
  I.C.U ۹۵ درصد از بيماران بستري در بخش هاي
موتورسواران هستند

3

3

4

12 12

6 3

معاون ستاد کل نیروهای مسلح با اشاره به لزوم اهتمام همه دستگاه ها و سازمان ها به 
ویژه نیروی انتظامی در اجرای قانون عفاف و حجاب، گفت: ناجا به وظیفه خود در مورد 

رعایت حجاب و عفاف عمل می کند. سردار سید مسعود جزایری در سخنانی 
درباره موضوع عفاف و حجاب و پرهیز از هر گونه...

شهردار اصفهان گفت: مجموعه فرهنگی و مذهبی تخت فولاد اصفهان 
یکی از مهم ترین میراث فرهنگی ناملموس در شهر اصفهان است.

 سید مرتضی سقائیان نژاد در حاش��یه مراسم اختتامیه هفته فرهنگی 
هنری تخت فولاد، در جوار مقب��ره بابارکن الدین گف��ت: تخت فولاد 

اصفهان یکی از خطه های ارزشمند جهان و همانطور که گفته شده، بعد 
از وادی السلام دومین آرامس��تان مقدس جهان تشیع است.وی افزود: 

بیش از ۲۵۰۰ عارف در این مکان آرمیده اند که پش��توانه 
حرکت های فرهنگی سنوات گذشته ...

استاندار اصفهان گفت: بانک های عامل اصفهان در ارایه تسهیلات بانکی به 
سرمایه گذاران کوتاهی می کنند و همین امر سبب عدم جذب سرمایه گذار 
در اصفهان شده است که درخواست داریم بانک های عامل در ارایه تسهیلات 

کوتاهی نکنند. رسول زرگرپور با انتقاد از وضعیت ارایه تسهیلات بانک ها اظهار 
کرد: این وضعیت بیکاری در استان بالاتر از متوسط کشوری است 

و این وضعیت به مراتب تبعات سیاسی، اجتماعی...
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سردار جزایری:

 نباید با حجاب و عفاف با نگاه سياسی 
برخورد کرد

راه اندازی دفتر مشاوره فردی
 در فرهنگسرای آیه

همایش روز غارهای پاک در 
روستای کلهرود  اصفهان

گفت و گو با مسوول کميته داوران کودک و 
نوجوان بيست و هشتمين جشنواره بين المللی 

فيلم های کودکان و نوجوانان:

داوران کودک و نوجوان قرار 
است فيلمسازان کودک و 

نوجوان شوند

رییس کل دادگستری اس��تان اصفهان بر نظارت و کار انقلابی 
 مدیران قضایی استان در جهت پیشگیری از وقوع جرم تاکید 
کرد.  احمد خس��روی وفا در جلس��ه ش��ورای مدیران قضایی 
اس��تان به مدیرانی که اولین بار در جلسه حاضر شدند تبریک 
 گفت و افزود: این آم��دن و رفتن ها دلیل بر مغتنم ش��مردن 
فرصت هاست که باید قدر آن را دانست. رییس کل دادگستری 
اصفهان با اشاره به ابلاغ مقام معظم رهبری برای ریاست محترم 
قوه قضاییه و نیز جلسه دیدار مسوولان عالی قضایی با ایشان، 
از موضوعات مهم را پیش��گیری از جرم و نیز کوتاه کردن زمان 
دادرس��ی و اجرای احکام و همچنین نظارت بر زیرمجموعه و 

مبارزه با مفاسد اقتصادی ...

هشدار استاندار اصفهان:

بانک های عامل استان در  ارایه 
تسهیلات کوتاهی می کنند

دکترسقائيان نژاد:

تخت فولاد؛ مهم ترین ميراث فرهنگی ناملموس اصفهان

10

نسخه سریال 
"معراجي ها" هم 
مخاطب ميليوني 

خواهد داشت

دادستان اصفهان مهم ترین علل ورشکستگی بنگاه های اقتصادی را تشریح کرد؛

حوادث موتورسواری، شایع ترین علل مراجعه به اورژانس است

عدم وجود نهاد بازسازی در بنگاه های اقتصادی و 
آشنا نبودن با امور حقوقی 

ریيس کل دادگستری:

پيشگيری از وقوع جرم انجام 
نشود تمام زحمات دستگاه 

قضایی به هدر می رود
س: ؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟[

]عك
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مدیر اجرایی محترم جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان
مصیبت وارده را به حضرتعالی و خانواده محترم تسلیت عرض نموده از درگاه 
ایزد من��ان برای آن مرح��وم غفران و  رحم��ت الهی و ب��رای جنابعالی و دیگر 

بازماندگان صبر جزیل مسئلت می نماییم.

انالله و انا الیه راجعون

اصفهان زیبا

جناب آقای مهندس سید حسینعلی شهیدی

3000483088

پیشنهادات و مشکلات خود را با ما در میان بگذارید



این روزها مسلمانان منطقه مشغول شکرگزاری 
و ارسال پیام تبریک برای سلامتی رهبر انقلاب 
اسلامی ایران هس��تند؛ موضوعی که شاید عمق 
اس��تراتژیک ایران را در منطقه بیش��تر نمایان 
می کند.ب��ه گ��زارش اصفه��ان زیبا ب��ه نقل از 
خبرگزاری فارس، دوشنبه؛ 17 شهریور، سامانه 
پیامکی پای��گاه اطلاع رس��انی دفتر مقام معظ��م رهبری خبر 
مهمی را مخاب��ره کرد ؛ »رهبر معظم انق��لاب صبح امروز تحت 
عمل جراحی قرار گرفتند و بحم��دالله عمل با موفقیت به پایان 
رس��ید.«این خبر و اخبار تکمیلی بعدی آن، به سرعت در صدر 
اخبار رسانه های ایران و جهان قرار گرفت. مردم ایران اخبار روز 
دوشنبه را با دقت دنبال می کردند تا در جریان آخرین وضعیت 

درمانی آی��ت الله خامنه ای ق��رار گیرند.همزمان ب��ا این عمل 
جراحی، صفحه های اجتماعی نیز مملو از پیام های دوستداران 
رهبر انقلاب شد و مردم ش��هرهای مختلف کش��ور به شکرانه 

سلامتی ایشان دست به دعا برداشتند. 
مسوولان مختلف نظام نیز در همان ساعات اولیه به دیدار رهبر 
معظم انق��لاب رفتند و جویای احوال ایش��ان ش��دند.اما عمل 
جراحی رهبر معظم انقلاب حامل یک پیام قابل تامل بود؛ پیامی 
که با درک صحیح آن می توان به عمق اس��تراتژیک جمهوری 
اسلامی ایران در منطقه پی برد.جدای از پیام های رسمی که از 
سوی مسوولان برخی کشورهای منطقه برای سلامتی آیت الله 
خامنه ای منتشر شد، پس از اطلاع رسانی سریع و صریح درباره 
عمل جراحی رهبر انقلاب، بس��یاری از مردم مس��لمان، علما و 

مراجع تقلید منطقه به این خبر واکنش نشان دادند و با برگزاری 
مراسم های ش��کرگزاری، از خداوند متعال طول عمر ایشان را 

خواستار شدند.

   نمایش عمق اس�تراتژیک ایران؛ از غرب آس�یا تا 
شبه قاره هند

شیعیان کویت اولین کسانی بودند که اقدام به برگزاری مراسم 
شکرگزاری برای سلامتی رهبر معظم انقلاب کردند. بر اساس 
اخبار منتشر شده، حوزه علمیه امام حسن مجتبی)ع( در کویت، 
روز سه شنبه )یک روز پس از عمل جراحی موفقیت آمیز رهبر 
انقلاب( اعلام کرد اقدام به برپایی ضیافت ش��امی به ش��کرانه 
س��لامت مقام معظم رهبری، حضرت آیت الله خامنه ای خواهد 
کرد. گروه های مردمی ع��راق نیز پس از ای��ن عمل جراحی با 
برگزاری مراسم دعا و مناجات، برای سلامتی و طول عمر رهبر 
 معظم انقلاب ارادت خود را نس��بت به انقلاب اس��لامی نشان 
دادند.در همین راستا، گروه کتائب حزب الله عراق از گروه های 
اصلی و مهم مقاومت اسلامی و مدافعان حرم حضرت زینب)ع( 
و اماکن مقدسه عراق، در بیانیه ای اعلام کرد: »سلامت حضرت 
آیت الله العظمی خامن��ه ای، ولی امر امت را به امت اس��لامی و 
گروه های مقاومت و مجاهدان تبریک می گوییم.« مراج تقلید و 
حوزه های علمیه عراق نیز به عنوان مهم ترین پایگاه های مردم 
شیعه این کش��ور پس از اطلاع از این خبر به آن واکنش نشان 
دادند.بر اساس اخبار منتشر شده، طلاب حوزه های علمیه عراق 
به صورت جدی روند درمان آیت الله خامنه ای را پیگیری کرده و 
با برگزاری مراسم های مختلف برای سلامتی ایشان دعا کردند.

حضرت آیت الله سید علی سیس��تانی مرجع عالیقدر شیعیان 
عراق در پیامی توس��ط حجت الاسلام س��ید جواد شهرستانی 
نماین��ده وی در ایران، ش��فای عاجل رهبر معظ��م انقلاب را از 
خداوند متعال خواستار ش��دند.چنین حضرت آیت الله اسحاق 
فیاض یکی دیگ��ر از مراجع تقلید نجف نیز با ارس��ال پیامی به 

وسیله شیخ محمود فیاض، فرزند و نماینده وی در شهر مقدس 
قم، برای حضرت آیت الله خامنه ای ش��فای عاجل را خواستار 
شد.اما استادان برجسته نجف اشرف نظیر آیات شیخ هادی آل 
راضی، سید علی اکبر حائری، ش��یخ محمدباقر ایروانی و شیخ 
محمد س��ند نیز در مراس��م های مختلف برای شفای حضرت 
آیت الله خامنه ای دعا کردند. حجت الاسلام سید عمار حکیم 
رییس مجلس اعلای اس��لامی عراق که در ای��ران حضور دارد 
نیز در بیمارس��تان حضور یافته و از حضرت آیت الله خامنه ای 
عیادت کرد.ش��یعیان لبنان نیز پس از اط��لاع از عمل جراحی 
رهبر معظم انقلاب به این موضوع واکنش نشان دادند.حزب الله 
لبنان اولین گروهی بود که نسبت به این عمل جراحی و موفق 
بودن آن ابراز خرسندی کرد و سید حسن نصرالله دبیرکل این 
جنبش به صورت تلفنی جویای احوال رهبر معظم انقلاب شد. 
همچنین شیخ »عبدالامیر قبلان« نایب رییس مجلس اعلای 
اسلامی شیعه لبنان با ارسال پیامی، عمل جراحی موفقیت آمیز 
و سلامتی حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی 
را تبریک گفت. این تنها شیعیان و گروه های اسلامی غرب آسیا 
نبودند که برای سلامتی رهبر انقلاب دس��ت به دعا برداشتند، 
بلکه ش��یعیان دیگر منطقه نیز مراس��م های مختلفی را برگزار 
کردند.بر اساس اخبار منتشر ش��ده، علما و شیعان شهر لکهنو 
هند در مجلس دعایی که برای س��لامتی مق��ام معظم رهبری 
برگزار کردند، صحت و طول عمر حضرت آیت الله خامنه ای را از 
خداوند متعال خواستار شدند.علما، طلاب و اساتید حوزه های 
علمیه به همراه شیعیان شهرهای دیگر هند نیز پس از اطلاع از 
عمل جراحی رهبر معظم انقلاب اسلامی، مجلس دعا برپا کردند.

مردم شهرهای شیعه نشین پاکس��تان  به برگزاری مراسم های 
دعا و نیایش در مساجد برای طول عمر رهبر معظم انقلاب دست 
به دعا برداشتند.حضور علما و اندیشمندان کشورهای مختلف 
جهان در بیمارستان محل بستری رهبر معظم انقلاب نیز دارای 

پیام هایی بود.

عیادت آیت الله امینی، و تعدادی از 
هنرمندان از رهبر معظم انقلاب 

آیت الله امیني با حضور در بیمارستان محل بستري رهبر معظم انقلاب از 
حضرت آیت الله خامنه اي عیادت و سلامتي و بهبود کامل ایشان را از درگاه 
خداوند متعال مسألت کرد.همچنین تعدادي از از وزیران و معاونان رییس 
جمهور، نمایندگان حضرات آیات صافي گلپایگاني، مکارم شیرازي، موسوي 
اردبیلی، کابلی و سید سعید حکیم،  سرکار خانم دکتر زهرا مصطفوي فرزند 
بزرگوار امام راحل،  گروهي از فرزندان و همس��ران شهداي گرانقدر دفاع 
مقدس، و تني چند از شخصیت ها و مس��وولان در بخش هاي مختلف، از 

رهبر معظم انقلاب عیادت و براي سلامتي و طول عمر ایشان دعا کردند.

روحانی 31 شهریورعازم نیویورک می شود 
رییس جمهور برای سخنرانی در مجمع عمومی سازمان ملل به نیویورک 
سفر می کند. حجت الاس��لام دکتر حسن روحانی 31 ش��هریورماه برای 
سخنرانی در مجمع عمومی س��ازمان ملل به نیویورک سفر خواهد کرد. 
همچنین هفتم مهرماه نیز زمان سفر روحانی به آستاراخان روسیه برای 
شرکت در اجلاس کشورهای حاشیه خزر خواهد بود. اجلاس کشورهای 
حاشیه خزر چهارمین اجلاس کشورهای حاشیه خزر است که به منظور 

تدوین نظام حقوقی این دریا برگزار می شود. 
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

حجت الاسلام محمدی گلپایگانی رییس دفتر رهبر معظم انقلاب: 

جمهوری اسلامی ایران در خاکریز اول مبارزه با تروریسم است
سردار جزایری:

 نباید با حجاب و عفاف با نگاه سیاسی برخورد کرد 
معاون ستاد کل نیروهای مسلح با اشاره به لزوم اهتمام همه 
دستگاه ها و سازمان ها به ویژه نیروی انتظامی در اجرای قانون 
عفاف و حجاب، گف��ت: ناجا به وظیفه خ��ود در مورد رعایت 
حجاب و عفاف عمل می کند. س��ردار س��ید مسعود جزایری 
در س��خنانی درباره موضوع عف��اف و حج��اب و پرهیز از هر 
گونه کوتاهی و بی تفاوتی در این زمینه اظهار داشت: چنانچه 
دستگاه های وابس��ته به دولت اهتمام لازم را نسبت به رعایت 
قانون حجاب و عفاف مصوب شورایعالی انقلاب فرهنگی داشته 

باشند، معضل بد حجابی بسرعت برای همیشه حل خواهد شد. 
وی با تاکید بر این که با موضوع حجاب و عفاف و سایر مسایل 
اجتماعی نباید با نگاه سیاسی و گروهی و جناحی برخورد کرد، 
گفت: منافع دراز مدت انقلاب اس��لامی، تمدن نوین اسلامی 
و حرکت پویایی که با پرچمداری جمهوری اسلامی ایران در 
جهان آغاز شده است باید فراروی مسوولان و مدیران باشد و 
نوع نگاه به مقوله هایی چون حجاب و عفاف باید در تراز جامعه 

نمونه و الگو برای بشریت تنظیم و مورد اهتمام قرار گیرد. 

رییس دفتر مق��ام معظم رهبری با تأکید ب��ر اینکه جمهوری 
اس��لامی ایران در خاکری��ز اول مبارزه با تروریس��م اس��ت، 
صحبت های متناقض آمریکایی ها درباره داعش را بی اهمیت 
دانست. حجت الاس��لام و المس��لمین محمدی گلپایگانی در 
گفت وگو با »ابنا« در پاس��خ به س��ؤالی درب��اره اظهارت اخیر 
کیسینجر مبنی بر اینکه ایران از داعش خطرناک تر است و نیز 
موضع رسمی دولت آمریکا که در تناقض با سخن کیسینجر، 
ایران را در فهرست کش��ورهایی قرار داده است که با همکاری 

آنها علیه داعش اقدام کند، گفت: اصلًا به این حرف ها اهمیت 
ندهید. آمریکایی ها گیج هستند و خودشان هم نمی دانند چه 
می گویند. وی ادامه داد: اکنون هم��ه می دانند که جمهوری 
اسلامی ایران در خاکریز اول مبارزه با تروریسم است و در این 
راه، از هم��ه چیز خود می گذرد زیرا جمهوری اس��لامی ایران 
خود قربانی تروریسم اس��ت و طی این س��ی و چند سال بعد 
از پیروزی انقلاب، ش��هدا و خس��ارات زیادی را از ناحیه ترور 

متحمل شده است. 

نگاهی به واکنش مسلمانان منطقه به سلامتی رهبر معظم انقلاب

نمایان شدن عمق استراتژیک ایران در منطقه

گروه 
ایران

دبیر کل حزب موتلفه اسلامی با اشاره به »قاعده نفی سبیل« گفت: ایران و آمریکا هیچ نقطه 
مشترکی در مبارزه با تروریسم ندارند. به گزارش خبرگزاری دانشجویان ایران، محمدنبی 
حبیبی که در پایان نشست دبیران حزب سخن می گفت، افزود: مفهوم »قاعده نفی سبیل« 
این است که خداوند در قوانین ش��ریعت هیچگونه راه نفوذ و تسلط کفار بر مسلمین را باز 
نگذارده است و هر گونه راه تسلط کافران را بر مسلمانان بسته است. این اصل یکی از اصول 
مهم حاکم بر مناسبات اسلامی است. حبیبی با اش��اره به پدیده شوم تروریسم در جوامع 
اسلامی اظهار داشت: آنچه امروز به عنوان جریان تکفیری یاد می شود که در خشن ترین 
 ش��کل ممکن در جریان تروریس��تی داع��ش نمود پیدا کرده اس��ت س��اخته و پرداخته

 سرویس های امنیتی و جاسوسی آمریکا و انگلیس و به ویژه رژیم صهیونیستی است. آنها 
این جریان را برای نفوذ و تسلط بر جریان اصیل اسلامی و انقلاب اسلامی در بلاد اسلامی 
راه اندازی کرده اند و اکنون که از دس��ت پرورده خودش��ان برای خودشان احساس خطر 
می کنند دچار یک تناقض مضحک ش��ده اند. لذا ما نمی توانیم بر ادعای غربی ها مبنی بر 
مبارزه با تروریسم اعتماد کنیم و بر اساس این ادعا با آنها همکاری کنیم. وی افزود: توانایی 
مردم عراق و سوریه و دیگر کشورهای اس��لامی به لحاظ نظامی و سیاسی به قدری است 
که خود آنها می توانند این مش��کل را حل کنند و نیازی به کمک از بیگانگان نیست. دبیر 
کل حزب موتلفه اسلامی با اشاره به اظهارات اخیر اوباما در مبارزه با تروریسم بیان داشت: 
اظهارات جدید اوباما نوعی چراغ سبز به تروریستها بود چرا که آمریکایی ها می خواهند از این 
بهانه برای مداخله امور داخلی سوریه و عراق از آن بهره برداری کنند. وی ادامه داد: اوباما از 
یک طرف می گوید باید مخالفان سوری را تقویت کنیم و از طرف دیگر می گوید می خواهیم با 

داعش در سوریه مبارزه کنیم. جمع این دو حرف یعنی فریبکاری و نیرنگ در راهبرد مبارزه با 
تروریسم! حبیبی با اشاره به شکل گیری نظم جدید در ابعاد اقتصادی، سیاسی و فرهنگی در 
جهان خاطر نشان کرد: تردیدی وجود ندارد که تحولات مهمی در نظم جهانی دارد صورت 
می گیرد ایران باید خود را برای نقش آفرینی در این نظم جدید مهیا کند. وی افزود: دشمنان 
اسلام برای انحراف ملتها از بیداری اسلامی کارهایی صورت دادند و فکر کردند می توانند 
بیداری اسلامی را مهار کنند. اما امروز دور جدید تحرکات در جهان اسلام آغاز شده و ملت 
ها دارند از این فریب عبور می کنند. وی همچنین با اشاره به تحولات یمن گفت: هوشمندی 
 رهبران انقلابی یم��ن در تحرکات جدید نش��ان داد آنه��ا بخوبی از نیرن��گ قدرت های

 جهانی و منطقه ای برای انحراف انقلاب اس��لامی در یمن مطلع هس��تند و با ش��جاعت، 
صراحت و هوشمندی دارند تحولات یمن را مدیریت می کنند. حبیبی اظهار داشت: ایران 
در تحولات امروز جهان به عنوان یک متغیر اصلی ظاهر شده است. این واقعیت را هیچ کس 
نمی تواند انکار کند.پیروزی مردم غزه، غلبه مردم سوریه بر تروریسم و موفقیت مردم عراق 
در مهار داعش نشانه های این حقیقت است. دبیر کل حزب موتلفه اسلامی در بخش دیگری 
از سخنان خود در مورد دستاورد دولت در شرکت در اجلاس شانگهای تصریح کرد: اجلاس 
شانگهای یک فرصت برای مطالعه در خصوص مقابله با تحریم ها بود. امروز در جامعه جهانی 
فقط ایران نیست که تحریم می شود بلکه برخی قدرت های بزرگ نیز در مواجهه با غرب 
مشکل مقابله با تحریم را دارند و می توانند بخوبی از تجربیات ایران استفاده کنند. وی افزود: 
ما از نظام تک قطبی عبور کردیم و در نظم جدید قطبهای جدیدی سر برآورده اند. البته ایران 

قطب جهان اسلام را می تواند بخوبی در این رقابت نمایندگی کند. 

دبیر کل حزب موتلفه اسلامی:

ایران و آمریکا هیچ نقطه مشترکی در مبارزه با تروریسم ندارند 
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آگـهی مـناقـصه 

مسعود منتظری- شهردار نجف آباد

 موضوع و برآورد اولیه مناقصه:  پروژه نازک کاری ساختمان اداری شهرداری منطقه چهار شهر  نجف آباد، واقع در پارک شهید 
نور محمدی، براساس فهرست بهاء ابنیه سال 1393، بدون تعدیل و ما به التفاوت، با برآورد اولیه: به مبلغ 764/335/533 ریال 

  مدت اجرای  پروژه: 90 روز 
دستگاه مناقصه گزار: شهرداری  نجف آباد   

 محل اجرای  پروژه: پارک شهید نور محمدی شهرداری منطقه چهار 
 شرایط شرکت در مناقصه: دارا بودن صلاحیت و رتبه لازم متناس��ب با نوع  پروژه از معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی 
ریاست جمهوری، رعایت سقف قرارداد، داشتن شخصیت حقوقی و مطابقت اساسنامه شرکت با موضوع مناقصه و ارایه آخرین 
تغییرات شرکت در روزنامه رسمی که منقضی نشده باشد )شرکت کنندگان در مناقصه باید رعایت منع مداخله کارکنان دولت 

را بنمایند( 
 مهلت و محل دریافت و تحویل اسناد مناقصه و پیشنهاد قیمت: از شرکت های واجد شرایط دعوت می شود جهت کسب اطلاعات 
بیشتر و دریافت اس��ناد مناقصه تا پایان وقت اداری روز پنجش��نبه مورخ 93/7/10 به امور قراردادهای شهرداری  نجف آباد 
مراجعه و پیشنهادات خود را حداکثر تا پایان وقت اداری روز دوشنبه مورخ 93/07/14 به دبیرخانه محرمانه شهرداری  نجف آباد 
تحویل نمایند )دریافت اسناد مناقصه به صورت حضوری و با ارایه معرفینامه کتبی، با مهر و امضاء مجاز و تعهد آور شرکت انجام 

می گیرد( 
برندگان اول و دوم و سوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد. 

سایر اطلاعات و جزییات مربوط به مناقصه در اسناد مناقصه مندرج است. 
مبلغ فروش اسناد مناقصه: مبلغ 200/000 ریال طی فیش واریزی به حساب سیبا بانک ملی به شماره 0104544156001 

درآمد شهرداری  نجف آباد 
میزان س��پرده: معادل 5 درصد کل برآورد اولیه به مبلغ) 38/300/000 (ریال را طی فیش واریزی به حساب سپرده شماره 

0104544150002 شهرداری  نجف آباد و یا معادل آنرا ضمانتنامه معتبر بانکی ارایه نمایند. 
 تذکر: شهرداری  نجف آباد در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار می باشد. 

رستوران موزه
اصفهان  خیابان امیرکبیر  

  سفارشات: 09133083751
  رزرو: 031-33874400

نوبت اول

رستوران موزه
اصفهان  خیابان امیرکبیر  

  سفارشات: 09133083751
  رزرو: 031-33874400



رییس کل دادگستری:

پیشگیری از وقوع جرم انجام نشود، تمام 
زحمات دستگاه قضا به هدر می رود

رییس کل دادگس��تری اس��تان اصفهان ب��ر نظ��ارت و کار انقلابی 
 مدیران قضایی اس��تان در جهت پیش��گیری از وقوع ج��رم تاکید 

کرد.
 احمد خسروی وفا در جلسه شورای مدیران قضایی استان به مدیرانی 
که اولین بار در جلسه حاضر ش��دند تبریک گفت و افزود: این آمدن 
و رفتن ها دلیل بر مغتنم ش��مردن فرصت هاست که باید قدر آن را 

دانست.
رییس کل دادگس��تری اصفهان با اشاره به ابلاغ مقام معظم رهبری 
برای ریاست محترم قوه قضاییه و نیز جلس��ه دیدار مسوولان عالی 
قضایی با ایشان، پیشگیری از جرم و نیز کوتاه کردن زمان دادرسی 
و اجرای احکام و همچنین نظارت بر زیرمجموعه و مبارزه با مفاسد 

اقتصادی و اجتماعی را از موضوعات مهم برشمرد.
وی یاد آور ش��د: زندان و جمعیت کیفری نیز از جمله مسایلی است 

که باید مورد توجه قرار گیرد.
خسروی وفا گفت: پیش��گیری از وقوع جرم موضوع مهمی است که 
باید به صورت ویژه به آن پرداخت و اگر برای پیشگیری از وقوع جرم 
مدیریت نش��ود، هر چقدر هم قضات و کارمن��دان متحمل زحمت 

بشوند، نتیجه نخواهد داشت.
وی افزود: اگر مردم و سازمان ها بدانند در زمینه پیشگیری از وقوع 
جرم مدیریت وجود دارد، احس��اس امنیت بیش��تری می کنند و به 

دستگاه قضایی کمک خواهند کرد.
خسروی وفا ضمن تشکر از مدیران قضایی اس��تان در رسیدگی به 
پرونده ها بی��ان کرد: مدیران دادگس��تری اس��تان در زمینه اوقات 
 دادرس��ی و رس��یدگی به پرونده های قضایی باید تلاش بیش��تری 

کنند.
وی مدیریت جه��ادی و کار انقلابی را در ای��ن زمینه، لازمه کاهش 
آمار کمیتی و افزایش کیفیت عنوان و گفت: اگر دست به دست هم 
 بدهیم، خواهیم توانس��ت به یک آمار منطقی و معقول دس��ت پیدا 
کنیم. رییس کل دادگس��تری اس��تان به نمونه ای از مسایل حادث 
شده در استان پرداخت و اضافه کرد: دادستان ها برای جلوگیری از 
برخی اتفاقات و نفوذ افراد سوء اس��تفاده کننده نظارت خودشان را 

جدی تر کنند.
وی نظارت دادستان ها را عاملی برای مبارزه با فساد دانست و تاکید 
کرد: اگر از ابتدا با فساد مبارزه شود، بسیاری از مشکلات شهرستان ها و 

حتی زندان ها کمتر خواهد شد.
خس��روی وفا ب��ه افزایش تع��داد 12 قاض��ی جدی��د در مجموعه 
دادگستری اصفهان در چند روز آینده اشاره و ابراز امیدواری کرد با 

وجود قضات تازه وارد مشکلات کاهش یابد.
در ادامه جلسه، رس��تگاری معاون قضایی و سرپرست معاون اداری 
و مالی دادگستری استان اصفهان مطالبی را در خصوص امور مالی 
دادگس��تری و همچنی��ن موضوع ش��وراهای حل اختلاف اس��تان 
 بیان کرد و وضعیت دادگس��تری اس��تان را به لح��اظ اداری و مالی 
رضایت بخش دانس��ت. مدیران قضایی دادگستری اس��تان نیز در 
خصوص ارای��ه عملکرد قوی و بهتر دادگس��تری اس��تان مطالب و 

مواردی را بیان کردند.

در آینده اي نزدیك و در راستاي احیاي تالاب 
بین المللي گاوخوني؛

کمیته استاني ستاد ملي احیاي حوضه 
آبریز زاینده رود تشكیل مي شود

مدیرکل حفاظت محیط زیست اس��تان اصفهان گفت: در آینده اي 
نزدیک و در راس��تاي احیاي تالاب بین المللي گاوخوني و رودخانه 
زاینده رود، کمیته استاني ستاد ملي احیاي حوضه آبریز زاینده رود 
تشکیل مي شود تا در نهایت برنامه عملیاتي جامع آن در شوراي عالي 

حفاظت محیط زیست کشور مطرح شود.
حمید ظُهرابي در خصوص تشکیل ستادی در راستای احیای تالاب 
گاوخونی و زاینده رود گفت: در سفر اخیر معاون اول رییس جمهور 
به اصفهان، مقرر شد در راستاي احیاي تالاب بین المللي گاوخوني 
و رودخانه زاینده رود، س��تاد ملي احیاي حوضه آبری��ز زاینده رود 

تشکیل شود. 
وي افزود: به منظور اجرایي ش��دن ای��ن مصوبه، درخواس��ت ما از 
استانداري اصفهان این بود که کمیته اي با ریاست یکي از معاونین 

استاندار تشکیل شود. 
مدیرکل حفاظت محیط زیس��ت اس��تان اصفهان گفت: مقرر شده 
این کمیت��ه با حضور نمایندگاني از س��ازمان آب منطق��ه اي، اداره 
کل حفاظت محیط زیست، ش��رکت هاي آبفاي شهري و روستایي، 
 سازمان جهاد کش��اورزي، دیگر دس��تگاه هاي ذیربط، دانشگاه ها،
 ذي نفعان ح��وزه صنع��ت، کش��اورزان و NGO و س��ازمان هاي

مردم نهاد زیست محیطي تشکیل شود. 
وي بیان داش��ت: در جلس��ات این کمیته، آخری��ن وضعیت تالاب 
گاوخوني و رودخانه زاینده رود و همچنین راهکارهاي احیاي تالاب 
و رودخانه بررسي مي شود تا درنهایت این راهکارها در شوراي عالي 

حفاظت محیط زیست کشور بررسي شود. 
ظُهرابي با اشاره به اینکه تشکیل کمیته اس��تاني ستاد ملي احیاي 
حوضه آبریز زاینده رود مورد موافقت قرار گرفته، گفت: امیدواریم با 
حمایت استانداري اصفهان و همکاري دستگاه هاي اجرایي، ظرف 
مدت سه ماه برنامه عملیاتي جامعي براي احیاي تالاب گاوخوني و 
رودخانه زاینده رود تدوین شود تا درنهایت در شوراي عالي حفاظت 

محیط زیست کشور مطرح شود.

هشدار استاندار اصفهان:

بانك های عامل استان در  ارایه تسهیلات کوتاهی می کنند
استاندار اصفهان گفت: بانک های عامل اصفهان در ارایه تسهیلات 
بانکی به س��رمایه گذاران کوتاهی می کنند و همین امر سبب عدم 
جذب س��رمایه گذار در اصفهان شده اس��ت که درخواست داریم 

بانک های عامل در ارایه تسهیلات کوتاهی نکنند.
رسول زرگرپور با انتقاد از وضعیت ارایه تسهیلات بانک ها اظهار کرد: 
این وضعیت بیکاری در استان بالاتر از متوسط کشوری است و این 
وضعیت به مراتب تبعات سیاسی، اجتماعی و امنیتی به همراه دارد.

وی افزود: 25 تا 70 درصد از س��رمایه گذاری ها در استان با رکود 
همراه است و 10 درصد از واحدها در توقف کامل هستند.

اس��تاندار اصفهان با تاکید بر اینکه ارایه تسهیلات اشتغال در این 
استان بسیار واجب است، افزود: بانک ها در ارایه تسهیلات کوتاهی 
می کنند و مساله این است که یا اینکه نمی خواهند تسهیلات دهند 
و یا اینکه در این زمینه به نوعی سرمایه گذاران را سر کار گذاشته اند.

وی تاکید کرد: این بیکاری موجود در استان، اعتیاد، افزایش دزدی 

و پاشیده ش��دن کانون خانواده را به دلیل مش��کلات اقتصادی به 
همراه دارد.

زرگرپور گفت:  هیچ توجیهی در زمینه ارایه تس��هیلات توس��ط 
بانک ها قابل قبول نیس��ت و نمی توان این وضعیت بد در استان را 
پذیرفت. وی خطاب به دس��تگاهای عضو ش��ورای اشتغال افزود: 
تمامی دستگاه ها باید در زمینه ایجاد اشتغال و ارایه تسهیلات به 

استان کمک کنند.

ش��هردار اصفهان گفت: مجموع��ه فرهنگی و 
مذهبی تخت فولاد اصفهان یکی از مهم ترین 
میراث فرهنگ��ی ناملموس در ش��هر اصفهان 

است.
به گزارش ایمنا، س��ید مرتضی س��قائیان نژاد 
در حاش��یه مراس��م اختتامیه هفته فرهنگی 
هنری تخت ف��ولاد، در جوار مقبره بابارک��ن الدین گفت: تخت 
فولاد اصفهان یکی از خطه های ارزشمند جهان و همانطور که 
گفته شده، بعد از وادی السلام دومین آرامستان مقدس جهان 

تشیع است.

   اصفهان شهری است متذکر
وی اف��زود: بیش از 2500 ع��ارف در این م��کان آرمیده اند که 
پشتوانه حرکت های فرهنگی سنوات گذشته در شهر اصفهان 
بوده اند و این��ان در حقیقت همان رش��ته های تمدن س��ازی 
هس��تند که باعث ش��ده اند اصفهان امروز نگین دنیای اسلام و 
 شهری باش��د که همه به آن افتخار کنند. اینها همه جاذبه های

فرهنگی و گردشگری ناملموسی هستند که در حرکت آفرینی 
فرهنگی اصفهان نقش داش��ته و اینکه ما م��ی گوییم اصفهان 
شهری اس��ت متذکر، تذکر به معنای تأثیرات مباحث فرهنگی 

آن است.

شهردار اصفهان خاطر نشان کرد: در هر قسمتی از تخت فولاد 
که بروید و با س��یره علمای مدفون در این مکان 
آشنا شوید، متوجه سبک زندگی اسلامی مد نظر 
رهبر معظم انقلابمان می شوید، بنابراین هر چه 
بیشتر این خطه را بشناسیم، در حقیقت هویت 
و فرهنگ خودمان را ش��ناخته و طبیعتاً این امر 
به ما کمک می کند تا بتوانیم حرکت های آینده 

را دنبال کنیم.

   باید از فرهنگ تخت فولاد خط گرفت 
و خودسازی کرد

وی با اش��اره به لزوم گس��ترش الگوی س��بک 
زندگی ایرانی-اس��لامی اظهارداش��ت: قطعاً آن 
تم��دن نوینی که مطرح اس��ت و تمدن س��ازی 
جدیدی که رهبری ه��م از آن نام ب��رده اند که 
 بیش��تر در محوری��ت س��بک زندگی اس��ت، از 
همی��ن جا باید ش��روع ش��ود؛ چ��را ک��ه بعضاً 
از س��رمایه هایی که داری��م غافلی��م. در نتیجه 

بای��د از فرهنگ تخت ف��ولاد خ��ط گرفته، خودس��ازی کرد و 
حاج��ت گرف��ت. در حقیق��ت عوام��ل مختلف��ی در این خطه 
 وجود دارد که به ما کمک می کند تا با گذش��ته خودمان آش��نا 
شویم. دکتر سقائیان نژاد تصریح کرد: هر کدام از کسانی که در 
این بقعه به خاک سپرده شده اند، توانسته اند در فرهنگ و دین 
ما منشأ اثر خیرات و برکات در زمان خود باشند، آثاری را به وجود 
آورند، حرکت هایی را دنبال کنند و در عین حال ارواح طیبه اینها 
در حقیقت زندگانی هس��تند که چراغ راه آینده ما را روشن می 
کنند، بنابراین آشنایی با سیره علمای تخت فولاد می تواند به ما 
 و نسل جوان کمک کند تا چراغی برای راه زندگی آینده داشته 

باشیم.

   دنیایی از آم�وزه های دینی در تخ�ت فولاد نهفته 
است

وی تخت فولاد را میراثی ارزش��مند با جاذبه های 
فرهنگی گردش��گری خ��اص توصی��ف و تاکید 
ک��رد: ۴2 تکیه در تخ��ت فولاد وج��ود دارد که 
در هر قس��مت از بقعه و آرامگاه های��ی که وارد 
 شوید و صفات هر کدام از آنها را همانطور که در

دای��ره المع��ارف تخ��ت ف��ولاد وج��ود دارد، 
 بررس��ی کنید، با دنی��ای نهفت��ه ای از آموزه ها
 و سبک های زندگی دینی آشنا می شوید، لکن
 سرگذش��ت هر ک��دام از ای��ن علما ب��ا توجه به
 س��لوکی که طی کرده اند قطعاً می تواند اثرات

فرهنگی مفید خود را داشته باشد.
شهردار اصفهان در پایان با اشاره به وجود قطعه 
شهدا در تخت فولاد گفت: تداوم فرهنگ اسلامی 
و انقلابی ما مدیون ش��هدا، ایثارگران و آزادگانی 
است که اگر جانفشانی آنان نبود، ما اکنون اینجا 
نبودیم، ل��ذا وجود بقعه این ش��هدا ه��م از آثار 

ارزشمندی است که دارای جاذبه ای فرهنگی است.
گفتنی اس��ت؛ مراس��م اختتامیه هفته فرهنگی هنری تخت 
فولاد، یکشنبه شب پس از اقامه نماز مغرب و عشا در کنار مقبره 
بابارکن الدین و با سخنرانی حجت الاسلام منوچهر مهروی پور، 
مدیر مجموعه فرهنگی تخت فولاد و حجت الاس��لام محسن 
مظاهری مس��وول بس��یج پایگاه امام صادق )ع( و همچنین با 
حضور شهردار اصفهان و حدود سه هزار نفر از جوانان بسیجی 

برگزار شد.
لازم به ذکر است؛ در این مراسم به قید قرعه، کمک هزینه سفر 
به مشهد مقدس و عتبات عالیات به 10 نفر از خواهران و برادران 

بسیجی اصفهان اهدا شد.

دکترسقائیان نژاد:

تخت فولاد؛ مهم ترین میراث فرهنگی ناملموس اصفهان
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گروه 
خبر

رییس اتحادی��ه ل��وازم التحریرفروش��ان اصفه��ان از مدارس 
 خواست تا از توصیه های خرید لوازم التحریر خارجی به والدین

دانش آموزان خود داری کنند.
به گزارش ایرنا، اکبر چیت س��از اظهار کرد: برخی از والدین به 
واحدهای صنفی ما در ش��هر اصفهان مراجعه و اظهار کرده اند 
که مدارس آنه��ا را موظف به خرید مارک ه��ای خاص خارجی 

می کنند.
وی با بیان اینکه برندهای ایران��ی پا به پای برندهای خارجی در 
تولید و کیفیت لوازم التحریر حرکت کرده اند، گفت: تنها تفاوت 

این تولیدات در قیمت آنهاست.
 وی توضی��ح داد: برای مثال ی��ک دفتر از برن��د خارجی خاص 
13 هزار تومان و همان دفتر با کیفیت مشابه و ساخت تولید به 

قیمت چهار هزار تومان به فروش می رسد.
چیت ساز از مردم خواست تا لوازم التحریرهای تولید شده با برند 

ایرانی را در بازار تهیه کنند.
وی گفت: تمام واحدهای صنفی از فروش لوازم التحریر با تصاویر 
نامناسب که از س��وی س��تاد امر به معروف و نهی از منکر اعلام 

شده، منع شده اند.

  فروش ل�وازم التحریر در م�دارس و مهد کودک ها 
توسط مربیان ممنوع است

رییس اتحادیه لوازم التحریر فروشان اصفهان با اشاره به امضای 
تفاهمنامه ای در این رابطه با اداره کل آموزش و پروش اس��تان 
اصفهان، گفت: در سال های گذشته شاهد فروش لوازم التحریر 

در برخی از مدارس و مهدهای کودک توسط مربیان بودیم.
وی با بیان اینکه این کار در ش��ان مربیان و مدرس��ان آموزش و 
پرورش نیست، اظهار کرد: در هفته های اخیر تعدادی گزارش 
مبنی بر فروش کتب کمک درسی و لوازم التحریر توسط برخی 

از مدرسان دریافت شده است.
چیت ساز با تاکید بر اینکه این اقدام به اقتصاد واحدهای صنفی و 
وجهه مربیان و مدرسان خدشه وارد می کند، افزود: امیدواریم که 
هرچه زودتر با متخلفان از سوی آموزش و پرورش برخورد شود.

  افزایش 100 تا 150 درصدی قیمت کتب درسی
رییس اتحادیه لوازم التحریر فروشان اصفهان گفت: قیمت کتب 
درسی بین 100 تا 150 درصد متناسب با مقاطع تحصیلی نسبت 

به سال گذشته افزایش داشته است.
چیت س��از افزود: در س��ایر اقلام افزایش قابل توجهی مشاهده 

نشده است.
به گفته وی، یکهزار واحد صنفی زیر نظر این اتحادیه در ش��هر 

اصفهان به فعالیت مشغول هستند.

دبیر اجلاس و جش��نواره بین المللي میراث فرهنگي ناملموس، از 
برگزاري نمایش آییني تعزیه در طول اجلاس خبر داد.

به نقل از واحد اطلاع رساني دبیرخانه اجلاس و جشنواره، مسعود 
حسین میرزایي با تاکید بر اش��اعه و گسترش نمایش هاي آییني 
مل��ي و مذهبي گف��ت: تعزیه، نمایش��ي آییني و کهن اس��ت که 
 مضمون اصلي آن روایت واقعه عاشوراست و با قدمتي300 ساله و 
ریش��ه هاي چندهزار س��اله در تفکرات ایراني اس��لامي مردم از 
جایگاه ویژه اي برخوردار اس��ت. وی به ط��ور کلي هنر هاي آییني 
را نمایش هایي با مضامین عرفاني و به وی��ژه تعزیه را نقطه عطف 
هنر متعهد توصیف و تصریح کرد: دبیرخانه اجلاس و جشنواره در 
راستاي حفظ، احیا و ترویج این نمایش آییني ارزشي در نظر دارد 
 در بخش جش��نواره در محل تالار هنر و پش��ت میدان امام)ره( از

1۶ تا20 مهرماه مراس��م آییني تعزیه برگزار کن��د که میهمانان 
داخلي و خارج��ي و همچنین ش��هروندان مي توانند ش��اهد این 

اجراها باش��ند. دبیر اجلاس و جش��نواره اظهار ک��رد: تعزیه، هنر 
نمای��ش مذهب��ي در س��ال 13۸۹ در فهرس��ت جهان��ي میراث 
فرهنگ��ي ناملموس جاي گرفت و در همه ش��هرها و روس��تاهاي 
کش��ور هر س��اله در ایام محرم و مناس��بت هاي خاص به اجرا در 
مي آید و همیش��ه مورد اس��تقبال مردم قرار می گیرد، اما در این 
 میان نیاز به حمایت بیش��تري توس��ط متولیان این امر احساس 
مي شود. این مقام مس��وول تعزیه را داراي چهار عنصر اصلي شعر 
و موسیقي، آواز و حرکت ذکر کرد و گفت: تعزیه هنر کهن و آیین 
گران قدري است که دست به دست و سینه به سینه به ما رسیده و 
در دنیاي امروز اعتبار و اهمیت زیادي دارد و به همین دلیل باید با 
حمایت هاي مناسب و بجا از آن، در جهت تعمیق افکار و اندیشه هاي 
بر تر ایراني و اس��لامي از آن اس��تفاده کرد. گفتني است؛ کلانشهر 
اصفهان از 1۶ تا 20 مهرماه، میزبان اجلاس و جشنواره بین المللي 

میراث فرهنگي ناملموس با محوریت شهرداري خواهد بود. 

رییس اتحادیه لوازم التحریر اصفهان:

 مدارس خرید برندهای خارجی را به والدین توصیه نكنند
دبیر اجلاس و جشنواره بین المللي میراث فرهنگي ناملموس:

اجرای نمایش آییني تعزیه، در برنامه هاي اجلاس و جشنواره

در هر قسمتی از 
تخت فولاد که 

بروید و با سیره 
علمای مدفون در 

این مكان آشنا 
شوید، متوجه 
سبك زندگی 

اسلامی مد نظر 
رهبر معظم 

 انقلابمان
می شوید

مدیر منطقه 12 ش��هرداری اصفهان از اج��راي صد درصدی 
عملیات آس��فالت معابر اصل��ي و فرعي منطقه 12 در س��ال 

جاري خبر داد.
 عباسعلي نصوحي با اعلام این مطلب اظهار داشت: در بودجه 
س��ال جاري چهارمیلیارد تومان جهت، ترمی��م، لکه گیري و 
آس��فالت معابر اصلي و فرعي منطقه 12 اختصاص داده شده 
که از ابتداي س��ال جاري تمام ردیف هاي پیش بیني شده به 

این منظور انجام و صددرصد آسفالت معابر اصلي و فرعي که 
در بودجه سال جاري مشخص شده بود انجام شده است. وي 
اذعان داشت: آسفالت تمام معابر اصلي و فرعي که کارشناسي 
شده، انجام ش��ده اس��ت که از آن جمله مي توان به آسفالت 
خیابان هاي ش��هید مطهري، انقلاب اسلامي، روکش خیابان 
17 شهریور، زیرسازي، جدول گذاري و آسفالت خیابان امین 

و آسفالت دو باند خیابان استقلال اشاره کرد.

مدیر منطقه 12 شهرداری اصفهان:

100 درصد آسفالت معابر اصلي و فرعي منطقه 12  انجام شد

رییس کل دادگستری 

پیشگیری از وقوع جرم انجام نشود تمام 
زحمات دستگاه قضایی به هدر می رود

رییس کل دادگس��تری اس��تان اصفهان ب��ر نظ��ارت و کار انقلابی 
 مدیران قضایی اس��تان در جهت پیش��گیری از وقوع ج��رم تاکید 

کرد.
 احمد خس��روی وفا در جلس��ه ش��ورای مدیران قضایی استان به 
مدیرانی که اولین بار در جلسه حاضر ش��دند تبریک گفت و افزود: 
این آمدن و رفتن ها دلیل بر مغتنم ش��مردن فرصتهاس��ت که باید 

قدر آن را دانست.
ریی��س کل دادگس��تری اصفهان با اش��اره ب��ه ابلاغ مق��ام معظم 
رهبری برای ریاس��ت محت��رم ق��وه قضایی��ه و نیز جلس��ه دیدار 
مس��وولان عالی قضایی با ایش��ان، از موضوعات مهم را پیش��گیری 
از جرم و نیز کوتاه کردن زمان دادرس��ی و اجرای احکام و همچنین 
 نظارت بر زیرمجموع��ه و مبارزه با مفاس��د اقتص��ادی و اجتماعی 

برشمرد.
وی یاد آور شد: زندان و جمعیت کیفری نیز از جمله مسائلی است که 

باید مورد توجه قرار گیرد.
خسروی وفا گفت: پیش��گیری از وقوع جرم موضوع مهمی است که 
باید به صورت ویژه به آن پرداخت و اگر برای پیشگیری از وقوع جرم 
مدیریت نش��ود هر چقدر هم قضات و کارمن��دان متحمل زحمت 

بشوند، نتیجه نخواهد داشت.
وی افزود: اگر مردم و س��ازمانها بدانند در زمینه پیشگیری از وقوع 
جرم مدیریت وجود دارد احس��اس امنیت بیش��تری می کنند و به 

دستگاه قضایی کمک خواهند کرد.
خسروی وفا ضمن تشکر از مدیران قضایی اس��تان در رسیدگی به 
پرونده ها بی��ان کرد: مدیران دادگس��تری اس��تان در زمینه اوقات 
 دادرس��ی و رس��یدگی به پرونده های قضایی باید تلاش بیش��تری 

کنند.
وی مدیریت جه��ادی و کار انقلابی را در ای��ن زمینه، لازمه کاهش 
آمار کمیتی و افزایش کیفیت عنوان و گفت: اگر دست به دست هم 
 بدهیم خواهیم توانس��ت به یک آمار منطقی و معقول دس��ت پیدا 

کنیم.
رییس کل دادگستری اس��تان به نمونه ای از مسائل حادث شده در 
اس��تان پرداخت و اضافه کرد: دادس��تانها برای جلوگیری از برخی 
اتفاقات و نفوذ افراد سوء اس��تفاده کننده نظارت خودشان را جدی 

تر کنند.
وی نظارت دادس��تانها را عاملی برای مبارزه با فساد دانست و تأکید 
کرد: اگر از ابتدا با فساد مبارزه شود بسیاری از مشکلات شهرستانها 

و حتی زندانها کمتر خواهد شد.
خس��روی وفا ب��ه افزایش تع��داد 12 قاض��ی جدی��د در مجموعه 
دادگستری اصفهان در چند روز آینده اشاره و ابراز امیدواری کرد با 

وجود قضات تازه وارد مشکلات کاهش یابد.
در ادامه جلسه رس��تگاری معاون قضایی و سرپرست معاون اداری 
و مالی دادگستری استان اصفهان مطالبی را در خصوص امور مالی 
دادگستری و همچنین موضوع ش��وراهای حل اختلاف استان بیان 
کرد و وضعیت دادگستری اس��تان را به لحاظ اداری و مالی رضایت 

بخش دانست.
مدیران قضایی دادگستری استان نیز در خصوص ارائه عملکرد قوی و 

بهتر دادگستری استان مطالب و مواردی را بیان کردند.

در آینده اي نزدیك و در راستاي احیاي 
تالاب بین المللي گاوخوني

کمیته اس��تاني س��تاد ملي احیاي حوضه آبریز زاینده رود، تشکیل 
مي شود

مدیرکل حفاظت محیط زیست اس��تان اصفهان گفت: در آینده اي 
نزدیک و در راس��تاي احیاي تالاب بین المللي گاوخوني و رودخانه 
زاینده رود، کمیته استاني ستاد ملي احیاي حوضه آبریز زاینده رود 
تشکیل مي شود تا درنهایت برنامه عملیاتي جامع آن در شوراي عالي 

حفاظت محیط زیست کشور مطرح شود.
حمید ظُهراب��ي گفت: در س��فر اخیر معاون اول ریی��س جمهور به 
اصفهان، مقرر شد، در راس��تاي احیاي تالاب بین المللي گاوخوني 
و رودخانه زاینده رود، س��تاد ملي احیاي حوضه آبری��ز زاینده رود 

تشکیل شود. 
وي افزود: به منظور اجرایي ش��دن ای��ن مصوبه، درخواس��ت ما از 
استانداري اصفهان این بود که کمیته اي با ریاست یکي از معاونین 

استاندار تشکیل شود. 
مدیرکل حفاظت محیط زیس��ت اس��تان اصفهان گفت: مقرر شده 
این کمیت��ه با حضور نمایندگاني از س��ازمان آب منطق��ه اي، اداره 
کل حفاظت محیط زیست، ش��رکت هاي آبفاي شهري و روستایي، 
سازمان جهاد کش��اورزي، دیگر دس��تگاه هاي ذیربط، دانشگاه ها، 
ذینفعان حوزه صنعت، کشاورزان و NGO و سازمان هاي مردم نهاد 

زیست محیطي تشکیل شود. 
وي بیان داش��ت: در جلس��ات این کمیته، آخری��ن وضعیت تالاب 
گاوخوني و رودخانه زاینده رود و همچنین راهکارهاي احیاي تالاب 
و رودخانه بررسي مي شود تا درنهایت این راهکارها در شوراي عالي 

حفاظت محیط زیست کشور بررسي شود. 
ظُهرابي با اشاره به اینکه تشکیل کمیته اس��تاني ستاد ملي احیاي 
حوضه آبریز زاینده رود مورد موافقت قرار گرفته، گفت: امیدواریم با 
حمایت استانداري اصفهان و همکاري دستگاه هاي اجرایي، ظرف 
مدت سه ماه برنامه عملیاتي جامعي براي احیاي تالاب گاوخوني و 
رودخانه زاینده رود تدوین شود تا درنهایت در شوراي عالي حفاظت 

محیط زیست کشور مطرح شود.

هشدار استاندار اصفهان:

بانك های عامل استان اصفهان در ارائه تسهیلات کوتاهی می کنند
استاندار اصفهان گفت: بانک های عامل اصفهان در ارائه تسهیلات 
بانکی به س��رمایه گذاران کوتاهی می کنند و همین امر سبب عدم 
جذب س��رمایه گذار در اصفهان شده اس��ت که درخواست داریم 

بانک های عامل در ارائه تسهیلات کوتاهی نکنند.
رسول زرگرپور با انتقاد از وضعیت ارائه تسهیلات بانک ها اظهار کرد: 
این وضعیت بیکاری در استان بالاتر از متوسط کشوری است و این 
وضعیت به مراتب تبعات سیاسی، اجتماعی و امنیتی به همراه دارد.

وی افزود: 25 تا 70 درصد از س��رمایه گذاری ها در استان با رکود 
همراه است و 10 درصد از واحدها در توقف کامل هستند.

اس��تاندار اصفهان با تاکید به اینکه ارائه تسهیلات اشتغال در این 
استان بسیار واجب است، افزود: بانک ها در ارائه تسهیلات کوتاهی 
می کنند و مسئله این است که یا اینکه نمی خواهند تسهیلات دهند 

یا اینکه در این زمینه به نوعی سرمایه گذاران را سر کار گذاشته اند.
وی تاکید کرد: ای��ن بیکاری موجود در اس��تان اعتی��اد، افزایش 

دزدی، پاشیده ش��دن کانون خانواده به دلیل مشکلات اقتصادی 
به همراه دارد.

زرگرپور گفت: هیچ توجیهی در زمینه ارائه تسهیلات توسط بانک ها 
قابل قبول نیست و نمی توان این وضعیت بد در استان را پذیرفت.

وی خطاب به دس��تگاهای عضو ش��ورای اش��تغال افزود: تمامی 
دستگاه ها باید در زمینه ایجاد اش��تغال و ارائه تسهیلات به استان 

کمک کنند.

ش��هردار اصفهان گفت: مجموعه فرهنگی و 
مذهبی تخت فولاد اصفهان یکی از مهمترین 
میراث فرهنگی ناملموس در ش��هر اصفهان 

می باشد.
به گزارش ایمنا، س��ید مرتضی سقائیان نژاد 
در حاش��یه مراس��م اختتامیه هفته فرهنگی 
هنری تخت فولاد، در جوار مقب��ره بابارکن الدین گفت: تخت 
فولاد اصفهان یکی از خطه های ارزشمند جهان و همانطور که 
گفته شده بعد از وادی السلام دومین آرامستان مقدس جهان 

تشیع است.

   اصفهان شهری است متذکر
وی افزود: بی��ش از 2500 عارف در این م��کان آرمیده اند که 
پشتوانه حرکتهای فرهنگی س��نوات گذشته در شهر اصفهان 
بوده و اینان در حقیقت همان رشته های تمدن سازی هستند 
که باعث ش��ده اند اصفهان امروز نگین دنیای اسلام و شهری 
باشد که همه به آن افتخار کنند؛ اینها همه جاذبه های فرهنگی 
و گردشگری ناملموسی هستند که در حرکت آفرینی فرهنگی 
اصفهان نقش داش��ته و این که ما می گوییم اصفهان ش��هری 
اس��ت متذکر، تذکر به معنای تأثیرات مباح��ث فرهنگی آن 

می باشد.

شهردار اصفهان خاطر نشان کرد: در هر قسمتی از تخت فولاد 
که بروید و با سیره علمای مدفون در این مکان 
آشنا شوید متوجه سبک زندگی اسلامی مد نظر 
رهبر معظم انقلابمان می شوید، بنابراین هر چه 
بیشتر این خطه را بشناسیم در حقیقت هویت و 
فرهنگ خودمان را شناخته و طبیعتاً این امر به 
ما کمک می کند ت��ا بتوانیم حرکت های آینده 

را دنبال کنیم.

   بای�د از فرهن�گ تخت ف�ولاد خط 
گرفت و خودسازی کرد

وی با اش��اره به لزوم گس��ترش الگوی س��بک 
زندگی ایرانی-اس��لامی اظهارداشت: قطعاً آن 
تمدن نوینی که مطرح اس��ت و تمدن س��ازی 
جدیدی که رهب��ری هم از آن نام ب��رده اند که 
بیشتر در محوریت سبک زندگی است از همین 
جا می بایست شروع شود چرا که بعضاً از سرمایه 
هایی که داریم غافلیم؛ نتیجت��اً باید از فرهنگ 

تخت فولاد خط گرفته، خودسازی کرد و حاجت گرفت.
 در حقیق��ت عوام��ل مختلف��ی در ای��ن خط��ه وج��ود دارد 
 که ب��ه ما کم��ک م��ی کند ت��ا ب��ا گذش��ته خودمان آش��نا 

شویم.
سقائیان نژاد تصریح کرد: هر کدام از کس��انی که در این بقعه 
خاکند توانس��ته اند در فرهن��گ و دین ما منش��أ اثر خیرات و 
برکات در زمان خود باش��ند، آثاری را به وجود آورند، حرکت 
هایی را دنبال کنند و درعین حال ارواح طیبه اینها در حقیقت 
زندگانی هس��تند که چ��راغ راه آینده ما را روش��ن می کنند؛ 
بنابراین آشنایی با س��یره علمای تخت فولاد می تواند به ما و 
 نسل جوان کمک کند تا چراغی برای راه زندگی آینده داشته 

باشیم.
   دنیایی از آموزه ه�ای دینی در تخت 

فولاد نهفته است
وی تخ��ت فولاد را میراثی ارزش��مند ب��ا جاذبه 
های فرهنگی گردشگری خاص توصیف و تأکید 
نمود: ۴2 تکیه در تخ��ت فولاد وجود دارد که در 
هر قسمت از بقعه و آرامگاه هایی که وارد شوید 
و صفات هر کدام از آنه��ا را همانطور که در دایره 
المعارف تخت فولاد وجود دارد، بررسی کنید با 
دنیای نهفته ای از آموزه ها و سبک های زندگی 
دینی آشنا می ش��وید، لکن سرگذشت هر کدام 
از این علما با توجه به س��لوکی که طی نموده اند 
 قطعاً می تواند اثرات فرهنگی مفید خود را داشته 

باشد.
شهردار اصفهان در پایان با اشاره به وجود قطعه 
شهدا در تخت فولاد گفت: تداوم فرهنگ اسلامی 
و انقلابی ما مدیون ش��هدا، ایثارگران و آزادگانی 
است که اگر جانفشانی آنان نبود ما اکنون اینجا 
نبودیم، لذا وجود بقعه این شهدا هم از آثار ارزشمندی است که 

دارای جاذبه ای فرهنگی است.
گفتنی است مراسم اختتامیه هفته فرهنگی هنری تخت فولاد، 
دیشب پس از اقامه نماز مغرب و عش��اء در کنار مقبره بابارکن 
الدین و با سخنرانی حجت الاسلام منوچهر مهروی پور، مدیر 
مجموعه فرهنگی تخت فولاد و حجت الاسلام محسن مظاهری 
مس��ئول بس��یج پایگاه امام صادق )ع( و همچنی��ن با حضور 
ش��هردار اصفهان و حدود ۳000 نفر از جوانان بسیجی برگزار 
شد. لازم به ذکر است در این مراسم به قید قرعه، کمک هزینه 
سفر به مشهد مقدس و عتبات عالیات به 10 نفر از خواهران و 

برادران بسیجی اصفهان اهدا شد.

دکترسقائیان نژاد
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خب������ر

اخبــار کوتــاه

گروه 
خبر

رییس اتحادیه لوازم التحریر فروشان اصفهان از مدارس خواست 
تا از توصیه های خرید لوازم التحریر خارج��ی به والدین دانش 

آموزان خود داری کنند.
به گزارش ایرنا اکبر چیت س��از اظهار کرد: برخ��ی از والدین به 
واحدهای صنفی ما در ش��هر اصفهان مراجعه و اظهار کرده اند 
که مدارس آنه��ا را موظف به خرید مارک ه��ای خاص خارجی 

می کنند.
وی با بیان اینکه برندهای ایران��ی پا به پای برندهای خارجی در 
تولید و کیفیت لوازم التحریر حرکت کرده اند، گفت: تنها تفاوت 

این تولیدات در قیمت آنهاست.
وی توضیح داد: برای مثال یک دفت��ر از برند خارجی خاص 1۳ 
هزار تومان و همان دفتر با کیفیت مشابه و ساخت تولید به قیمت 

چهار هزار تومان به فروش می رسد.
چیت ساز از مردم خواست تا لوازم التحریرهای تولید شده با برند 

ایرانی را در بازار تهیه کنند.
وی گفت: تمام واحدهای صنفی از فروش لوازم التحریر با تصاویر 
نامناسب که از س��وی س��تاد امر به معروف و نهی از منکر اعلام 

شده، منع شده اند.

  فروش ل�وازم التحریر در م�دارس و مهد کودک ها 
توسط مربیان ممنوع است

رییس اتحادیه لوازم التحریر فروش��ان اصفهان با اشاره به امضا 
تفاهمنامه ای در این رابطه با اداره کل آموزش و پروش اس��تان 
اصفهان گفت: در سالهای گذشته شاهد فروش لوازم التحریر در 

برخی از مدارس و مهد های کودک توسط مربیان بودیم.
وی با بیان اینکه این کار در ش��ان مربیان و مدرس��ان آموزش و 
پرورش نیست، اظهار کرد: در هفته های اخیر تعدادی گزارش 
مبنی بر فروش کتب کمک درسی و لوازم التحریر توسط برخی 

از مدرسان دریافت شده است.
چیت ساز با تاکید بر اینکه این اقدام به اقتصاد واحدهای صنفی و 
وجهه مربیان و مدرسان خدشه وارد می کند، افزود: امیدواریم که 

هرچه زودتر با متخلفان از سوی آموزش و پرورش برخورد شود.

  افزایش 100 تا 150 درصدی قیمت کتب درسی
رییس اتحادیه لوازم التحریر فروشان اصفهان گفت: قیمت کتب 
درسی بین 100 تا 150 درصد متناسب با مقاطع تحصیلی نسبت 

به سال گذشته افزایش داشته است.
چیت س��از افزود: در س��ایر اقلام افزایش قابل توجهی مشاهده 

نشده است.
به گفته وی یکه��زار واحد صنفی زیر نظر این اتحادیه در ش��هر 

اصفهان به فعالیت مشغول هستند.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان گفت: در آینده اي 
نزدیک و در راستاي احیاي تالاب بین المللي گاوخوني و رودخانه 
زاینده رود، کمیته استاني ستاد ملي احیاي حوضه آبریز زاینده 
رود تشکیل مي ش��ود تا درنهایت برنامه عملیاتي جامع آن در 

شوراي عالي حفاظت محیط زیست کشور مطرح شود.
حمید ظُهرابي گفت: در سفر اخیر معاون اول رییس جمهور به 
اصفهان، مقرر شد، در راستاي احیاي تالاب بین المللي گاوخوني 
و رودخانه زاینده رود، ستاد ملي احیاي حوضه آبریز زاینده رود 

تشکیل شود. 
وي افزود: به منظور اجرایي ش��دن این مصوبه، درخواس��ت ما 
از اس��تانداري اصفهان این بود که کمیته اي با ریاس��ت یکي از 

معاونین استاندار تشکیل شود. 
مدیرکل حفاظت محیط زیس��ت اس��تان اصفهان گفت: مقرر 
شده این کمیته با حضور نمایندگاني از سازمان آب منطقه اي، 

اداره کل حفاظت محیط زیست، ش��رکت هاي آبفاي شهري و 
روستایي، سازمان جهاد کشاورزي، دیگر دستگاه هاي ذیربط، 
دانشگاه ها، ذینفعان حوزه صنعت، کشاورزان و NGO و سازمان 

هاي مردم نهاد زیست محیطي تشکیل شود. 
وي بیان داشت: در جلسات این کمیته، آخرین وضعیت تالاب 
گاوخوني و رودخانه زاین��ده رود و همچنین راهکارهاي احیاي 
تالاب و رودخانه بررسي مي ش��ود تا درنهایت این راهکارها در 

شوراي عالي حفاظت محیط زیست کشور بررسي شود. 
ظُهرابي با اشاره به اینکه تشکیل کمیته استاني ستاد ملي احیاي 
حوضه آبریز زاینده رود مورد موافقت قرار گرفته، گفت: امیدواریم 
با حمایت استانداري اصفهان و همکاري دستگاه هاي اجرایي، 
ظرف مدت س��ه ماه برنامه عملیاتي جامعي براي احیاي تالاب 
گاوخوني و رودخانه زاینده رود تدوین شود تا درنهایت در شوراي 

عالي حفاظت محیط زیست کشور مطرح شود.

رییس اتحادیه لوازم التحریر اصفهان:

 مدارس خرید برندهای خارجی را به والدین توصیه نکنند
کمیته استاني ستاد ملي احیاي حوضه آبریز زاینده رود، 

تشکیل مي شود

در هر قسمتی از 
تخت فولاد که 

بروید و با سیره 
علمای مدفون در 

این مکان آشنا 
شوید متوجه 
سبك زندگی 

اسلامی مد نظر 
رهبر معظم 

انقلابمان می 
شوید

   ش��هردار منطقه 12 اصفهان از اجراي 100 درصد عملیات 
 آس��فالت معابر اصلي و فرعي منطقه 12 در سال جاري خبر 

داد.
 عباسعلي نصوحي با اعلام این مطلب اظهار داشت: در بودجه 
س��ال جاري ۴ میلیارد تومان جه��ت، ترمیم، لک��ه گیري و 
آسفالت معابر اصلي و فرعي منطقه 12 اختصاص داده شده که 
از ابتداي سال جاري تمام ردیف هاي پیش بیني شده به این 

منظور انجام و 100 درصد آسفالت معابر اصلي و فرعي که در 
بودجه سال جاري مشخص شده بود انجام گردیده است. وي 
اذعان داشت: آسفالت تمام معابر اصلي و فرعي که کارشناسي 
شده انجام گردیده اس��ت که از آن جمله مي توان به آسفالت 
خیابان هاي ش��هید مطهري، انقلاب اسلامي، روکش خیابان 
17 شهریور، زیرسازي، جدول گذاري و آسفالت خیابان امین 

و آسفالت دو باند خیابان استقلال اشاره کرد.

شهردار منطقه 12 اصفهان؛

100 درصد آسفالت معابر اصلي و فرعي منطقه 12  انجام شد

سازمان عمران شهرداری اصفهان در نظر دارد موارد زیر را از طریق مناقصه واگذار نماید: 

نوبت دومآگهی مناقصه 

سازمان عمران شهرداری اصفهان

1-اجرای کف فرش آجری و موزاییک در هشت واحد ویلای  VIP در پروژه مرکز همایشهای بین المللی اصفهان واقع در محدوده 
منطقه شش شهرداری اصفهان.

2-عملیات تهیه و اجرای سقف کاذب با پانل گچی روکشدار تولید شرکت کناف در هشت واحد ویلای VIP در پروژه مرکز 
همایشهای بین المللی اصفهان واقع در محدوده منطقه شش شهرداری اصفهان.

متقاضیان ش��رکت در مناقصه می توانند جهت دریافت اس��ناد از تاریخ نش��ر آگهی لغایت 93/07/01 به سازمان عمران 
 ش��هرداری اصفه��ان واقع در خیابان 22 بهمن، مجتمع اداری امیرکبیر مراجعه و پیش��نهادهای خ��ود را تا پایان وقت اداری 

مورخ 93/07/02 به دبیرخانه سازمان تحویل نمایند.
تلفن: 031-32670813

WWW.Isfahan.ir/sazmanomran :وب سایت
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اقتصاد و 
صنـعت

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

پیش بینی کارشناسان بر افت طلا در این هفتهزیرساخت لازم را برای افزایش صادرات به روسیه نداریم
 رییس اتحادیه ملی محصولات کش��اورزی ایران با اشاره به 
اینکه روسیه بازار جدیدی برای ایران نیست، گفت: اما شروع 
روند فعلی می تواند نقطه عطفی در راس��تای صادرات ایران 
به روس��یه باش��د که نیاز اصلی آن ارتقا زیرساخت هاس��ت. 
رضا نورانی اظهار کرد: روس��یه همراه با کش��ورهای همسایه 
بازار 300میلیون نفری برای محصولات دامی و کش��اورزی 
ایران است. وی ادامه داد: در توسعه همکاری با کشور روسیه 
مش��کلاتی همچون عدم وجود بانک در دو کشور در راستای 
انتقال پول و کمب��ود کانتینر یخچالی وج��ود دارد و در این 

زمینه به دو تا سه هزار کانتینر نیاز است. او بیان کرد: ارتقای 
زیرساخت ،  کاهش زمان و هزینه حمل و نقل را در پی خواهد 
داشت و باید صادرات با قیمت توجیه پذیر برای هر دو کشور 
صورت گیرد؛ زیرا کشورهای دیگر برای سرمایه گذاری به این 
کشور وارد شده اند. وی افزود: روسیه به سبزی ، صیفی جات، 
مرغ، گوشت و تخم مرغ نیاز دارد که بنابر اطلاعات، 20 هزار 
تن تخم مرغ مازاد نیاز در س��ال تولید می شود که پیش بینی 
می شود سه تا پنج هزار تن از این محصول به روسیه در صورت 

امکان صادر شود.

از 37 کارشناس اقتصادی، 24 نفر در نظرسنجی جدید کیتکو 
نیوز ش��رکت کرده اند که از این تعداد نیز پنج نفر به افزایش 
قیمت طلا رای داده اند. بر اساس این گزارش، 18 کارشناس 
ارشد اقتصادی و فعال بازار بین المللی نیز اعلام کردند قیمت 
طلا در هفته پیش رو ب��ا کاهش روبه رو خواهد ش��د و یک 
نفر نیز پیش بینی کرد قیمت ط��لا در روزهای آتی با تغییر 

چندانی مواجه نمی شود. 
کارشناس��انی که به کاهش قیمت ط��لا رای داده اند، بر این 
باورند که ادامه روند صعودی ارزش دلار در بازارهای جهانی 

تاثیر زیادی بر افت بیشتر قیمت طلا خواهد داشت. این ایده 
که فدرال رزرو آمریکا نرخ بهره را زودتر از انتظارات افزایش 
خواهد داد نیز تاثیر زیادی بر کاهش چشمگیر قیمت طلا در 
روزهای گذشته داشته و این مساله می تواند موجب کاهش 

بیشتر قیمت طلا در هفته جاری شود. 
کارشناس��انی که به افزایش قیمت طلا در هفته جاری رای 
داده اند نیز معتقدند تنش های بی��ن المللی به خصوص در 
اوکراین و س��وریه و عراق می تواند موجب افزایش نس��بی 

قیمت طلا شود.

باشگاه میلیاردرها

همای��ش عل��ل و عوام��ل ورشکس��تگی فعالان 
اقتصادی ش��امل عارضه یابی و راهکارهای عبور 
از ورشکستگی در سالن همایش های بین المللی 
اتاق اصفهان برگزار شد. حسن رحیمی، دادستان 
اصفهان در این همایش با بررس��ی علل و عوامل 
ورشکس��تگی فعالان اقتصادی اس��تان اصفهان 
 از نظر قضایی گفت: علل ورشکس��تگی به دو دسته کلی مدیریت 
 درون بنگاه��ی و عوامل اقتص��ادی برون بنگاهی تقس��یم بندی 
می ش��ود. وی عدم وجود نهاد بازس��ازی در سیس��تم تجاری به 
منظور مداخله سریع قبل از توقف تاجر یا ش��رکت های تجاری و 
انجام اقدامات لازم به منظور جلوگیری از توقف و ضرورت تشکیل 
 کمیته بازسازی و میانجیگری تحت نظر کمیته حمایت قضایی از

س��رمایه گذاری اس��تان اصفهان را مهم ارزیابی کرد. وی کتمان 
مشکلات مالی تجار و شرکت های تجاری در دوره ورشکستگی و 
ضرورت ایجاد ساز و کار توسط اتاق بازرگانی به منظور اعلام به موقع 

شروع دوره نهفتگی توسط تاجر یا شرکت ها جهت طرح در کمیته 
بازسازی را لازم و ضروری دانست و گفت: اتاق ضمن اعتماد سازی 
و ایجاد سازوکار، اطلاع رسانی لازم را در این خصوص به بنگاه های 
اقتصادی به عمل آورد. رحیمی عدم توجه کافی و اقدام نکردن به 
موقع شرکت ها به انحلال یا ابقای شرکت با کاهش سرمایه تا میزان 
سرمایه موجود در اجرای مواد 6  و 141 قانون تجارت را یکی دیگر 
از عوامل ورشکستگی برشمرد. وی برخوردار نبودن تجار و مدیران 
ش��رکت های تجاری از آم��وزش های لازم حوزه حق��وق  تجارت 
را یکی دیگر از عوامل ورشکس��تگی عنوان ک��رد و افزود: ضرورت 
برگزاری مستمر دوره های آموزش��ی برای  تجار و مدیران شرکت 
ها به خصوص در امور مربوط ب��ه وظایف مدیران در مدت نهفتگی  
بیش از پیش احساس می شود.   وی اظهار داشت:تعیین مکانیسم 
دوگانه نظارت و تعقیب ورشکستگی توس��ط دادسرای عمومی و 
انقلاب به منظور رصد مستمر تشکیل و فعالیت شرکت های تجاری 
و تجار سپس تعقیب ورشکستگی آنها در صورت تحقیق لازم است. 

رحیمی تقویت ارتباط و هماهنگی بین اداره تسویه و ورشکستگی 
و دوایر اجرای احکام حقوقی از طریق تشکیل جلسات مشترک و 
هماهنگی را لازم دانست و گفت: به خصوص در مواردی که علل و 
عوامل توقف ناشی از توقیف کارخانجات یا مواد اولیه یا محصولات 
 تولیدی در قالب زمین تامین یا اجرای حک��م بوده، می تواند خود

بسترساز توقف فعالیت و در نتیجه توقف ورشکستگی باشد.
دادس��تان اصفهان خاطرنش��ان کرد: با توجه به نبود بانک جامع 
اطلاعات راجع به ش��رکت های تج��اری و تجار در ح��ال توقف و 
ورشکسته،کمیته سرمایه گذاری نس��بت به تشکیل بانک جامع 
اطلاعات اس��تانی با همکاری ات��اق بازرگانی و س��ازمان صنعت، 
معدن و تجارت اس��تان اقدام کن��د. رحیمی با اش��اره به اهمیت 
نقش میانجیگری در دوره نهفتگی و پ��س از طرح دعوی توقف یا 
ورشکستگی و نظر به تشکیل شورای حل اختلاف تخصصی پیشنهاد 
کرد، دادگاه ها پس از تعیین وقت رسیدگی در پرونده مراتب را جهت 
مداخله شورای حل اختلاف به منظور میانجیگری به شورای حل 
اختلاف مذکور اعلام کند. وی خاطر نش��ان ک��رد: عدم جدیت در 
تعقیب جزایی ورشکستگی به تقصیر و به تقلب نیز می تواند یکی از 
علل و عوامل کثرت ورشکستگی در استان باشد که لازم است ماده 
546 قانون تجارت ساز و کار لازم و هماهنگی در اعلام جرم توسط 
اداره تسویه و ورشکس��تگی یا از طریق اعلام ورشکستگی به عمل 
آید. این همایش به همت مرکز داوری اتاق اصفهان، دادگستری و با 
همکاری کمیسیون های صنعت و معدن و پشتیبانی اتاق اصفهان 

برگزار شد. 

   ورشکستگی برای فعالان اقتصادی بازتعریف شود
خسرو کس��ائیان، رییس اتاق اصفهان در این همایش گفت: برای 
کاهش میزان ورشکستگی باید علل آن شناسایی شود. وی با اشاره 
به مشخص نبودن معنای دقیق ورشکستگی در قوانین کشور افزود: 
برخی معتقدند که اگر بدهی یک بنگاه از دارایی آن بیشتر شد، آن 
بنگاه ورشکسته است و برای روشن شدن اذهان باید بازتعریفی از 

ورشکستگی صورت گیرد. 

دادستان اصفهان مهم ترین علل ورشکستگی بنگاه های اقتصادی را تشریح کرد؛

ریزش طلای جهانی و افق عدم وجود نهاد بازسازی در بنگاه های اقتصادی و آشنا نبودن با امور حقوقی
سرمایه گذاری در اونس

به گزارش اصفهان زیبا، ریزش یکب��اره طلا در پایان هفته 
گذش��ته مهم ترین اتفاق چند هفته اخیر بازارهای جهانی 
بود که پس لرزه آن در معاملات سکه شنبه و یکشنبه داخل 
کشور نیز مشاهده شد. بس��یاری از کارشناسان ریزش طلا 
را سرآغاز موج جدیدی در طی ماه های آتی می دانند و در 
نظر ایشان برای ریشه یابی موج پیش رو بایستی به پیشینه 
رشد قیمتی طلا در طی چهار سال اخیر رجوع کرد؛ جایی 
که طلا به دلیل بالا گرفتن بحران اقتصادی و گسترده شدن 
رکود بر موج صعودی افتاد و حت��ی تا 1900 دلار نیز پیش 
رفت. در آن زمان، موجودی انبار شرکت ها به دلیل رکود به 
شدت بالا رفت و حتی نرخ ذخیره فلزات اساسی در بورس 
 لندن نیز افزایش یافت تا در مجموع، طلا تنها گزینه مناسب 
سرمایه گذاری باشد، اما در حال حاضر دلار به بالاترین سطح 
ارزش خود در 14ماه اخیر رسیده و جالب تر اینکه دلار با ثبت 
نهمین هفته پیاپی رشد، طولانی ترین دوره تقویت خود از 
س��ال 1997به بعد را ثبت کرده اس��ت. از دید کارشناسان 
اقتصادی ائتلاف جهانی علیه داعش، تداوم احیای اقتصاد 
آمریکا و بهبود آمارهای چین عوامل اثرگذار بر قیمت طلا 
هستند و همچنین نشست آتی فدرال رزرو در هفته آتی می 
تواند روند نزولی طلا را دامن بزند و اگر نرمشی در خصوص 

افزایش بهره آمریکا صورت بگیرد، کار طلا تمام است.

خبــر اول

گروه
اقتصاد و

صنعت

10 نکته ای که هر کارآفرین باید بداند
)قسمت دوم(

ترجمه: امیرحسین واعظ
  همان طور که برای شرکتتان برند می سازید، برند شخصیت خود را هم 
ایجاد کنید. بسیاری از کارآفرینان این اشتباه را انجام می دهند که بر روی 
ساخت و رشد برند شرکت تمرکز می کنند و برند شخصیتی خود را نادیده 
می گیرند، این در حالی است که برند شخصی شما چیزی است که شما را 
 از دیگر رقیبان متمایز می سازد و به شما در آن زمینه کاری قدرت و اعتبار 

می دهد.
  کار، همان زندگی شماس��ت و زندگی به قدری کوتاه است که فرصتی 
برای تنفر از کار باقی نمی گذارد. تعادل بین کار و زندگی چیزی است که 
بسیاری از کارآفرینان با آن درگیر هستند. زمانی که اشتیاق زیادی نسبت 
به کاری که انجام می دهید دارید و بر روی خوشحالی خود و کارمندانتان 
تمرکز می کنید، کار فقط چیزی نیست که زندگی شما را می سازد، بلکه 
کار به صورت نامحدودی لذت بخش و پرمعن��ی خواهد بود و نمی گذارد 

دچار فرسودگی شغلی بشوید.
  افرادی را استخدام کنید که از شما باهوش تر هستند. این یک حقیقت 
است که همیشه افرادی هستند که از شما باهوش تر باشند. اگر به اندازه 
کافی خوش شانس باشید که این افراد را پیدا کنید، آنها را استخدام کنید. بر 
روی چیزی تمرکز کنید که در آن زمینه بهترین هستید  و به کارمندانتان 

هم این آزادی را بدهید که همین کار را بکنند.
  روش هایی که قبلا امتحان ش��ده اند ممکن اس��ت در مورد مشتریان 
شما درست نباش��د. معمولا زمانی که کاری را آغاز می کنید، آسان ترین 
راه، استفاده از روش هایی است که دیگران می گویند بهترین راه است. اما 
مشکل در اینجاست که ممکن است این راه ها برای مشتریان شما درست 
نباشد، بنابراین سعی کنید بهترین راه ها را با توجه به مشتریان خود بهبود 

و تطبیق دهید.
  انجام دهید! برنامه ریزی، ایجاد اس��تراتژی ه��ای لازم و وزن دهی به
 راه ه��ای موجود همه نقش مهمی در یک کس��ب و کار دارن��د، اما زمانی

مثمر ثمر هستند که آنها را انجام دهید. انجام دادن یک کار به طور ناقص 
بهتر از انجام ندادن کامل یک کار است.
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اقتصاد و 
صنـعت

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

پیش بینی کارشناسان بر افت طلا در این هفتهزیرساخت لازم برای افزایش صادرات به روسیه را نداریم
 رئیس اتحادیه ملی محصولات کش��اورزی ایران با اش��اره به 
این که روسیه بازار جدیدی برای ایران نیست گفت: اما شروع 
روند فعلی می تواند نقطه عطفی در راس��تای صادرات ایران 
به روسیه باش��د که نیاز اصلی آن ارتقا زیرس��اخت ها است. 
رضا نورانی ، اظهار کرد: روس��یه همراه با کشورهای همسایه 
بازار 300میلیون نفری برای محصولات دامی و کش��اورزی 
ایران است. وی ادامه داد: در توسعه همکاری با کشور روسیه 
مش��کلاتی همچون عدم وجود بانک در دو کشور در راستای 
انتقال پول و کمب��ود کانتینر یخچالی وج��ود دارد و در این 

زمینه به 2 ت��ا 3 هزار کانتینر نیاز اس��ت. او بی��ان کرد: ارتقا 
زیرساخت ،  کاهش زمان و هزینه حمل و نقل را در پی خواهد 
داشت و باید صادرات با قیمت توجیه پذیر برای هر دو کشور 
صورت گیرد زیرا کشورهای دیگر برای سرمایه گذاری به این 
کشور وارد شده اند. وی افزود: روسیه به سبزی ، صیفی جات، 
مرغ، گوش��ت و تخم مرغ نیاز دارد که بنابر اطلاعات 20 هزار 
تن تخم مرغ مازاد نیاز در س��ال تولید می شود که پیش بینی 
می ش��ود 3 تا 5 هزار تن از این محصول به روسیه در صورت 

امکان صادر شود.

از 37 کارش��ناس اقتصادی 24 نفر در در نظرسنجی جدید 
کیتکو نیوز ش��رکت کرده اند ک��ه از این تعداد نی��ز 5 نفر به 
افزایش قیم��ت طلا رای داده اند. بر اس��اس این گزارش 18 
کارشناس ارش��د اقتصادی و فعال بازار بین المللی نیز اعلام 
کردند قیمت طلا در هفته پیش رو با کاهش روبرو خواهد شد 
و یک نفر نیز پیش بینی کرد قیمت ط��لا در روزهای آتی با 

تغییر چندانی مواجه نمی شود. 
کارشناس��انی که به کاهش قیمت ط��لا رای داده اند بر این 
باورند که ادامه روند صعودی ارزش دلار در بازارهای جهانی 

تاثیر زیادی بر افت بیشتر قیمت طلا خواهد داشت. این ایده 
که فدرال رزرو آمریکا نرخ بهره را زودتر از انتظارات افزایش 
خواهد داد نیز تاثیر زیادی بر کاهش چشمگیر قیمت طلا در 
روزهای گذشته داشته و این مساله می تواند موجب کاهش 

بیشتر قیمت طلا در هفته جاری شود. 
کارشناس��انی که به افزایش قیمت طلا در هفته جاری رای 
داده اند نیز معتقدند تنش های بی��ن المللی به خصوص در 
اوکراین و س��وریه و عراق می تواند موجب افزایش نس��بی 

قیمت طلا شود.

باشگاه میلیاردرها

گرچه چند هفته از تدوین بسته خروج از رکود و 
ارسال لایحه آن به مجلس می گذرد اما بررسی 
در کمیسیون های تخصصی ادامه دارد و از این 
هفته شاهد بررسی آن در صحن علنی خواهیم 
بود. به همین دلیل هنوز بحث ها و نقدها در مورد 
بسته ادامه دارد و ملزم دانستیم برای بررسی بهتر 
وضعیت اقتصادی کشور، راهکارهای خروج از رکود و مشکلات 
پیشرو مصاحبه ای با دکتر سید احمدعلی عاملی، رییس مرکز 
پژوهش های اقتصادی شورای شهر و استاد دانشگاه ترتیب دهیم. 

   لزوم تنظیم پیوست های اجرایی خروج از رکود
عاملی اعتقاد دارد بسته خروج از رکود اگرچه بسته جامعی ست 
اما صرفا به باید ها و نباید ها پرداخته و راه حل تفصیلی و نقشه 
راهی ارائه نداده است. از دید وی، الزامات اجرایی شدن هر طرح و 

لایحه ای پیوست های اجرایی آن اس��ت که متاسفانه در بسته 
مذکور هنوز پیوست مدونی برای اجرای سیاست ها ارائه نشده 
است. اقتصاد دستوری نیز چالشی است که هنوز در پرداختن به 
آن کمکاری می شود و مطمئنا سیاست هایی که همراه با اقتصاد 
دس��توری و اعمال زور دولت باشد س��رانجام مطلوبی ندارد. در 
بسته خروج از رکود بایستی به سه زمینه بیشتر توجه شود: زمینه 
های تاریخی، فرهنگی و اجرایی مشکلات اقتصادی و همچنین 
مشخص شدن نهادهای درگیر در این مشکلات و تعیین ویژگی 

و مختصات آن.

   مسکن، بخش پیشران اقتصاد
به گفته مدیرعامل سابق تامین مسکن فرهنگیان، بخش مسکن 
بخش پیش��ران اقتصاد ایران اس��ت و البته این نقش برای بازار 
مسکن مختص ایران نیست و حتی اقتصادهای بزرگی همچون 

آمریکا نیز برای فرار از رکود از سیاست های انبساطی در بخش 
مسکن استفاده می کنند. از نظر عاملی مسکن به طور مستقیم با 
80 شغل درگیر است و ایجاد رونق در این بخش نه تنها باعث رونق 
در سایر مشاغل می شود بلکه با افزایش درآمد این مشاغل به طور 
غیرمستقیم تقاضای کل اقتصاد را نیز تقویت می کند. البته وی 
اعتقاد دارد حمایت از بخش مسکن بایستی از سوی تقویت تقاضا 
باشد و اعطای وام 80 میلیونی برای تقویت بخش تقاضای مسکن 
را لازمه ایجاد رونق در این بخش عنوان کرد. به گفته عاملی تولید، 
تابع متغیر تقاضاست و زمانی که متقاضی در بازار تقویت نشود، 

حمایت از تولید تنها بر عمق رکود می افزاید.

   هنوز زمان خروج از رکود فرا نرسیده
وی چندان با گفته رییس جمهور در مورد خروج از رکود موافق 
نیس��ت و اعتقاد دارد هنوز در ابتدای راه هستیم. "فعلا بایدها و 
نبایدها مطرح شده، صرفا سیاست های اقتصادی تغییر کرده و 
حتی پیوست های اجرایی تهیه نشده که منتظر نتایج آن باشیم 
و انتظار می رود اثرگذاری این سیاست ها از نیمه دوم سال جاری 

نیز بیشتر به طول انجامد.
رییس مرکز پژوهش های اقتصادی ش��ورای ش��هر در پایان از 
پیشتاز بودن بازدهی بازار پول گله کرد و گفت: متاسفانه در حال 
حاضر بیش��ترین بازدهی نصیب کسانی می ش��ود که کمترین 
زحمت و ریسک را متقبل می شوند و پول خود را به جای صرف 
در تولید به بانک ها می سپارند. این اتفاق اگرچه سیاستی برای 
مقابله تورم تلقی می شود اما با بالابردن نرخ تسهیلات، عملا بهای 
تمام شده تولید را و در نتیجه تورم را افزایش می دهد که تفاوت 

آن با سایر تورم ها، افزوده شدن رکود و فشار عرضه بر آن است.
 وی اعمال مالیات بر سود س��پرده را یکی از راهکارهای خروج 
نقدینگی از س��پرده ها و ایجاد تحرک و رونق در اقتصاد عنوان 
کرد و ادام��ه داد بهره بانک��ی در همه جای دنیا ب��ه دلیل اثرات 
مخرب به سمت صفر سوق داده شده اما در ایران وضعیت کاملا 

معکوس است.

هنوز زمان خروج از  رکود فرا نرسیده

ریزش طلای جهانی و افق سیاست گذاران به فکر پیوست های اجرایی باشند
سرمایه گذاری در اونس

به گ��زارش اصفهان زیبا ریزش یکباره ط��لا در پایان هفته 
گذش��ته مهمترین اتفاق چند هفته اخیر بازارهای جهانی 
بود که پس لرزه آن در معاملات سکه شنبه و یکشنبه داخل 
کشور نیز مشاهده شد. بسیاری از کارشناسان ریزش طلا را 
سرآغاز موج جدیدی در طی ماه های آتی می دانند و در نظر 
ایشان برای ریشه یابی موج پیش رو بایستی به پیشینه رشد 
قیمتی طلا در طی 4 س��ال اخیر رجوع کرد؛ جایی که طلا 
به دلیل بالا گرفتن بحران اقتصادی و گسترده شدن رکود 
بر موج صعودی افتاد و حتی ت��ا 1900 دلار نیز پیش رفت. 
در آن زمان موجودی انبار شرکت ها به دلیل رکود به شدت 
بالا رفت و حتی نرخ ذخیره فلزات اساسی در بورس لندن نیز 
افزایش یافت تا در مجموع، طلا تنها گزینه مناسب سرمایه 
گذاری باشد. اما در حال حاضر دلار به بالاترین سطح ارزش 
خود در 14 ماه اخیر رس��یده و جالب ت��ر اینکه دلار با ثبت 
نهمین هفته پیاپی رش��د، طولانی ترین دوره تقویت خود 
از سال 1997 به بعد را ثبت کرده است. از دید کارشناسان 
اقتصادی ائتلاف جهانی علیه داعش، تداوم احیای اقتصاد 
آمریکا و بهبود آمارهای چین عوامل اثرگذار بر قیمت طلا 
هستند و هم چنین نشست آتی فدرال رزرو در هفته آتی می 
تواند روند نزولی طلا را دامن بزند و اگر نرمشی در خصوص 

افزایش بهره آمریکا صورت بگیرد کار طلا تمام است.

خبــر اول

گروه
اقتصاد و

صنعت

10 نکته ای که هر کارآفرین باید بداند
)قسمت دوم(

ترجمه: امیرحسین واعظ
  همان طور که برای شرکتتان برند می س��ازید، برند شخصیت خود را 
هم ایجاد کنید. بس��یاری از کارآفرینان این اشتباه را می کنند که بر روی 
ساخت و رشد برند شرکت تمرکز می کنند و برند شخصیتی خود را نادیده 
می گیرند. این در حالی است که برند شخصی شما چیزی است که شما را 
 از دیگر رقیبان متمایز می سازد و به شما در آن زمینه کاری قدرت و اعتبار 

می دهد.
  کار همان زندگی شماس��ت و زندگی به قدری کوتاه است که فرصتی 
برای تنفر از کار باقی نمی گذارد. تعادل بین کار و زندگی چیزی است که 
بسیاری از کارآفرینان با آن درگیر هستند. زمانی که اشتیاق زیادی نسبت 
به کاری که انجام می دهید دارید و بر روی خوشحالی خود و کارمندانتان 
تمرکز می کنید، کار فقط چیزی نیست که زندگی شما را می سازد بلکه کار 
به صورت نامحدودی لذت بخش و پرمعنی خواهد بود و نمی گذارد دچار 

فرسودگی شغلی بشوید.
  افرادی را استخدام کنید که از شما باهوش تر هستند. این یک حقیقت 
است که همیشه افرادی هستند که از شما باهوش تر باشند. اگر به اندازه 
کافی خوش شانس باشید که این افراد را پیدا کنید، آن ها را استخدام کنید. 
بر روی چیزی تمرکز کنید که در آن زمینه بهترین هستید  و به کارمندانتان 

هم این آزادی را بدهید که همین کار را بکنند.
  روش هایی که قبلا امتحان ش��ده اند ممکن اس��ت در مورد مشتریان 
شما درست نباش��د. معمولا زمانی که کاری را آغاز می کنید، آسان ترین 
راه استفاده از روش هایی است که دیگران می گویند بهترین راه است. اما 
مشکل در اینجاست که ممکن است این راه ها برای مشتریان شما درست 
نباشد. بنابراین سعی کنید بهترین راه ها را با توجه به مشتریان خود بهبود 

و تطبیق دهید.
  انجام دهید! برنامه ریزی، ایجاد استراتژی های لازم و وزن دهی به راه 
های موجود همه نقش مهمی در یک کسب و کار دارند. اما زمانی مثمر ثمر 
هس��تند که آن ها را انجام دهید. انجام دادن یک کار به طور ناقص بهتر از 

انجام ندادن کامل یک کار است.



استاد فرشچیان خبر داد:

پایان طراحی ضریح حضرت عبدالعظیم

محمود فرشچیان استاد هنر نگارگری ایران از ساخت ضریح عبدالعظیم 
حسنی )ع( با حضور هنرمندان اصفهانی و همچنین خلق دو تابلو جدید 

با موضوع »هدایت« و »داستان آدم و حوا« خبر داد.
محمود فرشچیان هنرمند پیشکس��وت نگارگری ایران در گفت وگو با 
مهر درباره پروژه ساخت ضریح حرم مطهر حضرت عبدالعظیم حسنی 
)ع( گفت: مرحله طراحی آن را به پایان رس��انده ام و قرار است با حضور 

استادکاران و هنرمندان اصفهانی کار ساخت آن آغاز شود.
این هنرمند نگارگر ب��ا بیان این که این ضریح یکی از ش��اهکارهای هنر 
دینی ایران خواهد بود، افزود: خوشنویسی این ضریح را نیز استاد موحد 
از استادان به نام خوشنویسی کشور بر عهده دارند. فرشچیان که پیش از 
این طراحی ضریح امام حسین )ع( را نیز به انجام رسانده است درباره تداوم 
برنامه هایش در زمینه طراحی ضریح ائمه توضیح داد: اگر برای طراحی 
ضریح ائمه و اماکن متبرکه دیگر به من مراجعه ش��ود، ب��ا جان و دل به 
صورت افتخاری و بدون دریافت هیچ وجهی می پذیرم و انجام خواهم داد. 
این پیشکسوت هنر نگارگری ایران در ادامه درباره تازه ترین آثار نگارگری 
خود بیان کرد: اخیراً تابلو »معراج« را به آستان مقدس امام رضا )ع( اهدا 
کرده ام و به تازگی هم کار روی دو تابلو را شروع کرده ام که موضوع یکی 
از آنها »هدایت« اس��ت و دیگری درباره موضوع رانده شدن حضرت آدم 
از بهشت و خوردن میوه ممنوعه است. خالق تابلو »ظهر عاشورا« با بیان 
این که برای خلق تابلو رانده شدن آدم از بهشت مطالعات بسیاری را انجام 
داده است، ادامه داد: طراحی این تابلو کار بسیار دشواری بود و پیش از آن 
مطالعات بسیاری در متون مذهبی در ادیان مختلف داشتم. به طور مثال 
من دوستانی در میان موبدان زرتش��تی دارم که با آنها گفت وگو کردم، 
تورات عهد عتیق و عهد جدید را مطالعه کردم و حتی اعتقادات بودایی ها 
را در این زمینه بررسی کردم. این استاد نگارگری ایران از اهدای آثارش به 
آستان قدس رضوی خبر داد و تصریح کرد: من از کودکی از ارادتمندان 
حضرت علی ابن موسی الرضا )ع( بوده ام و آثارم را با وجود قیمت بسیار 
بالایی که برای خرید آن پیشنهاد می کنند، به آستان قدس رضوی اهدا 

می کنم چون هیچ احتیاجی به فروش آثارم ندارم.

سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی 
استان اصفهان منصوب شد

دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کش��ور در حکمی مس��عود سالک 
را به عنوان سرپرس��ت اداره کل کتابخانه های عمومی استان اصفهان 
تعیین کرد. به گ��زارش روابط عموم��ی نهاد کتابخانه ه��ای عمومی 
کشور، مسعود سالک طی حکمی از س��وی علیرضا مختارپور دبیرکل 
 نه��اد کتابخانه ه��ای عمومی کش��ور به عن��وان سرپرس��ت اداره کل 
کتابخانه های عمومی و رییس دبیرخانه انجمن کتابخانه های عمومی 

استان اصفهان منصوب شد. 
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

دیگر دیر شده
با مکافات جور شد که به محله قدیمی مان بروم. در زدم و با شرمندگی 
گفتم:»اینجا یک زمانی خانه ما بود. می ش��ود چن��د دقیقه بروم توی 

حیاط؟« خانم صاحب خانه بلندنظری نشان داد و یک غریبه را راه داد. 
مدت ها بود ک��ه در رویای خان��ه کودکی ام ب��ودم تا بروم ت��ه حیاط و 
خاک وخلی شوم. سهراب سپهری بخوانم و مثل همان وقت ها اصلاً نفهمم 
چه می گوید. »حوری دختر همسایه س��هراب این ها پای کمیاب ترین 
نارون روی جهان فقه می خوانده« و من زیر درخت انجیری که همه جا 
شبیه آن پیدا می شد؛ هشت کتاب می خواندم. آن روز وقتی هشت کتاب 
به دست به مکان رویایی بچگی رسیدم؛ دیدم حیاط خاکی را موزاییک 
کردند.  یقین ریشه انجیر زیر موزائیک ها پوس��یده بود. دیوار کاهگلی 
همسایه جایش را به دیوار سیمانی آپارتمانی نوساز داده بود. صاحب خانه 
متعجب و کمی وحشت زده مرا نگاه می کرد. سرافکنده و گریان برگشتم. 
نوشتم:»همه چیزهای عالم زمان دارند. از آن زمان که بگذرد حتی اگر به 

دستشان بیاوری، فرقی با نبودن ندارند.«

یک استاد هنر نگارگری:

فرشچیان در دوران شاهنشاهی هم مذهبی بود
رییس سازمان صداوسیما:

برنامه ای برای بعد از صداوسیما ندارم
استاد اردشیر مجرد تاکس�تانی/ فارس: بین اساتیدم به 
آقای فرشچیان علاقه خاصی دارم؛ نه به خاطر اینکه استاد من 
بوده بلکه به خاطر فضایل اخلاقی بالایی که دارد.  او هنرمندی 
»حس��ین بهزاد« اس��ت که در یک دوره زمانی می درخشد و 
برخی هم چش��م دیدن او را ندارند؛ چون غالباً کسانی که کار 

نمی کنند برای کسانی که کار می کنند،  نقشه می کشند.
به قول یکی از اساتید هنر، هنرمند باید 100 تا حسن داشته 
باشد و یکی از حسن ها، هنرش باش��د. آقای فرشچیان 99 تا 

حسن را داشت و صدمین حس��ن  او  هنرش بود. به خاطر این 
با او کار می کرد با او بد بودند. وی در دوران شاهنش��اهی هم 
مذهبی بود از اول محرم تا روز عاش��ورا در مراس��م عزاداری 
حضور داش��ت؛ آن زمان بیشتر کس��انی که نمایش��گاه بر پا 
می کردند، مش��روب می خوردند اما آقای فرش��چیان کانادا و 
نوشابه سرو می کرد. کار آقای فرش��چیان گسترده است. کار 
آقای فرش��چیان از زمانی که کار کرده دنبال کنید، می بینید 

خیلی کار کرده به اینجا رسیده است.

س�ید عزت الله ضرغامی/ فارس: واقعیت این اس��ت که 
 من به هیچ چیز فک��ر نمی کن��م و برنامه ریزی ن��دارم تا روز 

آخر. 
معتقدم که جایگاهی که رس��انه مل��ی دارد و تاثیرگذاری که 
ش��بکه های رادیویی و تلویزیون��ی دارند، با هی��چ چیز قابل 

مقایسه نیست.
 به همین دلیل همه دنبال آن هستند و می خواهند بدانند که 
چه کسی می آید و چه کسی می رود و از 4 سال قبل برای این 

سمت گمانه زنی می کنند. 
تنها دلیلش همین اهمیتی اس��ت که گفتم. بخصوص در این 
سال های پر فراز و نشیب کشور و بخصوص در دوره انتخابات 

و مسایل مهم سیاسی، فرهنگی کشور. 
جایگاه رسانه ملی در  سال های اخیر در سطح جهانی مشخص 
است و به همین دلیل فکر می کنم این حوزه به قدری اهمیت 
دارد و کار در آن حس��اس و دش��وار اس��ت که تا دقیقه آخر 

نمی توان به موضوع دیگری فکر کرد.

سبد خبــر

داستانک

محمدعلی بهمنی و چاپ کارت 
عروسی و آگهی ترحیم!

شاید بسیاری از فعالیت محمدعلی بهمنی، شاعر و غزلسرای 
پیشکس��وت در حوزه چاپ، بی خبر باش��ند اما این ش��اعر 
بندرعباسی در ش��هر زادگاهش یک چاپخانه هم دارد. کار 
چاپخانه این ش��اعر اما، این روزها به دلیل مشکلات عدیده 
مالی و زیرساختی، به چاپ آگهی های ترحیم و کارت های 

عروسی تقلیل یافته است.
به گزارش مهر، یکی از کس��انی که در جش��ن ملی صنعت 
چاپ، به عنوان »پیشکسوت برگزیده چهاردهمین جشنواره 
صنعت چاپ« از او تقدیر شد، محمدعلی بهمنی بود؛ شاعر 
و غزلسرای معروف که حضورش در میان صنعت گران حوزه 
چاپ، جالب توجه بود.انتخاب محمدعلی بهمنی که بیشتر 
به عنوان شاعر و غزلسرا او را می شناسند، در این جشنواره، 
تعجب اهال��ی ادبی��ات و همچنین اهالی صنع��ت چاپ را 
برانگیخته بود. محمدعلی بهمنی در گفت وگویی با مهر و 
در واکنش به این نکته که کمتر کسی است بداند محمدعلی 
بهمنی غزلسرا، چاپخانه دار هم هس��ت، گفت: البته من در 
بعضی مصاحبه ها و نوشته هایم به این موضوع اشاره کرده ام 
ولی تا حدودی چیزی که می گویید درست است. این شاعر 
و ادیب پیشکسوت افزود: من از 8 س��الگی در چاپخانه کار 
کرده ام. اولین باری هم که رفتم، تعطیلات تابستانی یکی از 
سال های دوره ابتدایی بود. آن زمان برادرهایم در چاپخانه 
کار می کردند و دوست داشتم بروم پیششان ببینیم چاپخانه 
چه جور جایی است.این فعال عرصه چاپ و نشر ادامه داد: 
چاپخانه ما هم الان بیشتر در زمینه چاپ آگهی های ترحیم 
و کارت های عروس��ی کار می کند و تامین هزینه های چاپ 
کتاب برایمان دشوار اس��ت. بهمنی در پاسخ به این سوال 
که آیا معیشت شما با این چاپخانه تامین می شود؟ با خنده 
گفت: الان که چی��زی هم رویش می گذاری��م، مالیاتش را 

بدهیم!

کم کم داری��م به زم��ان برگزاری بیس��ت و 
هش��تمین جش��نواره بین المللی فیلم های 
کودکان و نوجوانان اصفهان نزدیک می شویم.

 سه شنبه هفته گذش��ته از پوستر جشنواره 
در اصفهان رونمایی شد و از شنبه هم فرایند 
آموزش کودکان و نوجوانانی که برای داوری 
جشنواره امس��ال انتخاب شده اند، آغاز  ش��ده تا بچه ها بتوانند 
فیلم هایی را که ب��رای آن ها ساخته ش��ده اند، هوش��مندانه و 
متخصصانه بررسی کنند. در همین رابطه با فرزان معظم، مسوول 
کمیته داوران کودک و نوجوان جش��نواره، درباره روند آموزش 

داوران گفت و گو کردم. 
ماجرای انتخاب داوران کودک و نوجوان جش��نواره بیس��ت و 
هشتم، با انتشار یک فراخوان برای متولدین 79 تا 85 آغاز شد. 

به گفته معظم منابعی از جمله داستان شازده کوچولو، 3 داستان 
از هانس کریستین اندرسون، فیلم عملیات مهدکودک، انیمیش 
خروس زری پیرهن پری و فیل��م آدم آهنی برای آزمون کتبی 
آیین انتخاب داوران کودک و نوجوان جش��نواره امسال اعلام 

شده بود. 
سپس از میان ش��رکت کنندگان آزمون 170 نفر با کسب نمره 
قبولی به مرحل��ه مصاحبه حضوری و آزم��ون روابط اجتماعی 

رسیدند. 
معظم با تاکید بر اهمیت قوت کودکان در زمینه روابط اجتماعی، 
گفت: »بچه ها را در مرحله مصاحبه و آزمون غربال کردیم. چرا 
که باید بتواند راجع به سینمای ایران صحبت کند. بچه ها قرار 
است س��فیران فرهنگی ما باش��ند.باید بتوانند راجع به سینما 

صحبت کنند. 
حال اگر عزیزی بود که نمی توانست ارتباط برقرار کند، صحبت 
کند و خجالتی نباش��د، قاعدت��اً نمی تواند س��فیر خوبی برای 

سینمای کودک و نوجوان باشد«.
به گفته مسوول کمیته داوران کودک و نوجوان، فرآیند آموزش 
برای کودکان و نوجوانان به صورت مجزا صورت می گیرد چرا که 
دنیای کودکی متفاوت است با دنیای نوجوانی. بنابراین بچه ها 
به طور جداگانه طی هفته آینده بع��د از ظهرها در کلاس های 
کارگردانی، مبانی س��ینما و تصویر، انیمیشن، مسوولیت های 
سینمایی، قصه و داستان فرهنگ تماشای فیلم، کودک- آینده و 

نوجوان- آینده شرکت می کنند. 
معظم گفت: »حدود 6 نفر هم برای بخ��ش بین الملل انتخاب 
می ش��وند که باید فیلم های بخش بین الملل را قضاوت کنند. 
شرایط هم این است که تسلط کامل به زبان انگلیسی به عنوان 
زبان دوم داشته باشند. چون کنار بچه هایی از کشورهای آلمان، 
سوئد و ... قرار می گیرند که آنها هم زبان دومشان انگلیسی است. 

باید در جمع بتواند با آنها انگلیسی صحبت کنند«. 
فرزان معظم با تاکید بر این که فرآیند داوری جشنواره فیلم های 
کودکان و نوجوانان، اوقات فراغتی نیست، گفت: »بعد از اختتامیه 
جشنواره، ارتباط ما با بچه ها قطع نمی شود. آنها به آموزش های 
تکمیلی راه پیدا می کنند. یک ترم پاییزه و یک ترم زمستانه را 
می گذرانند تا بتوانند در سال 94، بچه ها برای بچه ها فیلم بسازند 

و این برنامه برای داوران سه دوره گذشته لحاظ می شود.« 

گفت و گو با مسوول کمیته داوران کودک و نوجوان بیست و هشتمین جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان:

داوران کودک و نوجوان قرار است فیلمسازان کودک و نوجوان شوند
خبــر

  داوری جشنواره فیلم روشی برای پرکردن اوقات فراغت نیست

اصفهان با بناها و آثار تاریخی بسیاری که دارد 
هر انسانی را برای کشف تصاویری که در آنها به 
کار رفته است به تفکر می کشاند. برخی از ما در 
 اینکه تصاویر به کار رفته برای چیس��ت تعمق 
می کنیم تا علت را دریابی��م و حالا یک راننده 
تاکسی که درباره آثار تاریخی اصفهان مطالعات 
بس��یاری دارد درب��اره تصاویر ب��ه کار رفته در 
مسجد جامع جور جیر می گوید. در این ش��هر افرادی هستند که 
بتوانند با ارایه مطالبی ک��ه دیگران از آن بی اطلاع هس��تند اثری 
تاریخی و ش��گفت را به دیگران معرفی کند.فرهاد دری می گوید: 
چیزهای��ی در اطراف م��ا وجود دارد که گاهی نس��بت ب��ه آنها بی 
توجه هس��تیم. هنگام صبح که چش��ممان را به این دنیای مادی 
باز می کنیم با اجس��امی روبرو می ش��ویم که فضایی را اطراف ما 
 اش��غال کرده اند و جدا از نوع و اس��تفاده در یک چیز مشترک اند.

وی ادامه می دهد: اشکال هندسی چه منظم و چه نامنظم با خطوطی 
از طول، عرض و ارتفاع که در آثار تاریخی ما وجود دارد.دری با بیان 
این که هندسه مادر فلسفه است و امروزه بشر هر چیزی که می سازد 
 علمی در آن نهفته است که با بازدهی آن س��ازگاری دارد، تصریح 
می کند: بناها و مس��اجدی که با استفاده از نقوش هندسی ساخته 

ش��ده اند و ارتباطی با نوع اس��تفاده از آن را در خود جای داده اند 
موضوع اصلی ماست.

این راننده تاکسی به سر در مس��جد جامع جورجیر که در قسمت 
شمال مسجد حکیم قرار دارد اشاره می کند و می افزاید: در قسمت 
فوقانی درب ورودی این مسجد به طور قرینه نقوشی در داخل یک 
مثلث جای گرفته است که استاد زنده یاد دکتر لطف الله هنر فر در 
کتاب گنجینه آثار تاریخی اصفهان در صفحه 42 و 43 در مورد این 
نقوش هزار و 100 ساله این موضوع را عنوان می کند که»شبیه این 
نقش در بناهای تاریخی دیگر دیده نشده و تاکنون برای من مولف 

منظور و معنی خاصی متصور نیست.«
وی ادامه می دهد: من با تحقیق و تفحص در مورد این بنا و موقعیت 
اجتماعی، سیاس��ی و افکار حاکمان آن دوره به منظور و معنی این 

اشکال زیبا نزدیک شدم. 

   معماران این مسجد هنرمندان آشنای به علوم زمان 
خود بودند

دری می گوید: این مساله را هم نباید فراموش کرد که سازندگان این 
بناها کارگر یا معمار نبوده اند بلکه هنرمندانی بوده اند که به علوم 
زمان خود آشنا بوده و سرچش��مه علوم را که مطالعه عشق و علاقه 

 آسمانی است با افکار خود به زیبایی هر چه تمام تر به بناها منتقل 
می کردند. این نقوش ریشه در ذات زیبایی خداوند حکیم دارد.

در این س��ر در، مثلثی تشکیل ش��ده که در زاویه بالا آتشی در یک 
مشعل بدون دسته اما بر روی یک پایه و کمی پایین تر یک شاخه گل 
واژگون به طور قرینه در طرف ساقه گل است. نزدیک به زاویه های 
پایین مثلث دو دسته گل سه شاخه است که در بالای شاخه میانی 

یک غنچه خودنمایی می کند.
 وی با بیان این ک��ه معماران بناهای تاریخی دو مس��اله را فراموش 
نمی کردند، خاطر نشان کرد: یکی زیبایی دادن به نقش و شکل بنا که 
متناسب با کاربرد بنا بود و برداشت دینی و مذهبی را به همراه داشت 
و دوم چون نوع نقش بنا می توانس��ت معنای مختلفی داشته باشد 
حتماً از سوی مردم و مسوولین و علمای آن زمان و مکان مورد سوال 
قرار می گرفته است که جواب سازنده با تعبیرهای مختلف اشخاص 

را با عقاید مختلف قانع می کرده است.

    اشکال هندسی نش�ات گرفته از مذهب میتراییسم، 
زرتشت و اسلام

برداش��ت ما از این اشکال زیبای برجس��ته آجری با کمی چاشنی 
روان کاوانه در تاریخ مذهبی این سرزمین از سه مذهب میتراییسم، 

زرتشت و اسلام که اکنون بدان معتقدیم، نشات می گیرد.
بسیاری معتقد بودند که میتراییسم ها خورشید پرست بودند و تا 
حدودی به طبیعت احترام خاصی می گذاش��تند و زرتشتی ها که 
پیدایش جهان هستی و کائنات را از چهار عنصر می دانسته و همیشه 
آتشکده هایش را روی بلندی بنا می کردند و دین  اسلام که آیه های 
بسیاری را در قرآن از نور و روشنایی دارد که یکی از نشانه های بزرگی 
و عظمت خداوند است. کلمه »شمس« را بارها در این بنا دیده ایم 

که تکرار شده است.
دری اضافه می کند: مش��عل آتش داری که در این بناست بر روی 
پایه ای قرار گرفته است که در توضیح آن باید گفت قبل از ساختن 
بنا حاکمی به نام مردآوی��ج زیاری در ایران حکوم��ت می کرد که 
مدت زیادی پایتختش در اصفهان بود. این حاکم به آیین گذش��ته 
ایرانیان دین زرتشت معتقد بود و برای ترویج اعمال این دین بسیار 
می کوشید و حتی پس از سیصد سال از قبول اسلام جشن بزرگی 
به نام جشن س��ده در اصفهان برگزار کرد و در این فکر بود که پس 
از معتدل شدن هوا در سال 323 هجری قمری بغداد را فتح کند و 
مانند پادشاهان ساسانی در مدائن تاجگذاری کند.او تعمیراتی در 

این مکان انجام داده است. 
اگر ما به این موضوع معتقد باشیم که مردم عادی تا حدودی خلق و 
خوی حاکمان زمان را می گیرند و اگر به خطوط و  اشکال هندسی 
دوران باستان توجه کنیماین موضوع مشخص می شود که تصویر 
 پایه این مشعل تقریبا ش��بیه لبه تاج های خس��روانی یا نقش لبه 
لباس های کوتاه بزرگان و امرای ساسانی است که تا حدودی در ظاهر 

بنا نیز استفاده می شده است.
دری تصریح کرد: یکی دیگر از صفات بسیار مهمی که خداوند دارد 
عدالت است که حکمت هایی در خود دارد و در کنار آن آیه زیبای 
خداوند است که خداوند زیباس��ت و زیبایی ها را دوست دارد، این 
چاشنی سازنده شکل دوم داخل مثلث است که یکی از آفریده های 
بسیار زیبای خداوندی است که صفت های مختلفی از هر نوع تفکری 
از به آن نسبت داده شده که به نام گل استفاده می شده است.چون 
عدالت میزان، قرینه، نیکی و پلیدی دارد از تنوع گل آن هم گل لاله 
واژگون که تشکیل شد از ساقه برگ طرفین و غنچه ها که به پایین 

برگشته است عدالت خداوند را بسیار زیبا به تصویر کشیده است.
در آخرین قسمت نقش داخل این مثلث متساوی الساقین در طرفین 
زاویه خط افقی مثلثی قرار دارد که هر انسان عاقلی برای معتقد شدن 
 به یک مس��اله هدفدار باید در ابتدا به دنبال تثبی��ت آن بگردد که 
نشان های آن بر اس��اس عقل، منطق و عدالت است. این صفات به 
انس��ان آرامش درونی هدیه می دهد. پس از نشانه های نور الهی و 
میزان عدل الهی باید به دنبال اسمی از این صفات بگردیم و آن »الله« 

است که به طور قرینه تزیین شده است.
دری بیان می کند: از تصاویر زیبای دیگری که به شکل دسته گلی 
که دارای سه شاخه است در این بنا دیده می شودکه در راس شاخه 
وسط،غنچه ای ایجاد کرده اس��ت که ظاهر این دسته گل باغنچه 
تش��دید کلمه »الله« را برای ما بیش��تر تثبیت می کند. اما مثلث 
هندسی که این اشکال را در خودش جای داده است که در این مکان 
به شکل متمایل به داخل رسم شده که در دوره های بعد که معماری 
اسلامی عربی ما ایرانیان به شکل ایرانی درآمد در شکل کامل تری 
مقرنس ها را به وجود آورده که شاهکارهایی را در معماری ایران در 
ایوان ها و در ورودی مسجد ایجاد کرد که مثلث مقدسی را در ذهن 
تداعی می کند و مانند بعضی از اعداد مثل یک، سه، هفت و دوازده 
که استفاده هایی را در داس��تان ها، قصه ها یا مثل های مذهبی به 

وجود آورده است.
در پایان باید گفت: هیچ اصراری برای تفکر سازنده بنا برای استفاده 
از سه مذهب ذکر شده در داخل مثلث نیست، زیرا شکل آخر که به 
صورت سه شاخه گل و یک غنچه است فقط کلمه »الله« را تداعی 

می کند که مخصوص دین اسلام ا

زهره 
قندهاری

نفیسه
حاجاتی

اشکال هندسی درمسجد حکیم ) جورجیر( با هنر معنوی درهم آمیخته است

استاد فرشچیان خبر داد:

پایان طراحی ضریح حضرت عبدالعظیم

محمود فرشچیان استاد هنر نگارگری ایران از ساخت ضریح عبدالعظیم 
حسنی )ع( با حضور هنرمندان اصفهانی و همچنین خلق دو تابلو جدید 

با موضوع »هدایت« و »داستان آدم و حوا« خبر داد.
محمود فرشچیان هنرمند پیشکس��وت نگارگری ایران در گفتگو با مهر 
درباره پروژه س��اخت ضریح ح��رم مطهر حضرت عبدالعظیم حس��نی 
)ع( گفت: مرحله طراحی آن را به پایان رس��انده ام و قرار است با حضور 

استادکاران و هنرمندان اصفهانی کار ساخت آن آغاز شود.
این هنرمند نگارگر ب��ا بیان این که این ضریح یکی از ش��اهکارهای هنر 
دینی ایران خواهد بود، افزود: خوشنویسی این ضریح را نیز استاد موحد 
از استادان به نام خوشنویسی کشور بر عهده دارند. فرشچیان که پیش از 
این طراحی ضریح امام حسین )ع( را نیز به انجام رسانده است درباره تداوم 
برنامه هایش در زمینه طراحی ضریح ائمه توضیح داد: اگر برای طراحی 
ضریح ائمه و اماکن متبرکه دیگر به من مراجعه ش��ود، ب��ا جان و دل به 
صورت افتخاری و بدون دریافت هیچ وجهی می پذیرم و انجام خواهم داد. 
این پیشکسوت هنر نگارگری ایران در ادامه درباره تازه ترین آثار نگارگری 
خود بیان کرد: اخیراً تابلو »معراج« را به آستان مقدس امام رضا )ع( اهدا 
کرده ام و به تازگی هم کار روی دو تابلو را شروع کرده ام که موضوع یکی 
از آنها »هدایت« اس��ت و دیگری درباره موضوع رانده شدن حضرت آدم 
از بهشت و خوردن میوه ممنوعه است. خالق تابلو »ظهر عاشورا« با بیان 
این که برای خلق تابلو رانده شدن آدم از بهشت مطالعات بسیاری را انجام 
داده اس��ت، ادامه داد: طراحی این تابلو کار بسیار دشواری بود و پیش از 
آن مطالعات بس��یاری در متون مذهبی در ادیان مختلف داشتم. به طور 
مثال من دوستانی در میان موبدان زرتشتی دارم که با آنها گفتگو کردم، 
تورات عهد عتیق و عهد جدید را مطالعه کردم و حتی اعتقادات بودایی ها 
را در این زمینه بررسی کردم. این استاد نگارگری ایران از اهدای آثارش به 
آستان قدس رضوی خبر داد و تصریح کرد: من از کودکی از ارادتمندان 
حضرت علی ابن موسی الرضا )ع( بوده ام و آثارم را با وجود قیمت بسیار 
بالایی که برای خرید آن پیشنهاد می کنند، به آستان قدس رضوی اهدا 

می کنم چون هیچ احتیاجی به فروش آثارم ندارم.

سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی 
استان اصفهان منصوب شد

دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کش��ور در حکمی مس��عود سالک 
را به عنوان سرپرس��ت اداره کل کتابخانه های عمومی استان اصفهان 
تعیین کرد. به گزارش روابط عمومی نهاد کتابخانه های عمومی کشور، 
مس��عود س��الک طی حکمی از س��وی علیرضا مختارپور دبیرکل نهاد 
کتابخانه های عمومی کش��ور به عنوان سرپرس��ت اداره کل کتابخانه 
های عمومی و رئیس دبیرخانه انجمن کتابخانه های عمومی اس��تان 

اصفهان منصوب شد. 
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

دیگر دیر شده
با مکافات جور شد که به محله قدیمی مان بروم. در زدم و با شرمندگی 
گفتم:»اینجا یک زمانی خانه ما بود. می ش��ود چن��د دقیقه بروم توی 

حیاط؟« خانم صاحب خانه بلندنظری نشان داد و یک غریبه را راه داد. 
مدت ها بود ک��ه در رویای خان��ه کودکی ام ب��ودم تا بروم ت��ه حیاط و 
خاک وخلی شوم. سهراب سپهری بخوانم و مثل همان وقت ها اصلا نفهمم 
چه می گوید. »حوری دختر همسایه س��هراب این ها پای کمیاب ترین 
نارون روی جهان فقه می خوانده« و من زیر درخت انجیری که همه جا 
شبیه آن پیدا می شد؛ هشت کتاب می خواندم. آن روز وقتی هشت کتاب 
به دست به مکان رویایی بچگی رسیدم؛ دیدم حیاط خاکی را موزاییک 
کردند.  یقین ریشه انجیر زیر موزائیک ها پوس��یده بود. دیوار کاهگلی 
همسایه جایش را به دیوار سیمانی آپارتمانی نوساز داده بود. صاحب خانه 
متعجب و کمی وحشت زده مرا نگاه می کرد. سرافکنده و گریان برگشتم. 
نوشتم:»همه چیزهای عالم زمان دارند. از آن زمان که بگذرد حتی اگر به 

دستشان بیاوری، فرقی با نبودن ندارند.«

یک استاد هنر نگارگری:

فرشچیان در دوران شاهنشاهی هم مذهبی بود
رئیس سازمان صداوسیما:

برنامه ای برای بعد از صداوسیما ندارم
استاد اردشیر مجرد تاکس�تانی/ فارس: بین اساتیدم به 
آقای فرشچیان علاقه خاصی دارم؛ نه به خاطر اینکه استاد من 
بوده بلکه به خاطر فضایل اخلاقی بالایی که دارد.  او هنرمندی 
»حس��ین بهزاد« اس��ت که در یک دوره زمانی می درخشد و 
برخی هم چش��م دیدن او را ندارند؛ چون غالبا کسانی که کار 

نمی کنند برای کسانی که کار می کنند،  نقشه می کشند.
به قول یکی از اساتید هنر، هنرمند باید 100 تا حسن داشته 
باشد و یکی از حسن ها، هنرش باش��د. آقای فرشچیان 99 تا 

حسن را داشت و صدمین حس��ن  او  هنرش بود. به خاطر این 
با او کار می کرد با او بد بودند. وی در دوران شاهنش��اهی هم 
مذهبی بود از اول محرم تا روز عاش��ورا در مراس��م عزاداری 
حضور داش��ت؛ آن زمان بیشتر کس��انی که نمایش��گاه بر پا 
می کردند، مش��روب می خوردند اما آقای فرش��چیان کانادا و 
نوشابه و سرو می کرد. کار آقای فرشچیان گسترده است. کار 
آقای فرش��چیان از زمانی که کار کرده دنبال کنید، می بینید 

خیلی کار کرده به اینجا رسیده است.

س�ید عزت الله ضرغامی/ فارس: واقعیت این اس��ت که 
 من به هیچ چیز فک��ر نمی کن��م و برنامه ریزی ن��دارم تا روز 

آخر. 
معتقدم که جایگاهی که رس��انه مل��ی دارد و تاثیرگذاری که 
ش��بکه های رادیویی و تلویزیون��ی دارند، با هی��چ چیز قابل 

مقایسه نیست.
 به همین دلیل همه دنبال آن هستند و می خواهند بدانند که 
چه کسی می آید و چه کسی می رود و از 4 سال قبل برای این 

سمت گمانه زنی می کنند. 
تنها دلیلش همین اهمیتی اس��ت که گفتم. بخصوص در این 
سالهای پر فراز و نشیب کشور و بخصوص در دوره انتخابات و 

مسائل مهم سیاسی، فرهنگی کشور. 
جایگاه رسانه ملی در  سال های اخیر در سطح جهانی مشخص 
است و به همین دلیل فکر می کنم این حوزه به قدری اهمیت 
دارد و کار در آن حس��اس و دش��وار اس��ت که تا دقیقه آخر 

نمی توان به موضوع دیگری فکر کرد.

سبد خبــر

داستانک

محمدعلی بهمنی و چاپ کارت 
عروسی و آگهی ترحیم!

شاید بسیاری از فعالیت محمدعلی بهمنی، شاعر و غزلسرای 
پیشکس��وت در حوزه چاپ، بی خبر باش��ند اما این ش��اعر 
بندرعباسی در ش��هر زادگاهش یک چاپخانه هم دارد. کار 
چاپخانه این ش��اعر اما، این روزها به دلیل مشکلات عدیده 
مالی و زیرساختی، به چاپ آگهی های ترحیم و کارت های 

عروسی تقلیل یافته است.
به گزارش مهر، یکی از کس��انی که در جش��ن ملی صنعت 
چاپ، به عنوان »پیشکسوت برگزیده چهاردهمین جشنواره 
صنعت چاپ« از او تقدیر شد، محمدعلی بهمنی بود؛ شاعر و 
غزلسرای معروف که حضورش در میان صنعت گران حوزه 

چاپ، جالب توجه بود.
انتخاب محمدعلی بهمنی که بیشتر به عنوان شاعر و غزل سرا 
او را می شناسند، در این جش��نواره، تعجب اهالی ادبیات و 
همچنین اهالی صنعت چاپ را برانگیخته بود. محمدعلی 
بهمنی در گفتگویی با مهر و در واکنش به این نکته که کمتر 
کسی است بداند محمدعلی بهمنی غزلسرا، چاپخانه دار هم 
هس��ت، گفت: البته من در بعضی مصاحبه ها و نوشته هایم 
به این موضوع اش��اره ک��رده ام ولی تا ح��دودی چیزی که 
می گوئید درست است. این شاعر و ادیب پیشکسوت افزود: 
من از 8 س��الگی در چاپخانه کار کرده ام. اولین باری هم که 
رفتم، تعطیلات تابستانی یکی از سال های دوره ابتدایی بود. 
آن زمان برادرهایم در چاپخانه کار می کردند و دوست داشتم 

بروم پیششان ببینیم چاپخانه چه جور جایی است.
این فعال عرصه چاپ و نش��ر ادامه داد: چاپخانه ما هم الان 
بیشتر در زمینه چاپ آگهی های ترحیم و کارت های عروسی 
کار می کند و تامین هزینه های چاپ کتاب برایمان دشوار 
است. بهمنی در پاسخ به این سوال که آیا معیشت شما با این 
چاپخانه تامین می شود؟ با خنده گفت: الان که چیزی هم 

رویش می گذاریم، مالیاتش را بدهیم!

کم کم داری��م به زم��ان برگزاری بیس��ت و 
هش��تمین جش��نواره بین المللی فیلم های 
کودکان و نوجوانان اصفهان نزدیک می شویم.
 سه شنبه هفته گذش��ته از پوستر جشنواره 
در اصفهان رونمایی شد و از شنبه هم فرایند 
آموزش کودکان و نوجوانانی که برای داوری 
جشنواره امس��ال انتخاب شده اند، آغاز  ش��ده تا بچه ها بتوانند 
فیلم هایی را که ب��رای آن ها ساخته ش��ده اند، هوش��مندانه و 
متخصصانه بررسی کنند. در همین رابطه با فرزان معظم، مسئول 
کمیته داوران کودک و نوجوان جش��نواره، درباره روند آموزش 

داوران گفت و گو کردم. 
ماجرای انتخاب داوران کودک و نوجوان جش��نواره بیس��ت و 
هشتم، با انتشار یک فراخوان برای متولدین 79 تا 85 آغاز شد. 

به گفته معظم منابعی از جمله داستان شازده کوچولو، 3 داستان 
از هانس کریستین اندرسون، فیلم عملیات مهدکودک، انیمیش 
خروس زری پیرهن پری و فیل��م آدم آهنی برای آزمون کتبی 
آئین انتخاب داوران کودک و نوجوان جش��نواره امس��ال اعلام 

شده بود. 
سپس از میان ش��رکت کنندگان آزمون 170 نفر با کسب نمره 
قبولی به مرحل��ه مصاحبه حضوری و آزم��ون روابط اجتماعی 

رسیدند. 
معظم با تاکید بر اهمیت قوت کودکان در زمینه روابط اجتماعی، 
گفت: »بچه ها را در مرحله مصاحبه و آزمون غربال کردیم. چرا 
که باید بتواند راجع به سینمای ایران صحبت کند. بچه ها قرار 
است س��فیران فرهنگی ما باش��ند. اید بتوانند راجع به سینما 

صحبت کنند. 
حال اگر عزیزی بود که نمی توانست ارتباط برقرار کند، صحبت 
کند و خجالتی نباش��د، قاعدت��اً نمی تواند س��فیر خوبی برای 

سینمای کودک و نوجوان باشد«.
به گفته مسئول کمیته داوران کودک و نوجوان، فرآیند آموزش 
برای کودکان و نوجوانان به صورت مجیزا صورت می گیرد چرا 
که دنیای کودکی متفاوت است با دنیای نوجوانی. بنابراین بچه ها 
به طور جداگانه طی هفته آینده بع��د از ظهرها در کلاس های 
کارگردانی، مبانی س��ینما و تصویر، انیمیشن، مسئولیت های 
سینمایی، قصه و داستان فرهنگ تماشای فیلم، کودک- آینده و 

نوجوان- آینده شرکت می کنند. 
معظم گفت: »حدود 6 نفر هم برای بخ��ش بین الملل انتخاب 
می ش��وند که باید فیلم های بخش بین الملل را قضاوت کنند. 
شرایط هم این است که تسلط کامل به زبان انگلیسی به عنوان 
زبان دوم داشته باشند. چون کنار بچه هایی از کشورهای آلمان، 
سوئد و ... قرار می گیرند که آنها هم زبان دومشان انگلیسی است. 

باید در جمع بتواند با آنها انگلیسی صحبت کنند«. 
فرزان معظم با تاکید بر این که فرآیند داوری جشنواره فیلم های 
کودکان و نوجوانان، اوقات فراغتی نیست، گفت: »بعد از اختتامیه 
جشنواره، ارتباط ما با بچه ها قطع نمی شود. آنها به آموزش های 
تکمیلی راه پیدا می کنند. یک ترم پاییزه و یک ترم زمستانه را 
می گذرانند تا بتوانند در سال 94، بچه ها برای بچه ها فیلم بسازند 

و این برنامه برای داوران سه دوره گذشته لحاظ می شود.« 

گفت و گو با مسئول کمیته داوران کودک و نوجوان بیست و هشتمین جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان:

داوران کودک و نوجوان قرار است فیلمسازان کودک و نوجوان شوند
خبــر

  داوری جشنواره فیلم روشی برای پرکردن اوقات فراغت نیست

اصفهان با بناها و آثار تاریخی بسیاری که دارد 
هر انسانی را برای کشف تصاویری که در آنها به 
کار رفته است به تفکر می کشاند. برخی از ما در 
اینکه تصاویر به کار رفته برای چیست تعمق می 
کنیم تا علت را دریابیم و حالا یک راننده تاکسی 
که درباره آثار تاریخی اصفهان مطالعات بسیاری 
دارد درباره تصاویر به کار رفته در مسجد جامع 
جور جیر می گوید. در این شهر افرادی هس��تند که بتوانند با ارایه 
مطالبی که دیگران از آن بی اطلاع هستند اثری تاریخی و شگفت را 

به دیگران معرفی کند.
فرهاد دری می گوید: چیزهایی در اط��راف ما وجود دارد که گاهی 
نسبت به آنها بی توجه هستیم. هنگام صبح که چشممان را به این 
دنیای مادی باز می کنیم با اجس��امی روبرو می شویم که فضایی را 
اطراف ما اشغال کرده اند و جدا از نوع و استفاده در یک چیز مشترک 
اند.وی ادامه می دهد: اش��کال هندس��ی چه منظم و چه نامنظم با 
خطوطی از طول، عرض و ارتفاع که در آث��ار تاریخی ما وجود دارد.
دری با بیان این که هندسه مادر فلسفه است و امروزه بشر هر چیزی 
که می سازد علمی در آن نهفته است که با بازدهی آن سازگاری دارد، 
تصریح می کند: بناها و مس��اجدی که با استفاده از نقوش هندسی 

ساخته شده اند و ارتباطی با نوع استفاده از آن را در خود جای داده 
اند موضوع اصلی ماست.

این راننده تاکسی به سر در مس��جد جامع جورجیر که در قسمت 
شمال مسجد حکیم قرار دارد اشاره می کند و می افزاید: در قسمت 
فوقانی درب ورودی این مسجد به طور قرینه نقوشی در داخل یک 
مثلث جای گرفته است که استاد زنده یاد دکتر لطف الله هنر فر در 
کتاب گنجینه آثار تاریخی اصفهان در صفحه 42 و 43 در مورد این 
نقوش هزار و 100 ساله این موضوع را عنوان می کند که»شبیه این 
نقش در بناهای تاریخی دیگر دیده نشده و تاکنون برای من مولف 

منظور و معنی خاصی متصور نیست.«
وی ادامه می دهد: من با تحقیق و تفحص در مورد این بنا و موقعیت 
اجتماعی، سیاس��ی و افکار حاکمان آن دوره به منظور و معنی این 

اشکال زیبا نزدیک شدم. 

   معماران این مسجد هنرمندان آشنای به علوم زمان 
خود بودند

دری می گوید: این مساله را هم نباید فراموش کرد که سازندگان این 
بناها کارگر یا معمار نبوده اند بلکه هنرمندانی بوده اند که به علوم 
زمان خود آشنا بوده و سرچش��مه علوم را که مطالعه عشق و علاقه 

آسمانی است با افکار خود به زیبایی هر چه تمام تر به بناها منتقل می 
کردند. این نقوش ریشه در ذات زیبایی خداوند حکیم دارد.

در این س��ر در، مثلثی تشکیل ش��ده که در زاویه بالا آتشی در یک 
مشعل بدون دسته اما بر روی یک پایه و کمی پایین تر یک شاخه گل 
واژگون به طور قرینه در طرف ساقه گل است. نزدیک به زاویه های 
پایین مثلث دو دسته گل سه شاخه است که در بالای شاخه میانی 

یک غنچه خودنمایی می کند.
وی با بیان این که معماران بناهای تاریخی دو مساله را فراموش نمی 
کردند، خاطر نش��ان کرد: یکی زیبایی دادن به نقش و شکل بنا که 
متناسب با کاربرد بنا بود و برداشت دینی و مذهبی را به همراه داشت 
و دوم چون نوع نقش بنا می توانس��ت معنای مختلفی داشته باشد 
حتما از سوی مردم و مسوولین و علمای آن زمان و مکان مورد سوال 
قرار می گرفته است که جواب سازنده با تعبیرهای مختلف اشخاص 

را با عقاید مختلف قانع می کرده است.

    اشکال هندسی نش�ات گرفته از مذهب میتراییسم، 
زرتشت و اسلام

برداش��ت ما از این اشکال زیبای برجس��ته آجری با کمی چاشنی 
روان کاوانه در تاریخ مذهبی این سرزمین از سه مذهب میتراییسم، 

زرتشت و اسلام که اکنون بدان معتقدیم، نشات می گیرد.
بسیاری معتقد بودند که میتراییسم ها خورشید پرست بودند و تا 
حدودی به طبیعت احترام خاصی می گذاش��تند و زرتشتی ها که 
پیدایش جهان هستی و کائنات را از چهار عنصر می دانسته و همیشه 
آتشکده هایش را روی بلندی بنا می کردند و دین  اسلام که آیه های 
بسیاری را در قرآن از نور و روشنایی دارد که یکی از نشانه های بزرگی 
و عظمت خداوند است. کلمه »شمس« را بارها در این بنا دیده ایم 

که تکرار شده است.
دری اضافه می کند: مش��عل آتش داری که در این بناست بر روی 
پایه ای قرار گرفته است که در توضیح آن باید گفت قبل از ساختن 
بنا حاکمی به نام مردآوی��ج زیاری در ایران حکوم��ت می کرد که 
مدت زیادی پایتختش در اصفهان بود. این حاکم به آیین گذش��ته 
ایرانیان دین زرتشت معتقد بود و برای ترویج اعمال این دین بسیار 
می کوشید و حتی پس از سیصد سال از قبول اسلام جشن بزرگی 
به نام جشن س��ده در اصفهان برگزار کرد و در این فکر بود که پس 
از معتدل شدن هوا در سال 323 هجری قمری بغداد را فتح کند و 
مانند پادشاهان ساسانی در مدائن تاجگذاری کند.او تعمیراتی در 

این مکان انجام داده است. 
اگر ما به این موضوع معتقد باشیم که مردم عادی تا حدودی خلق و 
خوی حاکمان زمان را می گیرند و اگر به خطوط و  اشکال هندسی 
دوران باستان توجه کنیماین موضوع مشخص می شود که تصویر 
پایه این مشعل تقریبا شبیه لبه تاج های خسروانی یا نقش لبه لباس 
های کوتاه بزرگان و امرای ساسانی است که تا حدودی در ظاهر بنا 

نیز استفاده می شده است.
دری تصریح کرد: یکی دیگر از صفات بسیار مهمی که خداوند دارد 
عدالت است که حکمت هایی در خود دارد و در کنار آن آیه زیبای 
خداوند است که خداوند زیباس��ت و زیبایی ها را دوست دارد، این 
چاشنی سازنده شکل دوم داخل مثلث است که یکی از آفریده های 
بسیار زیبای خداوندی است که صفت های مختلفی از هر نوع تفکری 
از به آن نسبت داده شده که به نام گل استفاده می شده است.چون 
عدالت میزان، قرینه، نیکی و پلیدی دارد از تنوع گل آن هم گل لاله 
واژگون که تشکیل شد از ساقه برگ طرفین و غنچه ها که به پایین 

برگشته است عدالت خداوند را بسیار زیبا به تصویر کشیده است.
در آخرین قسمت نقش داخل این مثلث متساوی الساقین در طرفین 
زاویه خط افقی مثلثی قرار دارد که هر انسان عاقلی برای معتقد شدن 
به یک مساله هدفدار باید در ابتدا به دنبال تثبیت آن بگردد که نشان 
های آن بر اس��اس عقل، منطق و عدالت است. این صفات به انسان 
آرامش درونی هدیه می دهد. پس از نشانه های نور الهی و میزان عدل 
الهی باید به دنبال اسمی از این صفات بگردیم و آن »الله« است که به 

طور قرینه تزیین شده است.
دری بیان می کند: از تصاویر زیبای دیگری که به شکل دسته گلی 
که دارای سه شاخه است در این بنا دیده می شودکه در راس شاخه 
وسط،غنچه ای ایجاد کرده اس��ت که ظاهر این دسته گل باغنچه 
تش��دید کلمه »الله« را برای ما بیش��تر تثبیت می کند. اما مثلث 
هندسی که این اشکال را در خودش جای داده است که در این مکان 
به شکل متمایل به داخل رسم شده که در دوره های بعد که معماری 
اسلامی عربی ما ایرانیان به شکل ایرانی درآمد در شکل کامل تری 
مقرنس ها را به وجود آورده که شاهکارهایی را در معماری ایران در 
ایوان ها و در ورودی مسجد ایجاد کرد که مثلث مقدسی را در ذهن 
تداعی می کند و مانند بعضی از اعداد مثل یک، سه، هفت و دوازده 
که استفاده هایی را در داس��تان ها، قصه ها یا مثل های مذهبی به 

وجود آورده است.
در پایان باید گفت: هیچ اصراری برای تفکر سازنده بنا برای استفاده 
از سه مذهب ذکر شده در داخل مثلث نیست، زیرا شکل آخر که به 
صورت سه شاخه گل و یک غنچه است فقط کلمه »الله« را تداعی 

می کند که مخصوص دین اسلام ا

زهره 
قندهاری

نفیسه
حاجاتی

اشکال هندسی درمسجد حکیم ) جورجیر( با هنر معنوی درهم آمیخته است

آگـهی مـناقـصه

دهیاری گیشی- بخش جلگه- شهرستان اصفهان

دهیاری گیش�ی- بخش جلگه- شهرستان اصفهان در نظر دارد با استناد به مصوبه ش��ماره 160 شورای اسلامی روستا نسبت به 
اجزای آس��فالت معابر از طریق مناقصه اقدام نماید لذا از پیمانکاران واجد ش��رایط دعوت می گردد ظرف مدت ده روز از تاریخ 
درج آگهی به آدرس اصفهان، شهر هرند ساختمان بخشداری جلگه مراجعه نمایند و یا با شماره همراه: 09135444650 تماس 
حاصل نمایند و نسبت به دریافت فرم مناقصه اقدام نمایند. بدیهی است دهیاری در رد یا قبول یک یا تمام پیشنهادات مختار 

است و هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد. 



انسان های ایده آل
فاطمه شفیعی: دانشوران و محققان انسان شناس می گویند، اگر 
مکتب انبیا و راه های تربیت انسان ها و تهذیب اخلاق بشر از جانب 
خدا و در جامعه بشری به وجود نمی آمد، برای انسان ها معنی اخلاق 
و تربیت و عواطف انسانی قابل فهم نبود و بشر لذت ترحم و دلسوزی 
و عاطفه انسانی را نمی چشید. فلسفه دوقطبی بودن جوامع بشری 
از روزهای اولیه خلقت بشر تاکنون از اینجا نشات می گیرد که یک 
قطب از جامعه به علت پیروی از غرایز حیوانی و گسس��تن بندهای 
وابستگی به خدا و به خمول و انزوا کشیدن فطرت پاک و مقدس الهی 
و در نهایت به فراموشی س��پردن ندای درونی و فطری خداجویی و 
خیرخواهی در یک حالت بی بندو باری و بی سرو سامانی گرفتار آمده 
و به طور افسارگس��یختگی زندگی می گذرانند. در نظر ظاهربینان 
ممکن است که زرق و برق ظواهر زندگی اینان انسان را فریفته کند 
و به رنگ ظاهری آن دل ببن��دد، اما واقعیت امر چنین نیس��ت. در 
سوره طه، در قرآن کریم می خوانیم که خطاب به پیغمبر اسلام و در 
واقع به همه مسلمانان چنین می فرمایند:»هرگز چشمان خود را به 
نعمت های ظاهری و مادی که به گروه هایی از آنان داده ایم میفکن 
و فریفته آن ظواهر مباش که اینها شکوفه ها و گل های ظاهر زیبای 
زندگی دنیایی هستند و برای آن اس��ت که آنان را با آن بیازماییم و 
روزی پروردگارت از انواع نعمت ها مخصوصا معنوی و عزت و سعادت 
و اخلاق و صفات انسانی و سرانجام نعمت های جاودانی بهشت بهتر 

و پایدارتر است«.
بی سر و سامانی و رنج های روحی و اخلاقی و زندگی بدون معنویت 
و معنوی برای این قطب از جامعه که از خ��دا و از معنویات و فضایل 
انس��انی بی خبر مانده اند و از فطرت مقدس اصیل و عواطف انسانی 
دور گردیده اند، چنان رنج و ع��ذاب و گرفتاری به بار آورده اس��ت 
که خود آنان نیز از این زندگی ظاهر فریب خس��ته شده اند. نه صفا 
و معنویتی و نه عفت و ش��رمی و ن��ه رحم و عاطف��ه ای، بلکه از هم 
گس��یختن عواطف خانوادگی و اجتماعی به گونه ای خود را همانند 
ماشینی می بینند که به طور خودکار خشک و بی محتوی شده اند 
که از مزایای معنوی و شیرین زندگی بی بهره شده و هر کس خود را 
تنها مشاهده می کند. چه زیبا و واقع گرایانه است این سخن خدای 
بزرگ:»هر کس از یاد من روی گردان ش��ود، زندگی تنگ و سختی 

خواهد داشت«.
البته باید به این نکته توجه داشت که تنگی زندگی فقط بدین علت 
نیست که ش��خص مال و درآمد کمی دارد، ای بسا افرادی که پول و 
مال و درآمدشان هنگفت است یا صنعت پیشرفته ای دارند، اما بخل 
و حرص و آز زندگی، آن را برای آنها تنگ می کند و نه تنها میل ندارند 
در خانه و دستشان به روی مردم باز باشد و دیگران از زندگیشان بهره 
مند شوند، بلکه نمی خواهند آن را به روی خویش هم بگشایند.یاد 
خدا مایه آرامش جان و راه خدا مایه تقوا و تربیت وفضیلت اس��ت و 
فراموشی و دوری او مایه اضطراب و ترس و نگرانی است. هنگامی که 
انسان مسوولیت های خود را به دنبال فراموش کردن خدا و راه او زیر 
پا بگذارد، غرق در شهوات، طمع، حرص، زورگویی، خودخواهی و در 
نهایت به نابسامانی های فردی و اجتماعی مبتلا می شود. پیداست 
که معیشت و زندگی چنین انسان هایی در تنگنا و به اصطلاح قرآن 
کریم در»ضنک« خواهد بود. نه قناعتی که جان و دل او را سیر کند 
و نه توجهی به معنویات که به او غنا و راحتی و آزادی روحی دهد و نه 
اخلاق فاضله انسانی که او را برابر طغیان شهوات باز دارد. اصولا تنگی 
روزگار در خور و خواب و لذات مادی نیست، بلکه به علت کمبودهای 

معنوی و نبود غنای روحی است.
همچنین اطمینان نداش��تن به آینده و ت��رسِ از بین رفتن امکانات 
موجود و وابس��تگی بیش از حد و انداره به عالم ماده و خلاصه اینکه 
زندگی اش در ترس و دلهره و حرص و شهوات و واماندگی در تنگنای 
مادی خلاصه خواهد شد. در جمله ای باید گفت:»زندگی منهای خدا 
و راه او و بدون وابس��تگی به او یعنی)ضنک(و فش��ار روحی و جهنم 

دنیایی«

فرهنگ در هر جامعه چشم اندازهای گوناگون 
دارد. فرهنگ رانندگی یکی از آن مواردی است 
که به عن��وان نمونه ای از فرهن��گ عمومی در 
یک جامعه می توان به آن استناد کرد و جهت 
اصلاح آن تلاش کرد. به ویژه اینکه امروز یکی 
از بالاترین آمار فوت شدگان، تصادفیان حوادث 
رانندگی اند که در این بین موتورسواران بیشترین آمار تصادفی 

در رانندگی  را به خود اختصاص داده اند.
در این ب��اره ریی��س پلیس راه��ور اس��تان اصفه��ان اعلام 
می کند که بی��ش از نیم��ی از متوفیان ناش��ی از تصادفات را 

موتورسیکلت سواران تشکیل داده اند.
 از س��وی دیگر، یک متخصص جراحي داخل��ي از آمار بالای 
موتورسواران در سطح کشور که بیشترین آمار مصدومیت ها 

و مرگ و میرهاي ناشي از تصادفات را دارند، خبر می دهد. 

   حوادث  بالای موتورسیکلت سواران 
دکتر احمدرض��ا زیدي زاده  که در گفت وگو ب��ا خبرنگار ایرنا 
به این موضوع اشاره کرده است، در ادامه به شکستگي قفسه 
سینه، سر، دس��ت و پا راننده و دیگر سرنش��ینان از بیشترین 
مصدمیت هاي وارد شده به اینگونه مصدومان، صحبت می کند 
  I.C.U  و می افزاید:  ۹۵  درصد از بیماران بستري در بخش هاي

بیمارستان هاي اصفهان، موتورسواران هستند. 
همچنین به گفته دکتر الهه باطنی، آسیب ش��ناس مس��ایل 

اجتماعی، موتورسواران بیش��ترین آمار تصادفی در رانندگی  
را تشکیل می دهند.

وی که تا مدتی پیش از پرس��نل فعال در اورژانس بوده است، 
در این ب��اره می گوید: وقت��ی در بخش اورژانس بیمارس��تان 
کاش��انی اصفهان به عنوان انترن اش��تغال داش��تم، ش��اهد 
حادثه دیدگان زیادی بودم که در میان آنها یکی از بیش��ترین 
حوادث تاسفبار، حوادث ناش��ی از رانندگی با وسایل نقلیه و 
 به خصوص موتورس��یکلت و به ویژه در قش��ر نوجوان و جوان

 بود. 
این عضو هیات علمی دانش��گاه علوم پزشکی اصفهان تصریح 
می کن��د: ان��واع خونریزی های داخل��ی، ضربه ه��ای مغزی، 
شکس��تگی های متعدد و گاهی حتی حسرت و فوت چه برای 
موتورسوار و چه فرد مورد اصابت که هرگز قابل جبران نیستند 

از شایع ترین علل مراجعه به اورژانس است.
 وی اظهار می دارد: آنچه برای یک پزش��ک اهمیت دارد، این 
است که چگونه می توان از آسیب های ناشی از اینگونه اتفاقات 
تلخ کاست؛ آسیب هایی که در بسیاری از موارد خانمان سوز، 
زمان بر و هزینه س��ازند، ول��ی مانند هر مش��کل اجتماعی و 
غیراجتماعی دیگر اینجا نیز جمله » پیشگیری بهتر از درمان 

است« بیش از پیش جدی می نماید. 

   قوانینی که رعایت نمی شود
باطنی با اظهار اینکه عجیب اس��ت که با وجود اینکه احتمال 

حوادث فیزیکی در قش��ر موتورس��وار بس��یار زیاد است، اما 
قوانی��ن و مق��ررات رانندگ��ی ب��ه خص��وص 
در ای��ن حیطه کمت��ر جدی گرفته می ش��ود، 
می افزاید: اش��اره ب��ه این نکته لازم اس��ت که 
موتورس��یکلت به عنوان یک وس��یله  مناسب 
در بس��یاری م��وارد ب��رای جابه جای��ی افراد 
یا بعض��ی کالاها از محل��ی به مح��ل دیگر در 
 مس��افت های کوت��اه ب��ا صرفه ت��ر از اتومبیل 
اس��ت. وی ادامه می دهد: هزینه  تهیه وسیله، 
بار ترافیک، مصرف بنزین و همچنین آلودگی 
هوا نیز با اینگونه وس��یله نقلیه کمتر است و به 
همین دلیل در بس��یاری از کشورها استفاده از 

موتورسیکلت به اتومبیل ارجحیت دارد.
این آسیب ش��ناس اجتماعی با بی��ان اینکه در 
بس��یاری از کش��ورهای خ��اور دور و حتی در 
کشورهای اروپایی مانند اس��پانیا یا فرانسه نیز 
یکی از پرترددترین وسایط نقلیه، موتورسیکلت 
است عنوان کرد: از طرف دیگر فرد موتورسوار 

از نظر حوادث رانندگی آسیب پذیرتر است که ضمن آسیب به 
خود، می تواند برای دیگران نیز مشکلات اجتماعی، جسمی و 

اقتصادی جدی ایجاد کند. 
وی به آسیب دیگر موتوسواران اشاره می کند و با اظهار تاسف 
از اینکه در خلاف های اجتماعی نیز از این وسیله بیشتر جهت 
گریز و فرار و یا تعدی به زنان یا کودکان نیز استفاده می شود،  
می گوید: این موضوع حتی از دید شهروندان زحمت کشی که 
به عنوان وس��یله  کار و گذر زندگی از موتورس��یکلت استفاده 

می کنند، هم غیرقابل قبول و دردناک محسوب می شود.
 

   جریمه سنگین کارساز است
باطنی با اشاره به اینکه موتورسیکلت وسیله ای قابل استفاده، 
اقتصادی و کاربردی است، تاکید می کند: باید توجه داشت که 
برای استفاده از این وسیله نقلیه مقررات جدی وضع شده و به 
تبع بایستی نسبت به پیروی از آن آموزش های لازم داده شود 

تا آن مقررات جدی گرفته شوند.  
داشتن گواهینامه موتورس��واری، استفاده از کلاه ایمنی برای 
شخص راننده و سرنشین دوم، داشتن پلاک به صورت الزامی، 
عدم تجاوز از تعداد قانونی سرنشین و سرعت مجاز، احترام به 
قوانین رانندگی مثل عدم عبور از چراغ قرمز که بارها نقض آن 
در جامعه مشاهده می ش��ود، از جمله مواردی است که وی با 
ذکر آنها می گوید: اینها می تواند الزامی شود، در عین حالی که 

عدم رعایت با جریمه های جدی همراه شود. 

به گفته این عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 
اینکه موتورسوار حق خود بداند که بدون توجه 
به قوانین راهنمایی و رانندگ��ی تردد کند، هم 
خود و هم دیگران را در معرض آسیب جدی قرار 

می دهد که قابل قبول نیست. 
وی با اش��اره به اینکه در بس��یاری از کش��ورها 
برای تخلفات رانندگی جریمه ه��ای بالایی در 
نظر گرفته اند، در توضیح آن مثال می زند: مثلا 
نش��اندن کودکان زیر س��ن خاص جریمه های 
س��نگین دارد ک��ه به م��رور زم��ان همزمان با 
فرهنگ س��ازی، توانسته اس��ت جلوی بسیاری 
از حوادث ناشی از عدم استفاده صحیح را بگیرد.

   فرهنگ سازی جدی گرفته شود
باطنی تاکید می کند: فرهنگ سازی در خانواده 
نیز بایس��تی مورد توجه قرار بگی��رد؛ چراکه در 
مواردی پسران نوجوان با اصرار خانواده را مجبور 
به تهیه این وس��یله می کنند که ب��ه دلیل عدم 
تجربه و س��ن کم  و بی توجهی ب��ه رعایت مق��ررات، از آن به 
عنوان یک وسیله  تفریحی اس��تفاده می کنند و به این ترتیب 
 جان و س��لامتی خود و دیگران را در معرض خطرجدی قرار 

می دهند. 
وی بیان می کند: صدمات جبران ناپذیری مانند نقص عضو و یا 
خسارت های مالی پس از تصادفات گاهی خانواده های بسیاری 
را از هم می پاشد. این آسیب شناس اجتماعی عنوان می کند: 
یک پیشنهاد قابل اجرا این است که از طریق رسانه های عمومی 
و با ساخت برنامه های خاص با همکاری پلیس و جامعه شناسان 
و عزیزانی ک��ه در اورژانس انجام وظیفه می کنند، نس��بت به 
آشنایی جامعه با عواقب احتمالی و جبران ناپذیر ناشی از عدم 
رعایت مقررات به موازات ترویج فرهنگ استفاده  صحیح از این 

وسیله اقدام شود.
 وی می افزاید: در م��دارس نیز گروه های نوج��وان را از طرق 

مختلف می توان آموزش و به رعایت مقررات تشویق کرد.
دکتر مجید خلیلی نیز  ضمن تاکید بر آموزش بیشتر در سطح 
شهر چه از س��وی خانواده ها و چه از سوی مسوولان مربوطه، 
عنوان می کند: از موتورس��واران خواس��ته مي ش��ود که براي 
حفظ ایمني، جان و س��لامت خود و خانواده هایش��ان و دیگر 
همنوعانش��ان به خوبی قوانین و مقررات راهنمایی رانندگی 
را رعایت کرده و از کلاه ایمني در هر شرایطي استفاده کنند، 
ضمن اینکه با احتیاط در س��طح ش��هر و جاده ها با اشراف به 

قوانین تردد خود و دیگران رانندگي کنند.
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جـــامعه

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

ارایه ایده های خلاق سلامت، مهم ترین هدف مدرسه سلامت بین المللی است
دکتر نوید منوچهري، مسوول تیم آموزش  مدرسه بین المللی 
در حاشیه همایش دومین مدرسه س��لامت بین المللی گفت: 
س��لامت عمومي در قالب نوین آموزش��ي آن به بحث در مورد 
حیطه هاي مختلفي که جهت دس��ت یابي به اهداف این رشته 
مورد نیاز است، مي پردازد که از جمله این حیطه ها مي توان به 
بررسي در زمینه  مولفه هاي اجتماعي سلامت، اصول مدیریت 
و رهبري در گروه ها، برنامه ریزي خدمات بهداش��تي بر اساس 
اطلاعات اپیدمیولوژیک جوامع، طراحي سیاست هاي سلامت 
با در نظر گرفتن چشم اندازهاي کشورها و توانمندسازي افراد 

براي ارزیابي و اجراي سیاست هاي سلامت اشاره کرد. به گفته 
وی، دومین دوره مدرسه تابستاني بین المللي سلامت عمومي 
 ایران با در نظ��ر گرفتن این مه��م، به نحوي طراحي ش��د که 
شرکت کنندگان بتوانند مجموعه اي از این آمادگي ها را تمرین 
کنند. منوچهری عنوان کرد: این برنامه با ش��عار »پنجره اي به 
آینده سلامت« س��عي کرد فضایي را در بین شرکت کنندگان 
ایجاد کند که نه تنها آموزش این موضوع ها را هدف قرار دهد، 

بلکه بتواند دیدگاهي آینده نگر را براي آنان ایجاد کند. 
وی ادامه داد: به این منظور ع��لاوه بر کارگاه هاي تخصصي در 

پنج حیطه  مولفه هاي سلامت، اپیدمیولوژي، رهبري و مدیریت، 
تدوین سیاست سلامت و ارزیابي و اجراي سیاست ها، کارهاي 
 گروهي براي تمرین این موارد در ط��ول برنامه در نظر گرفته

 شد.
این مسوول آموزش سلامت از جمله مهم ترین اتفاقات آموزشي 
این برنامه را کارگروه هاي طرح ریزي ایده هاي خلاق س��لامت 
عنوان کرد و گفت: در این مجموعه کارگروه ها شرکت کنندگان 
در طول برنامه مدرسه، س��عي کردند تا یک محصول مرتبط با 
حیطه سلامت عمومي قابل ارایه به بازار که استعداد رسیدن به 

مرحله تولید انبوه را داشته باشد، طرح ریزي کنند و نتایج این 
بخش از برنامه در روز آخر مدرس��ه معرفي و به ایده هاي برتر 

جوایزي تعلق خواهد گرفت.
منوچهری یادآور شد:طراحي آموزش��ي این دوره با اقتباس از 

برنامه هاي به روز آموزش سلامت عمومي در دنیا انجام شد. 
گفتنی اس��ت؛ فعالیت هاي تیم آموزشي مدرس��ه تابستاني با 
هدایت مدیر علمي برنامه دکتر احمدرض��ا زماني و با طراحي 
مس��وول تیم آموزش دهنده ها، دکتر نوید منوچهري در طي 

یک هفته و در قالب یک برنامه آموزشي۵٠ ساعته ارایه شد.

حوادث موتورسواری، شایع ترین علل مراجعه به اورژانس است

۹۵ درصد از بيماران بستري در بخش هاي I.C.U  موتورسواران هستند
یادداشـت

لیلا
کهلانی

گروه
جامعه

این روزها در حالی ک��ه کلاهبرداری و اخاذی 
در جامعه افزایش می یابد، اما جای خوشبختی 
اس��ت که به اصطلاح مچ خیل��ی از  آنها گرفته 
ش��ده و با همت مس��وولان امر از جمله ستاد 
احیای ام��ر به معروف و نه��ی از منکر و نیروی 

انتظامی تخلفاتشان بر ملا می شود.

   نوسانات طلا و ارز و ماجراهای تازه
در این بین، نوس��انات طلا و ارز ماجراهایی را با خود به همراه 
داشته که بسی جای تعجب است وقتی عده ای از دلالان به فکر 

کلاهبرداری هایی می افتند.
بنا بر اعلام خبری که از س��تاد احیای امر ب��ه معروف و نهی از 
منکر شهرس��تان اصفهان آمده، مدتی است دلالانی در صنف 
طلافروشان با هدف سوءاستفاده از نوس��انات قیمت طلا و ارز 
اقدام به خرید و فروش کاغذی طلا و س��که می کنند، در عین 
حالی که چیزی رد و بدل نمی ش��ود و در این بین فقط میزانی 
طلا به صورت گفتاری و نوش��تاری رد و بدل می شود که بر اثر 

نوس��انات قیمت در روزهای بعد، یکی از دو طرف سودی کند 
که می بایست سودش را پرداخت کند و یا اینکه به نوعی دیگر 
بدون دریافت کالایی و با پرداخت وجهی وعده سودی داده شود 

که اصلا وجود خارجی نداشته باشد.  

   کلاهبرداری توسط دلالان طلافروش برملا شد
حجت الاسلام حاج حیدری، مدیر اصناف و اماکن ستاد احیای 
امر به معروف و نهی از منکر شهرستان اصفهان در توضیح این 
موضوع، ضمن اش��اره به مکان تخلفات دلالان و واسطه گران 
طلا که در حال حاضر بیشتر در سرای باربند ملک میدان امام 
مش��غول به کار هس��تند، افزود: این تخلفات حدود یک سال 
است که توسط برخی از دلالان طلافروشان صورت می گیرد و 
معمولا آنها در همان محل میدان امام تجمع کرده و به مذاکره 

با هم می پردازند.
وی خاطرنش��ان کرد: این موضوع که توس��ط مقامات امنیتی 
و مسوول اتحادیه پیگیری ش��ده تا حدودی به نتیجه رسیده 
است، اما هنوز ریشه کن نشده و همچنان نیاز به پیگیری های 

لازم دارد.

   برخ�ورد قاط�ع با کلاهب�رداران 
خرید و فروش طلا

این مقام مسوول با اش��اره به اینکه از سوی 
دادستان دس��تور قضایی صادر شده است، 
افزود: همینطور جلسه نهایی در اتحادیه با 
حضور رییس اتحادیه صنف طلا فروشان و 
فروشندگان سرای باربند ملک و مسوولان 
س��تاد احیای امر به مع��روف و نهی از منکر 
برگزار شده که در طی آن مصوب شد نیروی 
انتظامی برخورد قاطع با متخلفان داش��ته 
باشد. وی همچنین از بازرسی های ویژه که 
در همین راستا صورت گرفته است، خبر داد 
و اظهار کرد: به تع��دادی از متخلفان اخطار 

پلمب فروشگاهشان داده شده است. 
حاج حیدری با اشاره به اینکه در حال حاضر 

به گفته فروشندگان طلا فعلا تجمعی نداشته اند، افزود: با این 
وجود، باید همچنان توجه داشت و مانع از این اعمال خلاف در 
جامعه شد. مدیر اصناف و اماکن ستاد احیا ضمن درخواست از 
نیروی انتظامی مبنی بر اینکه مدتی این فروشگاه ها را به صورت 
مس��تمر مورد بازرس��ی و کنترل خود قرار دهند، خاطرنشان 
کرد: قطعا تحت کنترل قرار گرفتن این محدوده توسط نیروی 
انتظامی و همکاری بازرسان اتحادیه طلافروشان  باعث حذف 

این شغل کاذب و غیر شرعی خواهد بود.
وی یادآور شد: لازم به ذکر اس��ت که سرشاخه های اصلی این 
جریان در تهران هستند و با این شگرد که ما این شغل را ادامه 
می دهیم و سود سرشار نصیب مان می شود، دیگران را تشویق 

به چنین فعالیتی می کنند.
حاج حیدری با تاکید بر پیش��گیری از اینگونه تخلفات، اذعان 
داشت: در حال حاضر این نوع خرید و فروش ها از طریق فضای 
مجازی با فرم نرم افزارهای داخل گوش��ی تلف��ن همراه انجام 

می گیرد که نیاز به پیگیری جدی تری دارد.

   این نوع خرید و فروش باطل است
حجت الاسلام محمد مطهرخو، معاون تشکلات مردمی ستاد 

احیای امر به معروف و نهی از منکر شهرس��تان اصفهان نیز با 
تایید این موضوع، به خلاف شرع بودن چنین خرید 
و فروش هایی توسط دلالان اش��اره کرد و گفت: به 
هیچ عنوان نباید به این گروه از کلاهبرداران اجازه 

ادامه این تخلف داده شود.
 حجت الاس��لام  زارعان، معاون تشکل های مردمی 
س��تاد احیای امر به مع��روف اس��تان اصفهان نیز 
در خص��وص این ن��وع از خری��د و ف��روش، اظهار 
کرد: مدتی اس��ت دلالان فروش طلا ک��ه معمولا 
در حواش��ی بازار ط��لا حضور پی��دا می کنن��د، با 
شگردهای مختلف س��ر عده ای را کلاه می گذارند، 
به این صورت که پول��ی را بدون ارایه ط��لا از افراد 
دریافت می کنن��د و با این ش��گرد که ب��ا این پول 
 کار می کن��م و س��ود آن را خواهم داد، به ش��یادی 

می پردازند. 
وی چنی��ن نوع خرید و فروش��ی را ب��ه خاطر عدم 
هیچگونه مثمن و ثمن و در واقع دریافت نکردن هیچ 
کالایی باطل اعلام کرد و افزود: از لحاظ عرف و شرع نیز این نوع 

خرید و فروش باطل و غیر قانونی است.
زارعان افزود: علاوه بر این، از آنجایی که فروش طلا در این نوع 
خرید و فروش تنها با یک کاغذ معمولی و به اسم حواله صورت 
 می گیرد، به هیچ عن��وان قابل قبول نیس��ت و در واقع باطل و 

غیرقانونی محسوب می شود.
وی از این رو به جلسات متعددی که در ستاد برای رفع این نوع 
کلاهبرداری برگزار شده، اشاره کرد و افزود: در پی این جلسات 
حکم هایی نیز از سوی دادستان برای برخورد نیروی انتظامی با 

متخلفین صورت گرفت.
اطلاع رسانی از سوی اتحادیه طلافروشان از دیگر برنامه هایی 
بود که معاون تشکل های مردمی به آن اشاره کرد و ادامه داد: 
در حال حاضر این نوع کلاهبرداری ها کمرنگ شده است، اما 

احتمال وجود آن همچنان هست.
وی در انتها با تاکید بر دقت مردم هنگام خرید طلا که با فاکتور 
و از فروشگاه های طلافروشی باشد، اظهار کرد: شهروندان در 
صورت مش��اهده هر گونه تخلف در حیطه طلافروشی، حتما 
موضوع را به س��تاد احیا و ش��ماره تماس 1888 اطلاع رسانی 

کنند تا موضوع پیگیری شود.

نوسانات طلا و ارز ماجراهای تازه ای ایجاد کرد 

کلاهبرداری توسط دلالان طلافروش برملا شد

عجیب است که 
با وجود اینکه 

احتمال حوادث 
فیزیکی در قشر 

موتورسوار بسیار 
زیاد است، اما 

قوانین و مقررات 
رانندگی به 

خصوص در این 
حیطه کمتر جدی 

گرفته می شود

توصیه های لازم برای سفر از دید اسلام 
1- س��فر را با یاد و ن��ام خدا آغ��از کنید و ب��ا دادن صدق��ه، خود و 
همس��فرانتان را در مقابل خطرات بیمه کنید. امام موسی کاظم)ع( 
فرمودند: هنگام حرکت،سوره حمد و آیت الکرسی را به چهار طرف 

خود بخوانید.
2-پیامبر اکرم)ص( فرمودند: مس��تحب اس��ت وقتی به مس��افرت 
می روید، زاد وتوش��ه برای خود بردارید و از طعام خ��ود به دیگران 

هم بخورانید.
3-در سفر با همراهان و افرادی که برخورد می کنید، خوش برخورد 

و مهربان باشید و خوب سخن بگویید.
4-برای خود، همسفر اختیار کنید و به تنهایی مسافرت نکنید.

۵-با توجه به واجب بودن حفظ جان وسلامتی در اسلام، رانندگان 
عزیز باید در سفرها ضمن رعایت مقررات و احتیاط کامل در رانندگی، 

به حقوق سایر رانندگان نیز احترام بگذارند.
6-هنگام سفر، لازم است که وس��ایل شخصی خود را از قبیل آیینه، 
مسواک، حوله، نخ وسوزن، کفش راحتی و لیوان همراه داشته باشید؛ 

چون در روایات اسلامی به آنها سفارش زیادی شده است.
7-در برنامه های سفر، با همراهان خود مشورت کنید و در کارها، تنها 

متکی به فکر و رای خود نباشید.
8-نماز را اول وقت وحتی المقدور با جماعت بخوانید.

۹-اگر به دیدن دوستان وخویشان می روید، برای آنها سوغات ببرید؛ 
زیرا این کار مستحب است و موجب شادی قلوب می شود.

1٠-یکی از نیات س��فر، همانا انجام عمل صله رحم است. این عمل 
با ارزش را با نیتی خالصانه و به دور از هر گونه کدورت انجام دهید.

آداب سفر

 فروش طلا در 
این نوع خرید و 

فروش تنها با یک 
کاغذ معمولی و به 
اسم حواله صورت 
می گیرد، به هیچ 
عنوان قابل قبول 
نیست و در واقع 

باطل و غیر قانونی 
محسوب می شود



سردار کارگر در نشست خبری تشریح کرد:

رونمایی از 3کتاب در فرانکفورت

در زمینه نشر آثار شفاهی دفاع مقدس سه کتاب به نام های یکشنبه 
آخر، راز نگین س��رخ و کبوتر، یک پنجره یک پرواز ترجمه شده اند 
که قرار اس��ت درنمایش��گاه بین المللی کتاب فرانکفورت به نمایش 

گذاشته شوند.
نشس��ت خبری س��ردار بهمن کارگر، رییس بنیاد حفظ آثار و نشر 
ارزش های دفاع مقدس به مناسبت هفته دفاع مقدس دیروز برگزار 

شد.
وی افزود: هفته دفاع مقدس در س��ال93» ایستادگی دیروز، عزت 
امروز و تعالی فردا« نامگذاری شده است که از 31 شهریور برنامه های 

ویژه ما آغاز خواهد شد.
رییس بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس با اعلام اهداف 
هفته دفاع مقدس گفت: نقش وحدت دفاعی در دوران دفاع مقدس 
در بازدارندگی برای دش��منان، نقش قومیت ها درتحکیم وحدت و 
فرهنگ دفاعی دفاع مقدس، نهادینه سازی آثار و دستاوردهای هشت 
سال جنگ تحمیلی، ارج نهادن به مجاهدت خانواده ایثارگران، نقش 
عملیات ثامن الائمه در روند دفاع مق��دس، تجارب اقتصادی در این 
زمان و همچنین برنامه های ترویجی و فرهنگی در مدارس، دانشگاه ها 

و مراکز علمی از جمله اهداف ما در هفته دفاع مقدس امسال است.
سردار کارگر در ادامه افزود: معرفی بازنگری عملیات ها با استفاده از 
هنرهای نمایشی به خصوص انیمیشین، نقش رسانه های نوشتاری 
و دیداری، برگزاری رژه 31 ش��هریور در سراس��ر جهان که توس��ط 
ارتش انجام خواهد شد، عطرافشانی و غبارروبی مزار شهدا در سه مهر 
همزمان با شهادت محمد تقی از جمله مراسم هایی است که در این 
هفته برگزار خواهد ش��د. همچنین آیین تقدیر و تجلیل از خانواده 
شهدا و ایثارگران، برگزاری شب شعر و خاطره گویی، برنامه ویژه در 

سالروز شکست حصر آبادان در پنج مهر برگزار خواهد شد.

» صدنشان از بی نشان« روایتی از 
آزادسازی بازی دراز تا پادگان ابوذر 

»صد نشان از بی نشان« عنوان مستندی ترکیبی است، که گوشه ای 
ازحماس��ه آفرینی های جبهه های میانی دفاع مقدس از جمله سرپل 

ذهاب،آزادسازی بازی دراز تا پادگان ابوذر را روایت می کند.
اکبر پیش بین کارگردان »صد نش��ان از بی نش��ان« گف��ت: در این 
مستند رشادت های س��ردار ش��هید حش��مت الله امینی به تصویر 

کشیده شده است.
 وی افزود: حش��مت الله امینی در س��ال 1346 در شهرستان سرپل 
ذهاب متولد شد. وی س��ال 1366 در ارتفاعات »بلفت« به شهادت 
رسید. پیکر شهید امینی جانش��ین گردان حمزه سیدا لشهدا تیپ 
نبی اکرم )ص( کرمانشاه پس از گذشت 12 سال از شهادتش در سال 
1378 به دست آمد و همراه با کاروان »میثاق با ولایت« از شلمچه تا 
قم، حرم امام خمینی )ره( و مشهد مقدس تشییع و طی مراسمی در 

کنار احمد بن اسحاق آرام گرفت.
 لوکیشن های این مستند در شهرهای سرپل ذهاب،کرمانشاه و تهران 

تصویربرداری شده و در مرحله تدوین قرار دارد.
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

کتاب هاي »عیدها اسم دارند« و »از پروانه ها بپرسید!« توسط 
علي اکبر بقایي توسط موسسه شهید حاج احمد کاظمي روانه 

بازار کتاب شده است.
کتاب هاي »عیدها اس��م دارند« و »از پروانه ها بپرس��ید!« از 
مجموعه کتاب هاي مصور دیني که موسس��ه سرلشکر شهید 

کاظمي آنها را منتشر کرده است روانه بازار نشر شده است.
این کتاب ها در قطع خش��تي چاپ ش��ده و ح��اوي تصاویري 
جذاب در کنار جملاتي مرتبط با تصاویر و نام هر کتاب اس��ت. 

جملاتي که با اس��تفاده از ترکیب کلمات مختلف، عباراتي زیبا 
و حاوي معاني پرُ مغزي را در دسترس خواننده قرار داده است. 
موضوعاتي که در این دو کتاب دس��تمایه خلق آن شده مرتبط 
با دفاع مقدس و عباراتي است، که در جنگ مورد استفاده بوده 
ولي با هنرمندي و با ذوق جالب توجه��ي در کنار یکدیگر گرد 

آمده اند.
این کتاب ها که مي تواندحالات رزمندگان در لحظات مختلفي 
را به مخاطب منتقل کند، کاري به قلم علي اکبر بقایي اس��ت. 

کتاب »عیدها اس��م دارند« در 100 صفحه به موضوع عید در 
جبهه ها و رسم و رس��ومي که در مناطق عملیاتي رزمنده ها با 
آنها روزهاي نوروز و سال جدید را سپري مي کرده اند پرداخته 

است.
عنوان دیگر » از پروانه ها بپرسید!« است که در آن به راه و رسم 
پروانگي و حال و هواي رزمندگان در جریان عملیات پرداخته 
و جملاتي که بیانگر حالات رزمنده ها در جبهه است را با بیان 
2500 نسخه روانه بازار کتاب شده است.ادبي در 87 صفحه شرح داده است. هرکدام از این کتاب ها در 

پایداری

  اشکالي ندارد
شهيد مسعود خودسياني

شهید ناصر خودس��یاني، رزمنده اي که دنیایي 
ازخوبي ها بود. شهامت، ایمان و صداقت در اعمال 
او موج مي زد. ناصر، برادر دو قلویي به نام مسعود 

داشت که او نیز در جبهه حضور داشت. 
به جرأت م��ي توان گفت تم��ام حرکات و س��کنات آنها با هم 
شباهت داشت. آنها از نظر قیافه ظاهري نیز شبیه به هم بودند. 
به همین خاطر، بچه ه��ا اغلب اوقات ناصر و مس��عود را با هم 

اشتباه مي گرفتند.
یکي از بچه ها تعریف مي کرد یک روز کنار رودخانه کارون، آقا 
مسعود را دیدم گمان کردم ناصر است، ظرفي را پر آب کرده و 

آهس��ته و مخفیانه نزدیک او رفتم و آب ها را به او پاش��یدم و 
گفتم:

- آقا ناصر، کجایي؟ صبح تا حالا دنبالت مي گشتم.
او خیلي خونسرد سرش را برگرداند و گفت:

- » من مسعود، برادر ناصر هستم. «
من خیلي خجالت کش��یدم و عذر خواهي ک��ردم. ناگهان آقا 
مسعود پیشاني مرا بوسید و گفت: » اشکالي ندارد. من ناراحت 

نمي شوم. من و ناصر فرقي نداریم. « 
  آنها هم انسانند

شهيد عبدالمجيد عراقي زاده
در عملیات شکس��تن حصر آبادان، تعداد زی��ادي مجروح در 
کناري قرار داشت، آقا مجید دستور داد س��ریعاً به اورژانس و 

بیمارستان منتقل شوند و این در حالي بود که اکثر مجروحان 
را نیروهاي عراقي تشکیل مي دادند.

به آقا مجید گفتم: اکثر این مجروح ها عراقي هستند.
او گفت: » آنها هم انسانند و الان به کمک ما نیاز دارند.«

  زیر تکه اي گوني
شهيد عباس پيکري

همه امدادگران، پزش��ک یاران و نیروهاي موتوري که قرار بود 
وارد عملیات شوند، به سنگري نزدیک خط آمدند تا ساعاتي را 

استراحت کنند و به منطقه اعزام شوند.
هواي بیرون س��نگر سرد بود، در س��نگر را مي بستیم تا هواي 

سرد وارد سنگر نشود.
اکثر نیروها درس��نگر مشغول اس��تراحت بودند. سراغ عباس 
پیکري را گرفتم و او را درس��نگر نیافتم، بیرون از س��نگر، این 
طرف و آن طرف را گشتم، چشمم به کس��ي افتاد که زیر یک 
تکه گوني خوابیده بود. جلوتر رفتم. دیدم او عباس پیکري قائم 
مقام بهداري لشکر امام حسین ) علیه السلام ( است که در آن 

هواي سرد، زیر تکه اي گوني خوابیده.
  شهيد دکتر سياوش صادقي

از کرمانش��اه با او آشنا شدم. پزش��کي فعال و پرتحرک بود که 
درکرمانش��اه تعداد زیادي از مجروحان را م��داوا کرد. تاکنون 
پزش��کي را ندیده ب��ودم که همپ��اي رزمن��دگان در عملیات 
ش��رکت کند. به او گفت��م: آقاي صادق��ي! ش��ما در اورژانس 
 بمانید، بیشتر مفید خواهد بود تا به دنبال نیروها وارد عملیات 

شوید.
گفت: » اتفاقاً اگر در عملیات بتوانم بالاي س��ر مجروح حاضر 

شوم، بهتر مي توانم انجام وظیفه کنم.«
به هر حال دکتر س��یاوش صادقي را نیز در لیست امدادگران 

عملیات نوشتم.
عملیات شروع شد. خبر اسارت پرستاري را که به کمک دکتر 
آمده بود، ش��نیدم. بعد هم با چش��ماني اش��ک بار در لیست 

امدادگران عملیات، جلوي اسم دکتر صادقي نوشتم: شهید.
  هيزم هاي خيس
شهيد احمد کاظمي

یک روز صبح، کنار دژباني لشکر نجف اش��رف در دهلران که 
منطقه اي باران خیز اس��ت ومعمولاً بارندگ��ي و برف زیادي 

دارد، مشغول پخت س��یب زمیني بودم. هیزم ها در فضاي باز 
نگهداري مي شد و خیس شده بودند و دود زیادي از آنها بلند 
مي شد. برادري کنار آتش آمد و از خیس بودن هیزم ها اظهار 
ناراحتي کرد. بعدازظهر آن روز، یک کامیون هیزم خشک، کنار 

دژباني خالي کردند.
بعد که پرسیدم، گفت: » شخصي که صبح با شما سیب زمیني 

پخت، احمد کاظمي؛ فرمانده لشکر نجف اشرف بود.
  خدمت براي اسلام

شهيد گمنام
در زمستان س��ال 1365 روي بلندي هاي قلاویزان در جبهه 
مهران مس��تقر بودم. صبح یک روز باراني، ماشین تدارکات به 
سختي خود را به خط رساند. پیرمرد تدارکاتي براي تخلیه بار 

ماشین، از رزمنده ها کمک خواست.
 در همین حال، برادر پاس��داري با موتور آمد و در گوش��ه اي 

ایستاد. پیرمرد به او گفت:
- » شما چرا آنجا ایستاده اي؟ بیا کمک کن.«

آن برادر آمد و ب��ه ما کمک کرد. چند دقیقه گذش��ت. یکي از 
فرماندهان آمد و با احترام آن موتور سوار را صدا زد و گفت:

- » با شما کار مهمي دارند.«
بچه ها و پیرمرد پرسیدند: » ایشان چه کسي هستند؟«

یکي جواب داد: » ایش��ان یکي از فرماندهان رده بالاي س��پاه 
هستند و براي بازدید از منطقه آمدند. «

پیرم��رد تدارکاتي از گفت��ه خود ناراحت ش��ده و ش��روع به 
عذرخواهي کرد. ولي آن برادر پاس��دار حرف او را قطع کرد و 
گفت: » ما همه براي اسلام خدمت مي کنیم و بین من و شما 

هیچ تفاوتي نیست.«
  بنده خدا

شهيد اقارب پرست
یک روز که شهید و مجروح زیاد داشتیم، رفتیم پیش سرگرد 

اقارب پرست که بعداً شهید و سر لشکر شد. گفتم:
- شما خجالت نمي کشید؟ حیا نمي کنید؟

بنده خدا خندید و گفت: » چي شده؟ چي مي خواهي؟ «
گفتم: آمبولانس، مهمات.

خدا بیامرزد، ه��ر چه لازم داش��تم، داد و در مقابل رفتار تند و 
خشونت من هم هیچ اعتراضي نکرد. 

اخلاق و تواضع را باید در زندگی شهدا پيدا کرد

ما همه برای اسلام 

گروه
پایداری
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موسسه شهيد کاظمي منتشر کرد؛

»از پروانه ها بپرسيد!« و »عيد ها اسم دارند« روي پيشخوان کتابفروشي ها

لباس خاکي ها
ندیدم آینه اي چون لباس خاکي ها
همان قبیله که بودند غرق پاکي ها

به عشق زنده شدن، »عند ربهم« بودن
شده ست حاصل آنها ز سینه چاکي ها
دلیل غربتشان، اهل خاک بودن ماست

نه بي مزار شدن ها، نه بي پلاکي ها
به آسمان که رسیدند رو به ما گفتند:
زمین چقدر حقیر است، آي خاکي ها

سيد محمد جواد شرافت

خبــر

رواق

آنچه می خوانید خاطرات همس��ر گرامی ایشان، سرکار خانم 
»نفیسه ثبات« از این شهید بزرگوار است:

فقط یک روز پاوه بودم یک روزی که ش��اید س��ال ها من را به 
ناصر نزدیک کرده ب��ود. فهمیدم که در این ش��ش ماه زندگی 
چه  قدر ناص��ر را کم دیده ام. با خ��ودم گفتم: ناص��ر اگر امروز 
بیایی خواس��تگاریم و فردا بخواهی به کردس��تان بروی باز هم 

زنت می شوم. 
سردار شهید ناصر کاظمی پاسدار وفادار حضرت امام خمینی )ره( 
و س��رباز از جان گذش��ته ملت ایران بود. کاظمی از پیشگامان 
انقلاب اس��لامی ب��ود و در هم��ان ابت��دای اوج گی��ری آن به 
صفوف انقلابیون پیوس��ت و تا آخر عمر خویش یک لحظه در 
فداکاری هایش وقفه ایجاد نشد. قبل از انقلاب نیز به دلیل انجام 
فعالیت های سیاسی و همچنین درجریان هیبت شکنی آمریکا 
که با آتش زدن پرچم این کشور به وقوع پیوست، ماه ها در زندان 
قصر محبوس شد، اما با فشار انقلاب و ملت از زندان آزاد و دوباره 

به صحنه بازگشت. 
شهید کاظمی زمانی پرچم آمریکا را به آتش کشید، که کسی 
جرات حرف زدن علیه این کشور را نداشت، اما او با این کارش 
اسطوره پوشالی آمریکا را به باد تمس��خر گرفت و به دوستان و 
هم سنگرانش اعتماد به نفس و روحیه داد و به محض پیروزی 

انقلاب اسلامی، در صف دفاع از انقلاب قرار گرفت.
بعد از پاکس��ازی جاده پاوه به جوانرود که به موازات مرز است، 
آوازه ناصر کاظمی درکردس��تان اوج گرفت و مردم باینگان با 

حضور در پاوه به کاظمی گفتند: شهرهای ما را هم آزاد کن.
ما هم به ش��ما کمک می کنیم و کاظمی هم ای��ن کار را انجام 
داد و بعد از ای��ن موفقیت ها بود که این ش��هید بزرگوار قابلیت 
فرماندهی سپاه کردس��تان را پیدا کرد و با حضور سردار شهید 
 بروجردی، منطقه کردس��تان ب��رای آزادس��ازی برنامه ریزی 

شد. 
بعد از آزاد س��ازی جاده مهم بانه به سردش��ت، روستاییان آن 
مناطق می گفتند، برای اولین بار است با چند نفر از افراد دولتی 
احوالپرس��ی می کنیم و البته هنوز هم آثار وجودی بروجردی، 

خرازی و کاظمی را می بینیم. ناصر کاظمی هم اخلاص خاصی 
داش��ت و در مس��ایل داخلی روحیه اباذرگونه داشت. مثلا در 
جلس��ه ای، بنی صدرحرف های نامربوطی بر زبان رانده بود که 
ناصر کاظمی جوابش را داده بود و درکل کاظمی اباذر سپاه بود. 
شهید کاظمی همیشه برای مردم اهمیت و احترام بسیار قایل 
بود و به همین دلیل هم در فرازهایی از وصیت نامه ش��ان اشاره 
می کند، که ما باید میان ضد انقلاب و مردم تفاوت قایل شویم. 
این دیدگاه بسیار مهم است و تا شخصی در منطقه نبوده باشد، 

نمی تواند این موضوع را خوب لمس کند.
درمنطقه ای که درگیری و خشونت هست و بسیاری از دوستان 
عزیز در عملیات به شهادت می رسند، درایت و تیزبینی می خواهد 

تا بتوانید با دید مثبت به جذب مردم به نظام بپردازید.
ناصر، مردمی، آینده نگر، مدیر، باشهامت، برنامه ریز و پیشگام در 
هر کاری بود، در برابر سختی ها صبور بود و مشکلات را تحلیل و 
تلاش می کرد راهکار مناسبی برای آن پیدا کند. ایشان به تمام 

معنا فدایی امام)ره( و انقلاب بود.« 

  بخشی از وصيت نامه شهيد:
درمکتب اسلام هر مس��لمان موظف اس��ت وصیت نامه ای از 
خود بر جای گذارد، البته تا اینجا که یادم است تاکنون چندین 
وصیت نامه نوشتم که متاسفانه به علت اینکه سعادت شهادت 
نداشتم آنها قدیمی شده اس��ت این وصیت نامه جدیدم است. 
البت��ه اینجانب معتقدم هر ک��ه هر کاری کرد و هر نوش��ته ای 
که جمع آوری کرده باش��د، با خود به آن دنیا خواهد برد و آن 
پروردگار یکتاس��ت که باید قضاوت کند. شاید بیش از دو سال 
است که آمادگی ش��هادت را، به نظر خودم دارا هستم ولی نظر 
خودم اصلا شرط نیست نظر خداوند تبارک و تعالی شرط است.

  ناصر کاظمی در12 خردادماه 1335 درخانواده ای معتقد و 
اهل تقوا درتهران دیده به جهان گشود و از همان ابتدای زندگی، 

با قشر محروم جامعه،  آشنا و همراه شد.
ناصر دوره ابتدایی را با نمره های خوب پشت سر گذاشت تا وارد 
دبیرستان شد او در این سنین، با شور و علاقه به مطالعه کتاب های 

دینی پرداخت تا بنیادهای اعتقادی و اخلاقی خود را با معارف 
اسلامی استوار سازد.

وی پس از پایان دوره متوسطه، با شرکت درکنکور، در رشته های 
» پیراپزشکی و تربیت بدنی« پذیرفته شد و بنا به علاقه ای که 
داشت، تحصیلاتش را در تربیت بدنی ادامه داد. ناصر همزمان 
با تحصیل، به کار معلم��ی و تدریس در مدارس جنوب ش��هر 
تهران همت گماش��ت و بخش مهمی از حقوق معلمی خود را 
صرف خریدن کتاب های دینی برای شاگردانش کرد. کاظمی 
در این کلاس ها با ط��رح مباحث دینی، اجتماعی و سیاس��ی 
دانش آموزانش را نسبت به مشکلات روز و نیازهای قشر جوان 

آگاه کرد...
شهید ناصر کاظمی با اوج گیری مبارزات مردم مسلمان ایران 
علیه رژیم س��تم ش��اهی، همراه جمعی از زندانیان سیاسی  از 
زندان آزد ش��د و جدی تر از گذش��ته به مب��ارزه پرداخت و تا 
پیروزی انقلاب اس��لامی، لحظه ای آرام نگرفت. ناصرکاظمی، 
 در خردادماه 1358 به عضویت سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 

در آمد تا تجربیات خود را در این نهاد مقدس به کار بگیرد.
پس از گذران��دن دوره کوتاه آموزش نظام��ی، برای خدمت در 
استان»سیستان و بلوچس��تان« راهی آن منطقه شد و حدود 
چهار ماه در شهرس��تان » زابل« به مردم محروم و مس��تضعف 

ناحیه خدمت کرد.
به دنبال غائله» خلق عرب درخوزستان« به این استان رفته و به 

مقابله با توطئه گران برخاست و تا آخر غائله درخرمشهر ماند.
کاظمی هنوز از ای��ن توطئه نیاس��وده بود که ب��رای مبارزه با 
گروهک های ضد انقلاب کردس��تان، راهی این خطه از میهن 
اسلامی شد و به پیشنهاد ش��هید» محمد بروجردی«، فرمانده 
وقت سپاه کردس��تان، همراه چند نفر، در10 دی ماه 1358 به  
»پاوه« رفت. ناصر فعالیت خود را درپاوه، با سمت » فرماندار« 
آغاز کرد. وی که در این مسوولیت شایستگی لیاقت و کاردانی 
خود را نش��ان داده بود به زودی علاوه بر مسوولیت فرمانداری، 
به فرماندهی سپاه پاوه نیز منصوب شد. او بیشتر جلسات خود 
 را با مس��وولان شهر، پس از فعالیت طاقت فرس��ای روزانه و در 

نیمه های شب می گذاش��ت و در تمام مدت مس��وولیت خود 
برای حل مشکلات مردم شهر، از هیچ کوششی دریغ نمی کرد.

این میدان دار بزرگ جهاد سر انجام درتاریخ 6 شهریور1361، 
 درحین پاکس��ازی محور» پیرانشهر- سردش��ت« ، دریکی از 
روستاها، بر براق شهادت نشس��ت و کردستان را درسوگ خود 

نشاند.

به یادبود شهيد ناصر کاظمی
 آوازه ناصر در کردستان پيچيد
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گزارش

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

علیرضا بصیری فرماندار شهرستان شاهین شهر و میمه در همایش ملی توسعه پایدار روستایی

 توسعه روستایی را باید؛ بازسازی روستایی بدانیم

 جلسه هماهنگی برگزاری همایش ملی توسعه 
پایدار روس��تایی  به ریاست فرماندار شهرستان 
وبا حضور مدیران ومسئولین  شهرستان برگزار 

گردید.
در این همایش ابتدا علیرض��ا بصیری  فرماندار 
شهرستان ش��اهین ش��هر و میمه به عنوان رئیس  و  میزبان این 
همایش  ضمن خیر مقدم به حضار به ویژه نماینده مردم شاهین 
ش��هر و میمه در مجلس ،ش��هرداران و مدیران شهرستان اظهار 
داشت: رش��د پرش��تاب صنعت و فناوری در جهان عقب ماندگی 

مناطق روستایی کشور را بیشتر نمایان کرده است
 علیرضا بصیری در این جلس��ه گفت:  امروزه کش��وری می تواند 
در عرصه بین الملل��ی خود را مطرح نماید ک��ه از تمام ظرفیتها و 
پتانسیل هایش استفاده کند.فرماندار در ادامه با بیان اینکه یکی 
از محورهای اصلی اقتصاد مقاومتی توسعه روستایی است افزود: 
با مطالعات انجام شده در خصوص برنامه ریزی و توسعه روستاها 
مقرر گردید همایشی با عنوان توسعه پایدار روستایی در شهرستان 
برگزار گردد، که در آن از نظرات و پیشنهادات متخصصین ،نظریه 
پردازان، دانشجویان و مسئولان استفاده شود.وی ادامه داد اهدافی 
که در این همایش دنبال میشود خودکفا نمودن روستاها،توسعه 
آن،و جذب سرمایه گذاران  است.فرماندار ضمن تاکید  بر  همکاری 
لازم با دبیر خانه این همایش  بر اطلاع رسانی دستگاههای اجرایی 

شهرستان در این زمینه تاکید نمود.
فرماندار شهرستان پراکندگی جغرافیایی روس��تاها، نبود صرفه 
اقتصادی در ارائه خدم��ات اجتماعی، تخصص��ی نبودن صنعت 
کش��اورزی، بهره وری کم و محدودیت منابع ارزی در مقابل رشد 

جمعیت را از عوامل مهاجرت روستاییان به شهرها دانست.
وی در ادامه بیان داش��ت: باور بانک جهانی براین است که توسعه 
روستایی راهبردی برای بهبود کیفیت زندگی اجتماعی، اقتصادی 
روستاییان فقیر و تلاش��ی همه جانبه برای کاهش فقر است. که 
افزایش تولیدو ارتقاء بهروری در محیط روستایی را میسر می کند.

بصیری با اش��اره به ابعاد گس��ترده و عمیق توس��عه روستایی در 
س��الهای پس از انقلاب گفت: توسعه روس��تایی را باید بازسازی 
روس��تایی بدانیم و این بازس��ازی به لحاظ فکری، اندیش��ه ای، 
آموزش��ی، تکنولوژی و توسعه در تولید باش��د که بتواند بدون به 
مخاطره انداختن عوامل محیطی و زیس��تی نس��ل ه��ای آینده 

نیازهای کنونی بشر را تأمین کند.
فرمان��دار تأمین نیازهای اساس��ی، بهبود و ارتقاء س��طح زندگی 
برای هم��ه، حفظ و اداره بهتر اکوسیس��تم ها با آین��ده ای امن تر 
را اهداف اصلی توس��عه پایدار و توسعه کش��اورزی، توزیع بهینه 
جمعیت،بازسازی و استفاده از ظرفیت های تولیدی و اقتصادی، 
عدالت اجتماع��ی، رف��ع فق��ر و محرومیت های اجتماع��ی را از 

ضرورت های توجه به توسعه روستایی مطرح کرد.
فرماندار شهرستان توجه به ایجاد رابطه معقول و متعادل توسعه 
خدمات، صنعت و کش��اورزی با کاهش ش��دت جریان مهاجرت 
را هدف اس��تراتژی توس��عه روس��تایی در ایران معرف��ی کرد. و 
افزود:انتظام بخش��یدن به زراعت و دامداری در محیط روس��تا، 
تقویت کردن و تنوع بخشیدن به اش��تغال غیر کشاورزی، توسعه 
تعاونی های زراعی و دامداری در میان روستائیان، توسعه اراضی 
اشباع، در چارچوب نظام تعاونی از الزامات بالا بردن میزان تولید 

می باشد.
بصیری توجه به رفع مشکلات معیشتی و اجتماعی جمعیت ۳۲ 
در صدی ساکن در روستاها را وظیفه اصلی دولت دانست  و افزود: 
لازم اس��ت که دولت توسعه روس��تایی را جزء اولویت های کاری 

خود قرار دهد.
ایشان با بیان اینکه توسعه روستایی و برنامه ریزی برای تحقق آن 
یکی از ضروریات مهم در فرایند توسعه ملی است. افزود:رفع فقر 
و بیکاری در روس��تاها از جمله ضرورت های توسعه روستایی می 
باشد که متنوع کردن اقتصادروس��تایی با استفاده از کارآفرینی و 

ایجاد بنگاه های کوچک و متوسط و فرصتهای جدید شغلی برای 
فارغ التحصیلان و جوانان روستایی امکان پذیر است.

 نس�خه ای جامع جهت ترویج توس�عه پایدار روستایی 
ارائه شود

حسینعلی حاجی نماینده شهرس��تان در مجلس شورای اسلامی 
در این همایش گفت: انتظار داریم ماحصل این همایش نسخه ای 

جامع جهت ترویج توسعه پایدار روستایی باشد.
نماینده شاهین شهر و میمه/ برخوار با بیان اینکه فرآیند مهاجرت 
از روس��تاها بصورت پلکانی است. افزود: بر اس��اس واقعیت های 
موجود، سرعت رشد کم شدن جمعیت در روستاها به مراتب بشتر 

از دیگر نقاط می باشد.
وی در ادامه کم بودن امکانات را علت مهاجرت روستاییان دانست 
و افزود: در حال حاضر توقع روس��تاییان با ۲۰ الی ۴۰ سال پیش 
کاملا متفاوت اس��ت.امروزه در روس��تاها انتظار است که پزشک 
شبانه روزی، مدارس در مقاطع مختلف و اشتغال با درآمد مناسب 

وجود داشته باشد.
حاجی افزود: نیاز است در زمینه توس��عه روستایی قانون گذاری 
انجام ش��ود. دولت این امر مهم  را جزء اولویت ه��ای کاری خود 

قرار دهد.
دکتر عباس سعیدی  فوق دکترای توسعه بین الملل،دکتر مهدی 
یوسفی )رئیس دانشگاه پیام نور استان اصفهان( ،دکتر شاهبختی 
رس��تمی، دکتر بحیرایی مع��اون بازرگانی س��ازمان جغرافیایی 
)وزارت دف��اع و پش��تیبانی نیروهای مس��لح (از س��خنرانان این 

همایش بودند  
همچنین در این همایش هفت مقاله توسط  دکتر داوود مهدوی 
استادیار گروه جغرافیا و مدیر امور پژوهشی دانشگاه پیام نور استان 
چهارمحال و بختیاری با ارائه مقاله با موضوع  س��نجش و ارزیابی 
شاخص های پایداری توسعه کشاورزی )مطالعه موردی شهرستان 

شهرکرد(،یوسف  محمدزاده دانشجوی دکترای توسعه روستایی 
دانشگاه تهران کارشناس ارشد صنایع روستایی سازمان تحقیقات 
کشاورزی آذربایجان شرقی مدرس دانش��گاه ،با موضوع بررسی 
طرح ملی خودکفایی گندم در تخریب مراتع ،دکتر زاهد شفیعی 
مدیر گروه گردشگری دانشگاه هنر اصفهان با موضوع فاکتورهای 
کلیدی در ساخت و مدیریت برند گردش��گری روستایی در ایران 
،دکتر پور رمضان عضو هیات علمی دانشگاه آزاد اسلامی دانشگاه 
رشت با موضوع ارزشیابی عملکرد دهیاریها از دیدگاه روستاییان 
،میثم میری دانشجوی ارشد مهندس��ی صنایع دانشگاه پیام نور 

تهران با موضوع ارزیابی نسبی بانک های عامل در طرح بهسازی 
مسکن، مهندس مهدی رحمانیان دکترای جغرافیا 
و برنامه ریزی روس��تایی علوم تحقیق��ات تهران با 
موضوع تحلیل موانع فراروی تعاونی های آب بران با 
استفاده از تکنیک تاپسیس فازی، مهندس  سمانه 
علیزاده کارشناس ارش��د معماری از دانشگاه علوم 
تحقیقات تبریز و مدرس دانشگاه آزاد ارائه گردید    

در ادامه با دکتر ذاکری شهردار شاهین شهر 
که در زمینه موضوع  همایش نیز تخصص دارند 
گفت و گویی انج�ام دهیم آنچه م�ی خوانید 
ماحصل گفت و گویمان با ش�هردار ش�اهین 

شهر می باشد.

آقای دکتر ابتدا بفرمایید ،تاثیر توس�عه 
پایدار روس�تائی بر مهاجرت روستاییان 

چگونه است ؟
هنگامی که از کاهش جمعیت شهری بویژه در کلانشهرها صحبت 
می کنیم، مهم ترین راه حل برای این مشکل پیشگیری است، یعنی 
باید بتوانیم از مهاجرت روستاییان به شهرها و از مهاجرت ساکنین 
شهرهای کوچک به شهرهای بزرگ و کلانشهرها جلوگیری کنیم 
و همه برنامه ریزان می دانند که این هدف بسادگی قابل دستیابی 
نیس��ت.حال که جامعه روستایی ایران، از پتانس��یل خوبی برای 
گردشگری روس��تایی برخوردار اس��ت و با توجه به این شاخه از 
گردشگری می توان به توسعه پایدار مناطق روستایی کشور کمک 
کرد و این امری است که نیاز به سیاستگذاری و برنامه ریزی دارد.

تجربه در کشورهای دیگر نشان داده است که این شیوه می تواند 
موفق باش��د.این تاکید با در نظر گرفتن این نکته است که هویت 
روستایی، هویتی زیبا و به جهت اجتماعی بسیار ارزشمند است که 
باید از آن صیانت کرد؛ اما همه ما باید بدانیم و بپذیریم که با ترویج 
گردشگری روستایی، در عمل می توانیم به  صیانت از این میراث 
ارزشمند کمک کنیم.در واقع توجه به شاخصه های توسعه پایدار 

روستایی مهاجرت از روستاها را تقلیل داده و آسیب های ناشی از 
آن را می کاهد.

نقش گردشگری در توس�عه پایدار روستایی 
را بیان نمایید؟

ماهیت صنعت گردشگری ایجاد اشتغال و درآمد، 
متنوع سازی اقتصاد مشارکت اجتماعی و استفاده 
از مناب��ع محل��ی اس��ت. از آنجا که بخ��ش اعظم 
مشکلات عقب ماندگی و توسعه نیافتگی روستایی 
نیز به فقدان این صنعت برمی گردد، گردش��گری 
روستایی با حل مس��ائل و مشکلات فوق می تواند 
به توس��عه روس��تایی کمک نماید.گردش��گری و 
توریسم روستایی به عنوان عنصری مکمل در کنار 
کشاورزی و دامپروری،علاوه بر آثار منفی دارای آثار 
مثبتی همچون رشد اقتصادی جامعه محلی و در 
نتیجه رشد اقتصادی کشور،افزایش مشارکت های 
مردم و توسعه فرهنگ روستا به عنوان عاملی مهم 
در جهت توسعه پایدار روستاها می باشد.اگر گردشگری روستائی 
به نحوی مناسب برنامه ریزی و مدیریت ش��ود می تواند خالق یا 
محرک یک فرایند توسعه در نواحی روستائی و نیز پایداری جوامع 
محلی در کلیه زیر ش��اخه های اقتص��ادی ،اجتماعی ، فرهنگی و 

همچنین خود صنعت گردشگری باشد.
گردشگری روستائی پایدار س��بب احیای فرهنگ محلی و سنتی 
روستاها،تشویق فعالیت های جمعی روس��تائیان،افزایش درآمد 
روستائیان،عدم مهاجرت و تخلیه روستاها و ... می شود و بهترین 
راهکار برای روس��تاها توسعه و گسترش گردش��گری و توریسم 

روستائی می باشد.
مزایای صنعت گردش��گری در روستاها بدین ش��رح است:توزیع 
عادلانه ثروت-مش��اغل پایدار – حفظ زاد و بوم روستا-توس��عه 
پایدار و حفاظت از منابع طبیعی-ایجاد اشتغال در بخش صنایع 

دستی-ایجاد اشتغال برای زنان

ش�اخص های توس�عه پایدار روس�تائی چه عواملی 
می باشند؟

به طور کلی ش��اخص های توسعه پایدار در روس��تاها به ۳ دسته 
تقسیم می شوند:

1-ش��اخص ه��ای اکولوژیکی ش��امل رفت��ار احترام به زیس��ت 
محیط،کشاورزی پایدار و علمی،اس��تفاده بهینه از منابع طبیعی 

و حفظ تنوع زیستی منطقه می شود
۲-ش��اخص ه��ای اجتماع��ی مث��ل توج��ه ب��ه جمعیت،فق��ر 
زدایی،گس��ترش آموزش و پرورش در روس��تا،توجه به بهداشت 

فردی و اجتماعی و حل معضل مسکن
۳-ش��اخص های اقتصادی:ش��امل رش��د اقتصادی در منطقه با 
توجه به پتانس��یل ها و منابع خود روس��تاها-توجه به بهره وری 
صحیح و علمی از منابع روس��تا و ایجاد اش��تغال پای��دار و دائمی 

برای روستائیان

جهانی شدن چه تا ثیری بر  توسعه پایدار دارد؟
جهانی شدن مجموعه ای از فرایندهای چند بعدی و پیچیده است 
که عرصه های متع��ددی از جمله اقتصاد، ایدئولوژی، سیاس��ت، 
فرهن��گ و محیط زیس��ت را در ب��ر می گیرد و موج��ب افزایش 

وابستگی کشورهای جهان به یکدیگر می شود.
 از منظ��ر اقتص��ادی، س��یر تاریخی جهان��ی ش��دن را می توان 
لملل��ی، چن��د ملیت��ی و  ب��ه چه��ار مرحل��ه داخل��ی،  بین ا
جهان��ی تفکی��ک ک��رد. از منظ��ر جه��ان بین��ی نی��ز چهارنوع 
طرزتفکرخودمحوری،چندمحوری،منطقه محوری وجهان محوری 
درروندجهانی شدن مش��اهده می شود.جهانی شدن دارای اثرات 
مثبت ومنفی است وموافقان ومخالفان زیادی دارد. اصولاطرزتلقی 
و نگرش نسبت به جهانی شدن بستگی به این موضوع دارد که فرد، 
گره و یا جامعه خاص از وضعیت به وجود آمده، منتفع و یا متضرر 
شده باشد. مدلهایی که برای جهانی شدن مطرح شده اند عبارتند 
از: جنبش ضدجهانی شدن، جهانی ش��دن اصلاح شده و فلسفه 
توسعه پایدار. عقلانی ترین مدل برای جهانی شدن،  توسعه پایدار 
است که همزمان با توسعه اقتصادی و پیشرفت اجتماعی برضرورت 
توجه به محیط زیست و حفظ منابع طبیعی نیز تاکید می نماید. 
توس��عه پایدار را می توان مدیریت روابط سیس��تمهای انسانی و 
اکوسیستمهای طبیعی با هدف اس��تفاده پایدار از منابع درجهت 
تامین رفاه نسلهای حال و آینده تعریف کرد. واقعیتها حاکی از آن 
است که دخالتهای نسنجیده بش��ر و بهره گیری افراطی از منابع 

طبیعی، نظم اکوسیستم را مختل کرده است. 
از اینرو لازم است که کلیه کشورهای جهان، از فرصتها و امکانات 
برآمده از روند جهانی شدن بهره گیری کنند و با اعمال نفوذ در روند 

مزبور، آن را در مسیر توسعه پایدار هدایت نمایند.

نظر شما در خصوص همایش برگزار شده چه می باشد؟
با توجه به سیاس��تهای دولت محترم در خصوص توس��عه پایدار 
روس��تاها و حفظ زیس��تگاههای روس��تایی و جذب توریست و 
گردش��گر روس��تائی برگزاری این چنین همایش ها در س��طح 
صاحبنظران، متخصصین ، افراد علمی و دانش��گاهی و به صورت 
مش��ترک بین فرهیختگان علمی و مدیران اجرائی )بخشداران و 

دهیاران( ضروری و راهگشا می باشد. 

  گردشگری، منابع طبیعی و محیط زیست
 گردشگری ،اقوام، فرهنگ و 

آیین و رویدادهای ملی
 گردشگری، هنر و صنایع دستی ایران

 گردشگری، سلامت و پزشکی
 گردشگری ،زبان و ادبیات فارسی

 گردشگری، تاریخ و معماری
 گردشگری ،مذهب و آیین های مذهبی

 گردشگری، بنادر و مناطق آزاد
 گردشگری،مرزهای دریایی،توسعه ساحل 

محور
 گردش�گری، آم�وزش عالی ، دانش�گاه های 

بین المللی
 گردشگری، ارتباطات ، حمل و نقل

 گردشگری، اقلیم و پتانسیل های اقلیمی
 گردشگری ،نظم، امنیت

IT،گردشگری، فناوری اطلاعات 
 گردشگری، مدیریت استراتژیک، موقعیت 

جغرافیایی ایران
و…

ش
مای

ی ه
ها

ور
مح

ایران سرزمینی با هزاران سال تاریخ غرور آفرین، مش�اهیری که تمام جهان در برابر عظمتشان س�ر فرود می آورند د و طبیعتی زیبا با تنوعی به وسعت جهان ، با ید راه های آینده را در چش�م انداز هزاره طراحی کرد ، اگر ما 
معتقد به تداوم هستیم که هستیم ، آینده نیز میراث ماست ، و نیاز توسعه پایدار آینده پروری است. آینده تداوم امروز است صنعت گردش�گری تلاش امروزاست برای فردائی که هدف در آن موج می زند ، صنعت گردشگری 
ایران نیازمند اندیشه ای نوین است در سرزمینی کهن. امروز صنعت گردشگری ایران در مراحل رشد خود نیازمند شناخت می باشد .ش�ناخت، منابع ملی و سرمایه های نوین که فناناپذیر باشند. با اندکی تأمل می توان گفت 
گردشگری صنعتی به عمق فرهنگ به زیبائی هنر و به قدرت بخش آفرینی صنعت. در دنیای مدرن امروز که با همه وسعتش آن را دهکده می نامند، باید اساس را بر نامتناهی و زوال ناپذیری گذاشت. توسعه بر پایه اقتصاد نفت 
و دیگر منابع طبیعی محدود، بی شک آینده ای می سازد مبهم و پر از اما و اگر گردشگری صنعتی است بی پایان که می تواند کشوری را در زمان کوتاه متحول نماید. همه آگاهیم که منابع گردشگری ایران بیشتر از ذخایر نفتی 
ایران است، اما بهره برداری از این منابع ارزشمند نیازمند شناخت، آموزش و مدیریت است. در این راه شرکت توسعه سازان گردشگری اصفهان بر آن است تا با پشتوانه های بی نظیر گردشگری کشورمان و استفاده از دانش 
اندیشمندان و فرهیختگان کشور، از آموزش تا ایده و اجرا با تمامی مدیران و مسئولان حیطه گردشگری همراه شود، برای ساختن آینده ای در خور نام و عظمت ایران و ایرانی بی شک گرد ه همایی های ملی و شناخت منابع از 
گام های اساسی و ابتدایی در این راستاست تا بتوان زمینه و بستر مناسبی برای تحقق عینی شعار محوری و راهبردی دستیابی به توسعه پایدار در صنعت گردشگری فراهم آورد.در راستای بررسی عوامل مهاجرت روستاییان 
به شهرهاو همچنین ایجاد راهکارهای در جهت توسعه پایدار روستاها با همکاری فرمانداری شهرستان شاهین شهر ومیمه،دانش�گاه پیام نور واحد شاهین شهر ،بنیاد مسکن انقلاب اسلامی،سازمان جغرافیایی و شهرداری 
شاهین شهر همایش ملی توسعه پایدار روستایی در افق 1404 در سالن همایش فرمانداری شاهین ش�هر ومیمه و  با حضور فرماندار شهرستان ،نماینده مردم شهرستان، بخشداران ،شهرداران، روسای دستگاههای اجرایی و 

اساتید دانشگاهی برگزار گردید

با ترویج 
گردشگری 

روستایی، در 
عمل می توانیم 

به  صیانت از 
این میراث 

ارزشمند 
کمک کنیم

زینب
زمانی

در حاشیه :این همایش که اولین همایش با موضوع توسعه پایدار بود و برای اولین بار در استان برگزار گردید 
و  با استقبال خوبی از طرف مسئولین شهرستان به ویژه فرماندار و شهرداران شهرستان مواجه شد

ارائه دهندگان مقاله و دانشجویان و اساتید شرکت کننده در این همایش برگزاری چنین همایش ها با موضوع 
توسعه پایدار روستایی را موثر بر رسیدن به اهداف این همایش عنوان کردند

اقتصاد مقاومتی، مدیریت ، گردشگری ، برنامه ریزی مکانی و فضایی، جایگاه روستا در توسعه پایدار و نظام 
برنامه ریزی ملی ، نقش روستاهای مرزی در توسعه پایدار و امنیت ملی، ضرورت رویکرد منطقه ای، جهانی 
سازی ، فناوری های نوین، اشتغال، کارآفرینی و آسیب شناسی توسعه پایدار روستایی از دیگر محورهای 

همایش ملی توسعه پایدار روستایی درافق1404 بود .
 دکتر غفاری رئیس دانشگاه پیام نور شاهین شهر ،دبیر علمی همایش  از برگزاری کارگاه هم اندیشی احیای 

سکونت گاههای خبرداد و گفت: از 220مقاله ارسالی به دبیر خانه همایش 160مقاله پذیرفته شد.
در این همایش 300 دانشجو ، استاد ، محقق و پژوهشگر از 70 واحد دانشگاهی سراسر کشور شرکت داشتند.
اساتید دانشگاهها و دانشجویان شرکت کننده در همایش از حمایت  فرمانداری شهرستان شاهین شهر و 

میمه در برگزاری این همایش قدر دانی کردند. 



رییس اداره اوقاف و امورخیریه نجف آباد:

امامزاده شمس الدین محمد )ع( علویچه 
امامزاده شاخص این شهرستان در طرح 

جامع است 
ریی��س اداره اوقاف و امور خیریه شهرس��تان  نجف آب��اد درگفت وگو با 
خبرنگار اصفهان زیبا گفت: چهار بقعه متبرکه در شهرستان  نجف آبا، به 
نام های امامزادگان شمس الدین محمد )ع( علویچه، تقی ابن محسن ابن 
 موسی ابن جعفر )ع( معروف به لافرح در دهق، ساره مریم )س( جوزدان و 
 بابانور الدین )ع( در اشن وجود دارند که توانس��ته اند، علاوه بر زیارتگاه 
به عنوان یک مکان فرهنگی و تفریحی برای مردم در سراس��ر اس��تان و 
حتی کشور باش��ند. وی افزود: درآمد حاصله از ضریح این بقاع متبرکه 
در بخش های مختلف هزینه می شود، که40 درصد آن به فعالیت های 
عمرانی و توسعه امامزادگان، 20 درصد آن در امور فرهنگی بقاع و ما بقی 
آن به هزینه های مدیریتی و جاری اختصاص می یابد.  حجت الاسلام و 
المسلمین علی کریمی با اشاره به کافی نبودن درآمد ضریح امامزادگان 
در شهرستان  نجف آباد گفت: با توجه به اینکه هزینه های عمرانی و جاری 
بقاع بالاس��ت و از طرفی درآمد کافی وجود نداشت سازمان اوقاف و امور 
خیریه جهت پیشبرد امور و  عملیات عمرانی امامزادگان طرح مودت را 
پایه گذاری کرد، ک��ه در این طرح از کمک ه��ای غیرنقدی عموم مردم 
و خیرین درقالب مصالح ساختمانی استفاده می ش��ود و در این راستا از 
ابتدای سالجاری تاکنون معادل مبلغ یک میلیارد تومان کمک مردمی 
جمع آوری شده اس��ت. رییس اداره اوقاف و امورخیریه شهرستان نجف 
آباد با اشاره به فرمایشات رهبرمعظم انقلاب که بقاع متبرکه، باید به قطب 
فرهنگی تبدیل شوند، گفت: در این راستا اوقاف و امور خیریه با توجه به 
مناس��بت های ملی و مذهبی برنامه ریزی کرده و طرح های مختلفی را 

به اجرا در می آورد.
وی افزود: طرح آرامش بهاری در ایام نوروز، طرح نشاط معنوی در تابستان، 
طرح ضیافت الهی در ماه مبارک رمضان، طرح وصیت عاشورایی در ماه 
محرم، سوگواره یاس نبوی در ایام شهادت حضرت زهرا )س( و طرح اکمال  
دین نبوی و ولایت علوی به مناس��بت ایام عید غدیر از جمله طرح های 
فرهنگی تفریحی است که به این مناسبت ها درکنار بقاع متبرکه به اجرا 

در می آید و تا کنون مردم مومن استقبال خوبی از آن کرده اند. 
حجت الاسلام و المس��لمین علی کریمی از توسعه فضاهای امامزادگان 
در شهرستان  نجف آباد سخن گفت و خاطر نش��ان کرد: در حال حاضر 
طرح توسعه امامزادگان در شهرستان در حال اجراست که در این میان 
امامزاده شمس الدین محمد )ع( شهر علویچه، به عنوان امامزاده شاخص 
شهرستان در این طرح مطرح است. وی افزود: در امامزاده شمس الدین 
محمد )ع( تمام معیارهای طرح جامع با در نظر گرفتن پیش بینی امکانات 

10 ساله بقعه دیده شده است. 

شهردار دولت آباد:

احداث کمربند سبز،  از نابسامانی منطقه 
صنعتی  می کاهد

فاطمه قدیرزاده: شهردار شهر دولت آباد در نشست خبری به مناسبت 
 هفته دولت گف��ت: با احداث کمربند س��بز در اط��راف منطقه صنعتی 

دولت آباد از پیشروی بی رویه و نابسامانی این منطقه کاسته می شود. 
علیرضا اطهری فر با اشاره به نابسامانی منطقه صنعتی در سال های اخیر 
اظهار داشت: در دو سال اخیر برای منطقه صنعتی دولت آباد 1700 هکتار 

مصوب شده است. 
اطهری فر با بیان این که با گسترش و پیشروی بی رویه این منطقه صنعتی 
از 600 هکتار به 1700 هکتار رس��یده است افزود: به نظر می رسد اتباع 
بیگانه سهم بیشتری از امتیازات این منطقه صنعتی نسبت به مردم بومی 
شهرستان و حتی استان داشته اند. این مسوول ادامه داد: توسعه بیش از 
حد منطقه صنعتی ضروری نیست چرا که در این محدوده خلاف سازی 
هایی نیز انجام شده است. اطهری فر اضافه کرد: طرح احداث کمربند سبز 
در اطراف این منطقه صنعتی پیشنهادی اس��ت که از آلاینده ها  کاسته 
وآن را از نابسامانی رها می کند. شهردار دولت آباد اظهار داشت: به همین 
منظور با تصفیه خانه شمال اصفهان برای آبرسانی و احداث این کمربند 

مذاکراتی داشته ایم. 
   احصای آماری املاک، اصناف و پیشه وران  در دستور کار

شهردار دولت آباد در ادامه با اش��اره به این که اشنایی با مختصات شهر 
از وظایف یک شهردار است، گفت : وس��عت زیاد دولت آباد و دو منطقه 
مسکونی و صنعتی در کنار هم باعث تمایز این شهر شده و تطبیق و ادابته 

شدن با شرایط را طولانی تر کرده است. 
وی افزود: سعی بر این است که دیوار بی اعتمادی بین مردم و شهرداری 
کوتاه شود. اطهری فر ادامه داد: یکی از مشکلات و تعارضات بین مردم و 
شهرداری مساله املاک است که پیچیدگی ها و تعارضاتی را در پی داشته 
است وی با بیان این که بعضا حق مردم ضایع ش��ده و یا افرادی بوده اند 
که مدعی تضییع حقوق خود بوده اند، در دستور کار قرار گرفتن اصلاح 
ساختاری آماری را متذکر ش��د و گفت: در حال حاضر آمار اصناف وآمار 
املاک شهر دولت آباد برداشت شده است. وی هم چنین مسایل زیست 
محیطی، امنیتی، تخریب و دور ش��دن  از اصول ش��هر سازی را از جمله 

مواردی دانست که نیاز به احصای آماری را تشدید می کرد.
   تصویب جابجایی طرح رینگ چهارم استان

جابجایی طرح رینگ چهارم ترافیکی اس��تان مورد دیگری که شهردار 
دولت آباد در این نشس��ت به آن اش��اره کرد. وی با بی��ان این که طرح 
 اولیه رینگ چهارم ترافیکی استان باعث دو تکه ش��دن شهر دولت آباد 
می شد، اظهار داشت: با پیشنهاد از سوی شهرداری دولت آباد تغییراتی در 
مسیرهای این طرح ایجاد شد، که هم کاهش هزینه ها را به دنبال داشت 
و هم از دوتکه شدن شهر دولت آباد جلوگیری می کرد. وی افزود:  طبق 
این مصوبه قرار شد این طرح از مسیر زمین های هادی گل و زمین های 

کم اسکان عبور کند.

شهردار نجف آباد درگفت وگوی اختصاصی با 
اصفهان زیبا به بررس��ی عملکرد شهرداری در 
چند ماهه گذشته پرداخت و گفت: در سه ماهه 
ابتدای س��الجاری حدود60 درص��د از بودجه 
ش��هرداری به طرح های عمران��ی اختصاص 
یافت، که خود نش��انگر این رویکرد اس��ت که 

شهرداری توانسته هزینه های جاری را کاهش دهد. 
وی افزود: دربودجه ش��هرداری که شورای شهر نجف آباد تصویب 
کرد، پروژه های عمرانی قابل توجهی دیده شده، که امسال در هفته 
دولت توانس��تیم تعدادی از آنها را با حضور معاون محترم عمرانی 

استانداری افتتاح و برخی از آنها را نیز کلنگ زنی کنیم.
مهندس مسعود منتظری گفت: کلنگ زنی، المان میدان بسیج با 
اعتباری بالغ بر 3 میلیارد ریال که چند س��الی متوقف مانده بود و 
با توجه به برگزاری اجلاسیه سرداران و2500 شهید شهرستان 
نجف آباد در تلاش هستیم، بتوانیم این المان را تا هنگام برگزاری 
اجلاسیه آماده کنیم، بلوار استقلال که در دست اجراست و میدان 
آزادگان به میدان را متصل می کند از جمله  پروژه های مهم است. 
ش��هردار  نجف آباد زیباس��ازی ش��هر را از جمله برنامه های مهم 
شهرداری در سالجاری برش��مرد و گفت: به معاونت عمران تاکید 
کرده ایم که درکنار اجرای پروژه های عمرانی، موضوع زیباسازی  
پروژه ها را نیز در دستور کار قرار دهد، و درکمیته زیباسازی طوری 
برنامه ریزی کنند تا در روحیه و نش��اط مردم تاثیرگذار باشد، که 
خوشبختانه تاکنون کارهای انجام ش��ده با استقبال مردم روبه رو 
شده که به طور مثال می توان به ورودی  نجف آباد از سمت اصفهان 

حد فاصل میدان ویلاشهر تا میدان آزادگان اشاره کرد. 

وی اضافه کرد: در ورودی منطقه 6 از میدان معلم گارد ریل هایی 
که آماده شده، برای نصب روی کانال طوری تهیه شده که زیبایی 
خاص خود را داشته باشد و همچنین نصب آب نمای میدان آزادگان 
 به همراه نورپردازی زیبا و بل��وار مرحوم آیت الله ای��زدی از دیگر  

پروژه های زیباسازی در شرق نجف آباد است. 
منتظری در مورد منطقه 3  نجف آباد، گفت: با اداره راه و شهرسازی 
درمذاکره هستیم تا بتوانیم طرح ترافیکی در میدان شهیدان حجتی 

آماده و اجرا و همچنین برای زیباسازی آن برنامه ریزی کنیم. 
وی خاطر نشان کرد: در منطقه 4 یزدانشهر احداث باند کندرو در 
جنوب یزدانشهر در مجاورت کمربندی و همچنین طرح المان غرب  
نجف آباد که قبلا تهیه شده بود و اختلافاتی بر سر آن بین شهرداری 
و راه و شهرسازی بود، در دست تهیه و اجراست تا بتوانیم زیباسازی 
از سمت غرب شهرستان را نیز با اولویت در شش ماهه دوم سالجاری 
انجام دهیم و در صورت همکاری سایر ادارات، از جمله منابع طبیعی 
بتوانیم فضای سبز مناسبی به همراه نمازخانه و سایر امکانات رفاهی 

در سمت غرب یزدانشهر تهیه و اجرا کنیم. 
ش��هردار  نجف آباد در مورد ورودی ش��مال  نجف آب��اد، گفت: از 
میدان دانشجو نیز تصمیم داریم ورودی مناسبی برای  نجف آباد 
 بسازیم و رایزنی هایی با راه و شهرسازی نیز داشته ایم و امیدواریم با 
طراحی هایی که معاونت عمران شهرداری دارد، بتوانیم تا چند ماه 
آینده عملیات اجرایی اصلاح و بهسازی و زیباسازی ورودی های 
شهر نجف آباد را از هر چهار جهت آغاز کنیم و انتظار داریم شورای 
اسلامی شهر بودجه آن را در سال آینده مصوب کند تا اجرایی شود. 
وی در مورد ورودی قدیم یزدانشهر که سه راهی است، تاکیدکرد: 
درتلاش هستیم تا طرح خوب و ایده آلی برای آن آماده کنیم تا در 

شان مردم این منطقه باشد، چون در حال حاضر بیشتر تردد مردم 
یزدانشهر از همین مکان است. 

وی به یکی از  پروژه های مهم ش��هرداری که در 
صورت تکمیل شدن و تجهیز می تواند پاسخگوی 
نیاز بخش زیادی از مردم باش��د نیز اشاره کرد و 
گفت: س��الن فرهنگس��رای خارون که  عملیات 
اجرایی آن رو به پایان اس��ت و به زودی تجهیزات 
آن نصب می شود،یکی ازپروژه هایی است که در 
سال فرهنگ و اقتصاد با یک مدیریت جهادی در 
شهرداری  نجف آباد، در دس��تور کار قرار گرفته 
و در حال حاضر هفته ای دو جلس��ه با مسوولان 
مربوطه در ش��هرداری منطقه 3 تشکیل و موانع 
و معایب س��ر راه آن را بررسی و برطرف می کنیم 
و با سرعتی که درحال پیشرفت است، امیدواریم 
بتوانیم تا عید قربان این پروژه را افتتاح و به مردم 
ش��ریف  نجف آباد ب��ه ویژه هنرمن��دان و جامعه 
فرهنگی هدی��ه کنی��م. مهندس منتظ��ری در 
مورد این س��الن گفت: ظرفیت 850 نفر اس��ت و 
 از همه امکانات و تجهیزات مدرن در آن استفاده 
می شود و در تجهیز این س��الن کیفیت را فدای 

 کمیت نکرده ایم ت��ا هنرمندان بتوانند به راحت��ی امور مربوط به 
برنامه های خود را انجام دهند.  

وی، به احداث پارک محله ای در مجاورت مجموعه چند منظوره 
خارون اشاره کرد وگفت: با توجه به اینکه در محله بهارستان فضای 
سبز مناسب نداشتیم، تصمیم گرفتیم تا پارک محله ای درمجاورت 
فرهنگس��رای خارون ایجاد کنی��م که امکان��ات رفاهی تفریحی 

مناسبی  نیز در آن دیده شده است.
منتظری، در باره تبدیل سازمان رفاهی تفریحی به فرهنگی تفریحی 
گفت: با شورای شهر مکاتبه شده و درصدد هستیم این سازمان را به 
فرهنگی تفریحی نامگذاری کنیم و با جابجایی شهرداری منطقه 3، 
این مکان به سازمان فرهنگی تفریحی واگذار شود تا بتوانیم برنامه های 

فرهنگی با به نحو احسن اجرا کنیم. 
وی، اعتبار تخصیص یافته برای اجرای  پروژه های سفر معاون امور 
عمرانی استانداری اصفهان در هفته دولت را بالغ بر 140 میلیارد 
تومان عنوان کرد. شهردار از هوشمندسازی میادین و چهارراه های  
نجف آباد خبر داد و گفت: برای اولین بار دوربین های مداربسته در 
چهارراه ها و میادین اصلی شهر نصب شده که چندی پیش فاز اول 
آن افتتاح شد و در آینده نزدیک چند چهارراه و خیابان دیگر به آنها 
اضافه می شود که خوشبختانه با استقبال مردم همراه بوده است و 
این کار یکی از دغدغه های مسوولان از جمله راهنمایی و رانندگی 

بوده که چند سالی مغفول و متوقف مانده بود. 
وی اضافه کرد: ب��ه زودی خبرهای خوب��ی از مباحث ترافیکی در 

 میدان امام )ره(  نجف آباد و دسترس��ی س��ایر خیابان ها به مردم 
می رسد و درتلاش هستیم بتوانیم بارترافیکی را از 
مرکز شهر به سایرخیابان های اطراف ببریم تا عبور و 

مرور مردم راحت تر انجام شود. 
منتظری گفت: هر رهگذر و مسافری که وارد  نجف 
آباد می ش��ود نجف آباد را به ش��کل همان سالیان 
قدیم می بیند، که هیچ تغیی��ری نکرده لذا موضوع 
زیباس��ازی را با جدیت در دس��تورکار قرار داده ایم 

تاجلوه و منظر شهر را عوض کنیم. 
وی درمورد، پروژه بزرگ پردی��س مرکزی ایران در  
نجف آباد که چند س��ال پیش کنلگ زنی شده بود 
گفت: عجولانه تصمیم گرفتن برای  پروژه ها ظلمی 
است درحق مردم، کلنگ زنی خیلی هنر نیست مهم  
این اس��ت که همه مقدمات کار فراهم شود، اعتبار 
تخصیص یابد و بعد کلنگ مجموعه ای زده شود که 
درپروژه پردیس مرکزی ایران این چنین شد، لذا به 
دنبال رفع مشکلات این  پروژه هستیم تا درصورت 

برطرف شدن عملیات آن آغاز شود. 
وی افزود: در این مجموعه بزرگ امور مشارکت های 
شهرداری درست تصمیم گیری نکرده بود، اختلاف 
نظرهایی داریم، کمیته هایی تشکیل شده و جلساتی داشته ایم تا 
بتوانیم موانع را برطرف و حق و حقوق شهرداری را نیز می بینیم. 
وی همچنین اضافه کرد: درمورد پروژه کش��تارگاه بزرگ صنعتی 
 و میدان میوه ت��ره بار، که کلنگ زنی ش��ده بود و ب��ه دلیل اینکه 
می خواستیم زود کلنگ زنی شود، قراردادهای آنها درست تنظیم 
نشده بود. کشتارگاه قبلا کلنگ زنی شده و قرارداد ها نیز بسته شده 
بود، اما در عمل تاکنون هیچگونه  عملیات اجرایی نداشته است که 
در تلاش هستیم تا ابهامات بین شهرداری و آن مجموعه ها برطرف 
شود. شهردار نجف آباد با جمع بندی سخنان خود، گفت: در چهار 
حوزه درحال کار و فعالیت هستیم که شامل گردشگری، عمران و 

ترافیکی، زیباسازی و سلامت است. 
وی گفت: در بخش گردشگری اقدامات خوبی انجام شده و به زودی 

خبرهای خوشی به مردم خواهیم داد. 
وی همچنین از ایجاد شهرک سلامت درنجف آباد خبر داد و گفت: 
با توجه به اینکه  نجف آباد در بخش سلامت مطرح است و پزشکان 
بس��یار خوبی دارد، درصدد هس��تیم تا بتوانیم امکانات مورد نظر 
را فراهم تا مردم عزیز از شهرس��تان ها و اس��تان های غرب  نجف 
آباد بتوانند، به راحتی برای انجام امور خ��ود به  نجف آباد بیایند و 

استفاده کنند. 
منتظری در پایان با اشاره به فرارسیدن فصل پاییز و شروع مدارس 
گفت: المان هایی تهیه و در سطح شهر نصب می شود تا همزمان با 

بازگشایی مدارس شهر حال و هوایی دیگر به خود بگیرد.

هدیه شهرداری به مردم درآینده نزدیک

افتتاح فرهنگسرای خارون  نجف آباد، گامی دیگر در جهت خدمت به مردم 

هر رهگذر و 
مسافری که وارد  

نجف آباد می شود 
نجف آباد را به 

 شکل قدیم 
می بیند که هیچ 

تغییری نکرده، لذا 
موضوع زیباسازی 

را در دستورکار 
قرار داده ایم تا 

جلوه و منظر شهر 
را عوض کنیم

ارسال 400 اثر از سراسر کشور به جشنواره تئاتر مهر کاشان
 دبیر دهمین جش��نواره سراس��ری تئاتر مهر 
کاش��ان از ارس��ال 400 اثر به این جش��نواره 
سراسری خبر داد. مهدی نادعلی، در گفت وگو 
با خبرنگار اصفهان زیبا در کاش��ان گفت: این  
400متن ارس��الی از 85 شهر کش��ور به این 

جشنواره ارسال شده است.
وی افزود: از 400 متن ارس��ال شده 73 متن 
در اولویت قرار گرفته است ،که پس از بازبینی 15 تا 20 نمایش 
برای اجرا در جش��نواره انتخاب می ش��ود. وی، سیاست گذاری 

جشنواره امسال درانتخاب موضوعات را بیشتر پرداختن به دغدغه 
هنرمندان و معضلات خانواده ها درجامعه دانست و افزود: دفاع 
مقدس، نمایش های دینی – مذهبی، اجتماعی و طنز از جمله این 
موضوعات است. به گفته وی،30 درصد از آثار ارسالی هنرمندان 

مربوط به دفاع مقدس است.
مدیر عامل سازمان رفاهی تفریحی ش��هرداری کاشان، حقوق 
شهروندی و  عفاف و حجاب را از دیگر موضوعات مورد استقبال 
هنرمندان شرکت کننده در دهمین جش��نواره سراسری تئاتر 
 مهر کاش��ان برش��مرد و گفت: امس��ال از لحاظ می��زان کمی 

شرکت کننده اس��تقبال بسیار خوبی توس��ط هنرمندان کشور 
و ارسال اثر به این جشنواره شده اس��ت. نادعلی، اجرای نمایش 
های  خیابانی به مدت پنج روز را یادآورشد و گفت: اطلاع رسانی 
 صحیح به شهروندان، آشنایی بیشترخانواده ها با جشنواره، اجرای 
نمایش ها با موضوعات آسیب های اجتماعی و مردمی تر شدن 
دهمین جش��نواره سراس��ری تئاتر مهر از جمله عوامل موثر در 
اجرای نمایش های خیابانی این جشنواره برای شهروندان است.

وی، اکران نمایش های وی��ژه نیز در تالار فرهنگ اداره ارش��اد 
کاش��ان و کانون جوانه ها ب��ه روی صحنه را خاطرنش��ان کرد و 

گفت: برگزاری کارگاه های آموزشی و نقد و بررسی آثار ارسالی 
توسط کارشناسان از جمله برنامه های جانبی دهمین جشنواره 

سراسری تئاتر مهر کاشان است.
به گفته وی، یکی از مزیت های این جش��نواره سراسری فراگیر 
ش��دن آن و تعداد آثار ارسالی هنرمندان از ش��هرهای شمال تا 
جنوب و شرق تا غرب است که نمود بسیار خوبی در سطح کشور 
پیدا کرده است. گفتنی است: دهمین جشنواره سراسری تئاتر 
مهر کاشان 14 تا 24 مهرماه در فرهنگسرای مهر سازمان رفاهی 

تفریحی شهرداری کاشان برگزار می شود.

عباس
چیوائی

نماینده مردم شاهین شهر و میمه و شهرستان  
برخ��وار، در مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: 
کش��اورزان ش��مال اصفهان دراثر کم آبی در 
وضعیت نگ��ران کننده ای به س��ر م��ی برند. 
 حس��ینعلی حاجی ب��ا اش��اره به پنج س��ال 
بی آبی کشاورزان ش��مال استان و به خصوص 
شهرستان شاهین شهر و میمه و شهرستان برخوار افزود: کشاورزان 
شمال استان اکنون پنج س��ال اس��ت که دچار بی آبی شده اند و 

کشاورزی انجام نداده اند. 

   کشاورزان شمال استان بیکار، بی درآمد، بدهکار
وی با نگرانی از وضعیت معیشت این کش��اورزان و با بیان این که 
کش��اورزان پول آب را پرداخت کرده اند، اما درحال حاضر چیزی 
در دست ندارند، ادامه داد: این کشاورزان وام هایی نیز برای اجرای 
آبیاری نوین گرفته اند اما به خاطر بی آبی درآمدی نداشته اند که 
بتوانند وام ها را پرداخت کنند. وی با تذکر به برخی مسوولان استان 
تصریح کرد: برخی  مسوولان فقط یک سمت استان را می بینند و 

تنها مشکل کشاورزان شرق استان را مطرح می کنند.
حاجی با بیان این که وضعیت کش��اورزان ش��مال استان کمتر از 
شرق نیست، گفت: تا کنون مسوولان استان و کشوری برای بازدید 

از مزارع کشاورزی به این شهرستان ها مراجعات و مصوباتی داشته اند. 
وی با بیان این که معاون وزیر نیرو و معاون وزیرکشاورزی از جمله 
این مسوولان و انعکاس مشکل بوده اند، افزود: تعداتی از سوی وزیر 
نیرو به امضا رسید و قرار شده است پرداخت خسارت عدم کشت در 
دولت دنبال و تصویب شود. این مسوول اظهار داشت: امیدواریم به 
زودی این خسارت به کشاورزان پرداخت شود. البته وی خواستار 

توزیع عادلانه خسارت بین کشاورزان شد.

   مردم وام بدهند تا فاضلاب دریافت کنند
نماینده مجلس درخصوص نا تمام ماندن بس��یاری از طرح های 
ش��بکه فاضلاب در دو حوزه انتخابیه هم گف��ت: مدیر عامل آب و 
فاضلاب کش��ور از دو شهرس��تان بازدید و مصوباتی داشت. وی با 
بیان این که ش��بکه 50 ساله شاهین شهر فرس��وده است، گفت: 
 قرار شد مذاکراتی با شورا و شهرداری انجام و برنامه مدونی تنظیم 

شود. 
وی با بیان این که قرار ش��ده برای این شبکه در س��ال 94 اعتبار 
بیشتری گذاشته ش��ود، به بقیه ش��بکه های آب و فاضلاب حوزه 
انتخابیه اش��اره کرد و افزود: برای شبکه های گز، گرگاب، تکمیل 
فاضلاب خورزوق، س��ین، حبیب آباد و محسن آباد و محله دولت 
آباد و علی آباد ملاعلی چند راهکار پیشنهاد شد. این مسوول یکی از 

این پیشنهادات را اعطای وام از سوی مردم و یا دستگاه های دولتی 
به اداره آب و فاضلاب دانست،  ادامه داد: افراد یا دستگاه هایی که 
می توانند تامین سرمایه کنند سرمایه ای در اختیار این اداره قرار 
داده و بازپرداخت آن را همراه با سود دریافت کنند. وی البته این 
را هم متذکر شد، که از محل اعتبارات دولتی و به صورت متفرقه از 
پروژه ها کمک رسانی شود. وی در خصوص مشکل دار بودن آب گز 
هم گفت: قرار شد مشکل قدیمی کسری آب گز و مشکل آب شرب 

سین با دومیلیارد اعتبار حل شود. 

   از سیانور موته تا آلایندگی های واحدهای تولید آجر
حسینعلی حاجی درمجلس به معضلات شهرستان هم اشاره کرد 
و گفت: متاسفانه استان نگاه خوبی به شهرس��تان های هم جوار 
ندارد از جمله دور ریزها و نخاله ها و ضایعات خطرناکی که از استان 
در شهرستان برخوار دفن می شود. وی هم چنین مشکل دیگر را 
آلایندگی های واحدهای تولید آجر که از زمان غروب آفتاب و تا قبل 
از طلوع آفتاب در محور حبیب آباد باخاک برداری های غیر مجاز 

دانست و گفت: در این خصوص محیط زیست سکوت می کند. 
حاجی، مش��کل دیگر را چالش معدن طلای موته دانست و اظهار 
داشت: با تولید سیانور در معدن طلای موته و بر زمین ریختن آن 
محیط زیست آلوده می شود. وی با اش��اره به این که همین چند 

روز پیش یک جوان 20 ساله دچار گازگرفتگی سیانور شده بود و 
 با کمک پدرش از مرگ حتمی نجات پیدا کرد، افزود:  متاسفانه ما 

با سکوت مسوولان مواجهیم.

   جمعیت 30 هزار نفری اتباع بیگانه در برخوار
وی به وضعیت اتباع بیگانه در شهرستان هم اش��اره کرد و اظهار 
داش��ت: جمعیت این اتباع در شهرس��تان برخوار حدود 30 هزار 
نفر تخمین زده می شود که برخی از آنها مجوز ندارند و برخی هم 
مجوز حضور در اصفهان را دارند، اما در برخوار به سر می برند. وی 
 با بیان این که این اتباع از طلافروشی تا سبزی فروشی را در دست 
گرفته اند گفت: عدم جایگزینی نیروهای بومی به خاطر نوع درآمد 
و در نتیجه بیکار شدن و ماندن بسیاری از نیروها ی بومی فقر را در 

این شهرستان در پی داشته است. 

   طلاق، زنگ خطر جدی در دو شهرستان 
وی مسایل و معضلات دیگر شهرس��تان را مسایل فرهنگی، مواد 
مخدر و رشد بالای طلاق در این دو حوزه انتخابیه دانست و گفت: 
به خصوص رش��د بالای طلاق خطر جدی در منطقه است. وی به 
مراجعات مکرر زنانی اشاره کرد که یا به خاطر اعتیاد همسرانشان 

طلاق گرفته و یا درآستانه طلاق هستند. 

نماینده مردم شاهین شهر و میمه و برخوار در مجلس شورای اسلامی با تذکر به مسوولان:

وضعیت بی آبی کشاورزان شمال استان کمتر از شرق نیست
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شهرستان

خبــر

مسابقات کشوری ورزش پهلوانی و زورخانه ای در رده سنی 
نونهالان و نوجوانان با حضور مسوولان استان و شهرستان در 

ورزشگاه تختی شاهین شهرآغاز شد.
درمراسم افتتاحیه این مسابقات که امام جمعه شاهین شهر، 
اعضای شورای اسلامی شهر، شهردار ش��اهین شهر، رییس 
اداره ورزش و جوانان شهرستان و مسوولان هیات های ورزش 
پهلوانی و زورخانه ای اس��تان و شهرس��تان حضور داشتند، 
شهردار شاهین شهر ضمن خیر مقدم به میهمانان، مسوولان، 
ورزشکاران و مربیان حاضر در این مسابقات از سراسر کشور 
گفت: شهرداری و شورای اسلامی شاهین شهر با هدف ترویج 

فرهنگ پهلوانی و حفظ و پاسداش��ت ورزش باس��تانی ایران 
زمین از برگزاری این مسابقات حمایت کرده است.

شهردار شاهین شهر، برگزاری این مسابقات را مهم دانست و 
ادامه داد: تشویق و پرورش این نونهالان علاوه بر تقویت تیم 
ملی در گسترش و معرفی این ورزش به نسل جوان مؤثر است.

صالحی نایب رییس ش��ورای اسلامی ش��هر نیز از شهرداری 
شاهین شهر، س��ازمان رفاهی تفریحی ش��هرداری و هیات 
ورزش پهلوانی و زورخانه ای به خاطر برگزاری این مسابقات 
قدردانی کرد و اظهار امیدواری کرد،که این مس��ابقات باعث 

ترویج فرهنگ پهلوانی در جامعه شود.

با ایجاد جاده کنارگذر جنوب ش��هر، علاوه برکاهش بار ترافیکی 
باعث تغییر مسیر تردد خودروهای س��نگین برای ایمن سازی و 

روان سازی ترافیک درون شهر خواهد شد. 
به گزارش روابط عمومی شهرداری فولادشهر مهندس گودرزی 
معاون شهرسازی شهرداری با بیان این مطلب گفت: ایجاد جاده 
کنار گذر جنوب، بزرگ ترین خدمتی است که می توان به مردم 
فولادش��هر انجام داد. وی در ادامه افزود: در حال حاضر در محور 
فعلی، روزانه بین 31 تا 36 هزار دستگاه خودرو در حال تردد است 
که با بهره برداری از کنار گذر جنوب امنیت رانندگان و شهروندان 
بیشتر می ش��ود.  معاون شهرس��ازی ش��هرداری اذعان داشت: 

ترددهای زیادی در مس��یر فعلی صورت می گیرد، که متاسفانه 
به دلیل اینکه این مسیر در حوزه ش��هری واقع شده، شاهد بروز 

حوادث مختلفی در این محور بوده ایم.
گودرزی با اشاره به این مطلب که طرح های عمرانی باید پیوست 
زیست محیطی داشته باشند، تصریح کرد: طرح ایجاد کنار گذر 

جنوب هیچ گونه تهدیدی برای محیط زیست ندارد. 
وی در پایان با تاکید بر دیده ش��دن این کنار گذر در طرح جامع 
فولادشهر، اظهار داشت: اداره راه و شهرسازی فولادشهر باید در 
زمینه ساخت یک کنار گذرجدید، خارج از محدوده شهری اقدام 

کند. شهرداری هم در این زمینه اعلام آمادگی می کند.

به همت شهرداری و شورای شهر؛

مسابقات کشوری ورزش پهلوانی در شاهین شهر  آغاز شد
معاون شهرسازی شهرداری فولادشهر:

لزوم احداث کنار گذر جدید خارج از محدوده شهری در فولادشهر

فاطمه
قدیرزاده

حرمت
سادات
 متولی



به بهانه روز سینما  

چه کسانی از سینما آسیب دیدند؟
گروه سینما: سینما با همه ظاهر زیبا و فریبنده اش، باطن خشنی هم 
دارد و اگر برای عده ای اندک شهرت و ثروت به همراه داشته برای تعداد 
زیادی هم همراه با صدمات زیادی حتی به قیمت از دس��ت رفتن جان 
بوده است.این روزها که بحث س��ینما به خاطر روز ملی سینما داغ است 
به برخی از سینماگرانی می پردازیم که س��ینما آن روی بدش را به آنها 

نشان داده است.
    علی سجادی حسینی

کارگردان سینما که در کارنامه اش ساخت فیلم هایی چون »ترانزیت«، 
»راز چشمه سرخ«، »سکوت« و »مدرسه پیرمردها« دیده می شود هنگام 
ساخت فیلم »خط آتش« در تمرین صحنه ای بر اثر شلیک تفنگی که به 

اشتباه مسلح بود جان خود را از دست داد.
    شاهرخ غیاثی

بازیگر فیلم های »موج طوفان«، »بلندی های صف��ر«، »ماه مهربان« و 
»مصائب عاش��ق فقیر« در سال ۱۳۷۵ در جریان س��اخت فیلم »فصل 
پنجم« به کارگردانی رفیع پیتز بر اثر سانحه حین تمرین از گاری به زمین 

افتاد و کشته شد.
    منوچهر حامدی

بازیگر فیلم هایی چون »سفیر«، »کمال الملک«، »پیک جنگل«، »مردی 
که زیاد می دانس��ت«، »میهمانی خصوصی«، »اجاره نشین ها«، »گراند 
سینما«، »ستاره و الماس«، »زرد قناری«، »پرواز پنجم ژوئن«، »ردپای 
گرگ«، »دو روی سکه«، »من زمین را دوس��ت دارم«، »روز شیطان« و 
»پاک باخته« 2 دی ۱۳۷4 پس از پایان فیلمبرداری فیلم »نخل محبت« 
در عباس آبادِ تنکابن، هن��گام عبور از عرض جاده، ب��ر اثر برخورد با یک 

خودروی سواری در ۵۶ سالگی جان سپرد.
    جواد شریفی راد

مدیر جلوه های ویژه با سابقه سینما که کارهای شاخصی را در کارنامه اش 
دارد در آخرین کارش »معراجی ها« دچار حادثه شد و بر اثر انفجار جانش 

را به همراه 4 نفر دیگر از دست داد.
مرتضی مولایی و حمید شهیری دیگر حادثه دیدگان این انفجار هستند 

که همچنان مشکلاتشان ادامه دارد.
    پیمان ابدی

بدلکار تحصیل کرده سینما که با انتقال تجربیاتش از آلمان به سینمای 
ایران، کلاس خاصی را به این حرفه داد. او هم هنگام تصویربرداری آخرین 

کارش و در حین انجام وظیفه دچار سانحه شد و درگذشت.
    اصغر شاهوردی

صدابردار با س��ابقه س��ینما که فیلم های چون »اجاره نشین ها«، »خانه  
دوست کجاست؟« »باشو غریبه کوچک«، »هامون«، »سارا«، »قرمز«، 
»موج مرده«، »بمانی« و »زیر پوست شهر« را در کارنامه ی هنری اش دارد 
در آذر ماه سال 8۶ هنگام بازگشت از شمال کشور پس از پایان کار ساخت 
فیلم »چراغی در مه« دچار س��انحه رانندگی شد که علاوه بر درگذشت 
بهروز جلیلی بازیگر این فیلم ش��اهوردی دچار ضایعات ش��دید نخاعی 

شد که هنوز بعد از گذشت سال ها قادر به حرکت و سخن گفتن نیست.
بازیگرانی هم بوده و هستند که سال ها در سینما بوده اند و پس از پایان 

دوران شهرتشان سرنوشت ناراحت کننده ای داشته اند.
    آنیک شفرازیان

این بازیگر ارمنی سینمای ایران که در فیلم هایی چون »ضربت«، »شازده 
احتجاب«، »کلاغ«، »شطرنج باد«، »نقطه ضعف«، »آفتاب نشین ها«، 
»هامون«، »شب بیس��ت و نهم«، »ش��قایق« و »پرواز بخاطر بسپار« به 
ایفای نقش پرداخت و در بهمن ۱۳۶۶ در شش��مین جشنواره فیلم فجر 
به خاطر ایفای نقش »در س��رزمین آرزوها« )مجید قاری زاده( موفق به 
دریافت سیمرغ بلورین بهترین نقش دوم زن شد سال های آخر عمرش 
را در آسایشگاه کهریزک در تنهایی س��پری کرد و در روز 8 دی ماه سال 

۱۳۷۵ درگذشت.
    مهری مهرنیا

این بازیگر هم چنین سرنوشتی داشت و در آخرین سال های زندگی اش 
به خبرنگار ایسنا در خانه سالمندان گفته بود: هیچ کس سراغمون نمی یاد 

و نمی پرسند زنده ایم یا مرده . 
تا سر پایی و می توانی کاری انجام بدهی، همه مریدت هستند و همه تو 
را می خواهند، اما وقتی از دس��ت و پا افتادی، دیگر هیچ کس نگاهت هم 

نمی کند. 
وقتی الان کسی نیست که حالم را بپرس��د، چرا باید از گذشته ام راضی 

باشم؟! این بازیگر هم ۳0 بهمن سال 8۷ در تنهایی درگذشت.
    مهدی فتحی

بازیگر توانای سینمای ایران در س��ال های پایانی زندگی اش مشکلات 
مالی زیادی داشت و در آخرین روز سال ۱۳82، پس از گذراندن یک دوره 
طولانی و سخت بیماری در ۶4 س��الگی در بیمارستان شهدای تجریش 
درگذشت. پس از فوت این بازیگر جنازه اش تا مدتی به دلیل عدم تسویه 

حساب از بیمارستان ترخیص نمی شد.
    فریماه فرجامی

بازیگر تحصیل کرده و مطرح سینمای ایران که با »پرده آخر« درخشید 
و موفق به کسب سیمرغ بلورین جش��نواره فیلم فجر شد سال ها حضور 

موفقی را در آثار سینمایی تجربه کرد.
این بازیگر هم مدت هاس��ت به دلیل مشکلات مختلف خانه نشین شده 

و فعالیتی ندارد.
    ثریا حکمت

دیگر بازیگر س��ینمای ایران که چن��دی پیش در گفت وگو با ایس��نا از 
مش��کلات مالی اش خبر داد بود و از قصدش برای چادر زدن در خیابان 
سخن گفته بود که با کمک های وزارت ارش��اد و مردم این مشکل بطور 

موقت حل شد.
سینمای ایران همچنین آدم های زیادی را به خود دیده که شانه هایشان 
تاب بار شهرت را نداشته و آنها را به مسیرهای نادرستی منحرف کرده است. 
اسامی فوق تنها نمونه هایی از هنرمندانی هس��تند که سینما برایشان 

سرنوشت خوشی را رقم نزد.

س��ه س��ال پیش ب��ود ک��ه "محمدحس��ین 
فرحبخ��ش" تهیه کنن��ده قدیمی س��ینمای 
کشورمان در گفت و گویی عنوان کرده بود که 
یکی از روزنامه های کشور که آمار فروش روزانه 
فیلم های روی پرده را اعلام م��ی کرد، به وی 
پیشنهاد کرده که در ازای پرداخت مبلغی، آن 
روزنامه می تواند فروش روزانه فیلمی که اکران 

داشت را بالاتر از رقم واقعی اش اعلام کند.
این گفته فرحبخش در آن س��ال، نمود چندان��ی پیدا نکرد و 
کسی هم به دنبال راس��تی آزمایی این اتفاق عجیب نرفت اما 

 این روزها و در پی میلیاردی شدن فیلم هایی که شاید خوش 
بین ترین دوس��تداران آن نمی توانستند از همان ابتدا حدس 
بزنند که این فیلم ها به فروشی میلیاردی نایل می شدند، باز 
همان بحث قدیمی زنده شده اس��ت. در این میان “غلامرضا 
فرجي” س��خنگوی ش��ورای صنفی نمایش هم ای��ن نکته را 
پذیرفته که آمار یکی از فیلم های روی پرده غیرواقعی اس��ت.

 او گفته: آنچه ک��ه امروز درباره ارایه بعض��ي آمار دروغ مطرح 
مي شود، بیشتر مربوط به مباحث تبلیغاتی است که برای یک 
فیلم بسیار مهم است. بعضي از تهیه کنندگان با ارایه این آمار 
غیرواقعی مي خواهند برای خود یک رزومه موفق درست کنند 

و از طرف دیگر به دنبال تبلیغات بیشتر برای فیلم خود هستند.
دو متهم اصلی این اتفاق، فیلم های "فرشته ها با هم می آیند" 

و "امروز" هستند.
شدت این شائبه در مورد فیلم “حامد محمدی” 
کمتر از “امروز” است.فروش این فیلم نیز نسبت 
به فیلم میرکریم��ی، پایین تر اس��ت اما حداقل 
امتیاز این فیلم برای فروش میلیاردی، دو گزینه 
است: نخست آن که این فیلم برای مردم، تداعی 
کننده فیلم “طلا و مس” اس��ت؛ فیلمی که مردم 

خیلی آن را دوست داشتند.
 ای��ن تداعی ه��م توس��ط خ��ود م��ردم صورت 
می گیرد و هم سازندگان این اثر به انحاء مختلف 
تلاش کرده اند تا به این ترتیب، این احساس را به 
وجود آورند که این فیلم به نوعی در همان مسیر 
و جریانی روایت می ش��ود که قبلا “طلا و مس” 
روایت شده بود و پاسخ بسیار خوبی هم گرفته بود.

دومین امتیاز فیلم، پرداخ��ت امروزی به زندگی 
یک فرد معمم اس��ت؛ در اکثر اوقات، فیلم هایی 
که دوربین در آنها، آشکارا به زندگی یک روحانی 

وارد می شود، فیلم هایی پرطرفدار محسوب می شوند.این فیلم 
نیز مستثنی از این قضییه نیست.به همین دو دلیل و به دلیل 
نقدهای مثبت بسیاری که روی این فیلم نوشته شده، می توان 
فروش یک میلیارد و صد میلیونی این فیلم در تمام کش��ور را 
درست تلقی کرد و بنابراین شائبه نادرست بودن اعلام فروش 

این فیلم مردود است.
اما در مورد “امروز” وضع کاملا فرق می کند.این فیلم حائز هیچ 
یک از پارامترها برای فروش نیست حتی حضور دوباره “پرویز 
پرس��تویی” بعد از چند سال دوری از س��ینما در این فیلم نیز 
نمی تواند آن میزان مخاطب را به س��ینماها بکشاند که بتواند 

در تمام ایران بالغ بر یک میلیارد و سیصد میلیون تومان فروش 
داشته باشد.

ضمن آن که تعداد نقدهای منفی در مورد این 
فیلم از تعداد نقدهای مثبت آن بیشتر است. 
"امروز" یک فیلم کاملا دلی اس��ت که در این 
روزهای پرشتاب و کیفی نگر سینمای ایران، 
هیچ جایی برای عرض اندام آن باقی نمی ماند 
اما در کمال تاسف دیده می ش��ود شبکه ای 
مانند “آی فیلم” در تولید این فیلم مشارکت 
می کند و فیلم ب��ه راحتی می تواند در یکی از 
بهترین زمان های اکران به روی پرده بیاید، با 
اعلام میزان فروش کذایی، کف فروش خود را 
حفظ کرده و دو ماه هم نمایش داده شود و در 
حافظه تاریخی س��ینمای ایران نیز به عنوان 
اثری که بیش از یک میلیارد تومان فروخت و 
جزو پرفروش ترین فیلم های سال به حساب 

آمد، مطرح شود.
میرکریمی در این فیلم، دست به یک تجربی 
گرایی جدید زد که بسیار ضعیف تر از کارهای 

قبلی او محسوب می شود.
در این بین اصراری که فیلم نس��بت به تحویل گرفتن خود و 
پز روش��نفکرمآبانه ای که می دهد، هم با سینمای کارگردان 
منافات دارد و هم خس��تگی و ملال بیش از اندازه ای را برای 

مخاطبان این فیلم به ارمغان می آورد.
آن کسانی که به این فکر افتادند تا با بیشتر اعلام کردن میزان 
فروش فیلم، موجبات ماندگاری اث��ر را فراهم کنند باید کمی 
عمیق تر بیندیشند تا متوجه شوند آنچه موجب ماندگاری یک 
فیلم می شود، محتوای غنی و مردمی آن است نه فروش های 

بالای کاذب آن.

از چهارش��نبه این هفته، 4 فیلم جدی��د به گردونه 
اکران می رس��ند که از هم اکنون می توان تخمین 
زد که فروش این 4 فیلم م��ی تواند رقمی بالغ بر ۱0 
میلیارد را به فروش سال 9۳ سینما بیفزاید بنابراین 
اکران پی��ش رو، اکران مهمی قلمداد می ش��ود.این 
اکران همان اندازه که مهم و خوب تلقی می ش��ود، 
می تواند به نوعی به یک دست انداز در امر توزیع اکران نیز تبدیل 
ش��ود.در حال حاضر که ۵ فیلم از اکران عید فط��ر به روی پرده 
هستند و "رد کارپت" نیز از اکران خرداد ماه باقی مانده، هر ۶ فیلم 
فروش هایی میلیاردی داش��تند؛ حالا قرار است 4 فیلم دیگر نیز 
به این جمع اضافه شود که مسلما تمام این 4 فیلم نیز میلیاردی 
می فروش��ند.حالا با توجه به کمبود س��الن در اصفهان و اصرار 
س��ینماداران بر نمایش فیلم هایی که ریسک کمتری در فروش 
دارند و امتحان خود را پس داده اند، تکلیف اکران فیلم های جدید 
چه می شود؟در اصفهان ۶ سالن نمایش فیلم در ۵ سینما وجود 
دارد که از این ۶ سالن، ۳ س��الن در اختیار “شهر موش ها” است! 
بنابراین چگونه می توان در ۳ سالن دیگر، 4 فیلم جدید را اکران 
کرد؟! ضمن اینکه چراغ سبز سینماهای اصفهان به اکران جدید، 
به معنای خداحافظی با فیلم های قبلی است؛ فیلم هایی که هنوز 
دارند می فروشند و هنوز سودآور تلقی می شوند.از میان 4 فیلم 
جدید اکران، مطمئنا بر سر اکران “آتش بس2” کشمکش هایی در 
بین سینمادارها وجود دارد.این احتمال که از بین ۳ سالن دیگر، 2 

سالن به فیلم جدید “تهمینه میلانی” اختصاص داده شود، بسیار 
است و یک سالن باقیمانده دیگر نیز بر روی کاغذ، باید به “آرایش 
غلیظ” داده شود اما طبق شنیده ها قرار است “خواب زده ها” در 
ساحل اکران شود که اگر این تخمین درست از آب دربیاید، تکلیف 
اکران "خانوم" و "آرایش غلیظ" در هال��ه ای از ابهام قرار خواهد 
داش��ت.حالا به این معادله پیچیده اضافه کنید فروش های فوق 
تصوری که دو فیلم “ش��هر موش ها 2" و "آتش بس 2" خواهند 
داشت و این بدان معناست که این دو فیلم حداقل تا اواخر پاییز بر 
پرده سینماهای اصفهان جا خوش خواهند کرد و همین، فرصت 
اکران را از دیگر فیلم ها خواهد گرفت.همچنان که “رد کارپت”، 
بیش از ۳ ماه در سینماهای اصفهان نمایش داده شد و عملا اجازه 
نداد تمام فیلم های اکران فطر نمایش داده شوند و یا فرصت اکران 
همزمان این فیلم ها را در اصفهان سلب کرد.کمی آخربین باشیم.

نیمه دوم امسال فیلم های مهم و پرفروش بسیاری به مرحله اکران 
می رسند که تخمین زده می شود فروش نیمسال دوم امسال با 
فروش شش ماه نخس��ت برابری کند.حال در شرایطی که تقریبا 
نیمی از سالن های سینمایی اصفهان تا انتهای پاییز در انحصار دو 
فیلم میلانی و برومند قرار دارند، تکلیف حدودا ۱۵ فیلم دیگری 
که تا انتهای پاییز به نمایش درمی آیند چه می ش��ود؟بنابراین 
طبق همان صحبت هایی که قبلا در همین صفحه با شما در میان 
گذاشته بودیم، مهم ترین مشکل سینمایی اصفهان، مشکل کمبود 

سالن است و دوم، سیاست های سینماداران.

چند روز پیش بود که یکی از روزنامه های کشور 
در مطلبی عنوان کرد که سازمان سینمایی برای 
اکران برخی فیلم های توقیفی چند سال گذشته، 
چرغ سبز نشان داده است اما صاحبان برخی از 

این فیلم ها حاضر به اکران فیلم خود نیستند.
یکی از این فیلم ها، "گزارش یک جشن" است که 
گویا طبق اعلام آن روزنامه، شخص حاتمی کیا مخالف اکران آن 
است.اتفاقی که اگر کمی عمیق تر به موضوع نگاه کنیم، متوجه 
می شویم که پس از آن همه اعتراض های حاتمی کیا علیه توقیف 

این فیلم، این تصمیم، به درستی از سوی وی اتخاذ شده است.
حاتمی کیای امروز بی ش��باهت به حاتمی کیای محبوب دهه 
هفتاد نیس��ت.او پس از یک دوره که می خواس��ت خ��ود را در 
موضوعات و آزمون ه��ای دیگر محک بزن��د، روزگار حرفه ای 
چندان خوبی نداش��ت و این گونه بود ک��ه از دل آن همه تاریخ 
سازی های بسیار خوبی که وی برای سینمای ایران ساخته بود، 
یک فیلم اپیزودیک بسیار ساده و معمولی، می شود نتیجه این 
دوره تغییر نگاه در سبک سوژه یابی آقای کارگردان."گزارش یک 
جشن" تلاش دیگر کارگردان برای تداوم این مسیر بود؛ فیلمی 
ساده تر و البته بسیار دورتر از آرمان های فیلمسازی حاتمی کیا.

حاتمی کیای آن سال ها مدام در حال دورتر شدن از خود حقیقی 
اش بود اما "چ"، گردونه معادلات را به هم ریخت.این موضوع که 
ساخت "چ" برای دورتر نشدن کارگردان از مسیر اصلی اش، به 

او پیشنهاد شد یا اینکه خود وی معرف سوژه بود بر کسی معلوم 
نیست اما قدر مس��لم آن که هر کدام از این دو حالت که اتفاق 
افتاده باشد، حاتمی کیا را به روزهای شکوه قبلی اش برگردانده 
اس��ت."چ" علیرغم برخی ضعف های فاحش نوشتاری اش، در 
بین مردم درخشید، فروش خوبی کرد و نام حاتمی کیا باز بر سر 
زبان ها افتاد؛ شد همان حاتمی کیای محبوب جریان راست و 
چپ و البته مردم.حالا انگار حاتمی کیا مس��یر خ��ود را دوباره 
بازیافته اس��ت. پروژه  بعدی او ظاهرا به عملیات بیت  المقدس 
که یکی از مهم ترین عملیات  های دفاع مقدس و جاده  محوری 
اهواز - خرمشهر است، مربوط می ش��ود. این عملیات سرانجام 
در چهار مرحله منجر به آزادسازی خرمشهر شد که سوژه فیلم 
بعدی آقای کارگردان را تش��کیل می دهد.اینک��ه حاتمی کیا 
برای فیلم بعدی خود، این س��وژه را تعیین کرده است، مرحله 
ابتدایی گمانه ها برای بازگشت به آرمان ذهنی و قلبی فیلمساز 
اس��ت و مهم تر از آن، تصمیم وی به عدم اکران فیلم ساده و بی 
 بهره ای چون “گزارش یک جشن”.این تصمیمات عقلانی برای 
انتخاب های هیجان زده ای که حاتمی کیا در آن س��ال ها می 
گرفت، بسیار خوب است.این خیلی خوب است که کارگردانان 
بزرگ ما مسیرش��ان را گم نکرده اند و نه م��ی خواهند از قافله 
تیزپای فیلمسازی جدید دور بمانند و نه با انتخاب مسیرهایی 
جدید، خط خود و آرمان خ��ود را فدای هیجانات آنی و زودگذر 

کنند.منتظر غافلگیری های بیشتری از حاتمی کیا باشید.

چرا حاتمی کیا دیگر مشتاق اکران “گزارش یک جشن” نیست : گزارشی از وضعیت سینماهای شهر در آستانه اکران های جدید 

حاتمی کیا   و   بازگشت به فیلمسازی آرمانی اش نبود سالن، دامن فیلم های جدید را خواهد گرفت !
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سینما و 
تئــاتــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

نگارش همزمان فیلمنامه نسخه سینمایي و تلویزیوني

سری دوم سریال "پژمان" در راه است
"ناصر تقوایی" عنوان کرد :

شایعات دروغ می گویند، قصد ندارم فیلمی بسازم
"ناصر تقوایی" گف��ت: این روزها از قول خ��ودم نام فیلم جدیدی 
که می خواهم بس��ازم را نیز منتش��ر کرده اند درصورتی که هنوز 
 برای ساختن هیچ کاری تصمیمی نگرفته  ام حتی به آن فکر هم 
نکرده  ام. قطعا سناریوهای بی شماری در ذهنم دارم و فیلمنامه های 
حاضر و آماده  ای هم دارم اما هنوز تصمیم نگرفته  ام فیلمی را جلوی 
دوربین ببرم.بارها هم گفته  ام ک��ه در فضای غیرحرفه  ای و بیمار 
نمی توانم کار کنم.البته دوستان در معاونت سینمایی لطف کردند 
و مرا به کار کردن مجدد دعوت کردند اما هنوز متقاعد نشدم که در 

فضای سینمای امروز ایران فیلمی بسازم.کارگردان "کاغذ بی خط" 
گفت: مدت هاست که آموزگارم و سعی می کنم آنچه در این سال ها 
خوانده و تجربه کرده  ام را در اختیار جوانان قرار دهم تا بتوانند به 
حرفه  ای که علاق��ه دارند، با دانش وارد ش��وند.کارگردان "ناخدا 
خورشید" اظهار داشت: وقتی خبری را می بینم که می گوید تقوایی 
این فیلم را می سازد یا قصد ساخت فلان فیلم را دارد، هم خوشحال 
می شوم از اینکه هنوز مردم دوست دارند آثارم را دنبال کنند هم 

ناراحت به خاطر اطلاعات غلطی که به مخاطبان داده می شود.

در حالی که پس از پایان پخش س��ری اول "پژمان"، بحث ساخت 
نسخه سینمایی آن مطرح بود و از سوی سازمان صدا و سیما و گروه 
تولید نیز مورد تأیید واقع ش��د، حالا شنیده های موثق حکایت از 
ساخت سری دوم آن دارد. گویا پیمان قاسم خاني این روزها نگارش 
نسخه سینمایي و س��ری دوم را به صورت همزمان پیش مي برد. 
قرار است سری دوم در ۱۵ قس��مت ساخته شود و سروش صحت 
همچون س��ری اول، کارگرداني آن را برعهده خواهد داشت. البته 
اینکه صحت پشت دوربین نسخه سینمایي نیز قرار خواهد گرفت، 

هنوز مشخص نشده اس��ت. ضمن اینکه بازي پژمان جمشیدی و 
سام درخشانی در هر دو نسخه سینمایي و تلویزیوني از هم اکنون 
قطعي شده است، ولي انتخاب سایر بازیگران ادامه دارد.طبق برنامه 
ریزی ها، نسخه سینمایي پاییز امسال کلید خواهد خورد و احتمال 
دارد سری دوم آن در قالب سریال نیز زمستان جلوی دوربین برود. 
گروه اصلي سازنده "پژمان"، از جمله محسن چگیني در مقام تهیه 
کننده و سروش صحت به عنوان کارگردان از اوایل امسال مشغول 

تولید سریال جدیدی با نام "شمعدونی" هستند.

فیلم هایی که می خواهند در تاریخ ماندگار شوند اما با تمامی تلاش هایشان، حتی در زمان اکران هم دیده نمی شوند !

چرا برخی فیلم ها، آمار فروش خود را دروغ می گویند ؟!

مهرو
 الفت

گروه 
سینما

اخبــار کوتــاه

 آنچه موجب 
ماندگاری
 یک فیلم 
می شود،
 محتوای 

غنی و مردمی
 آن است

 نه فروش های 
بالای کاذب آن.

مجتبی
اردشیری

این روزها سریال »معراجي ها« به کارگرداني مسعود ده نمکي قرار 
در آستانه هفته دفاع مقدس از شبکه یک در حال پخش است. در 
این مجموعه  ۳0 قسمتی مهران رجبي، سید جواد هاشمي، برزو 
ارجمند و... بازی کرده اند.به همین انگیزه گفت و گویی کرده ایم با 

کارگردان این سریال که می خوانید.
سوال اول درباره این س�ریال و اشتراک آن با فیلم 
س�ینمایی معراجی هاس�ت. چرا با توجه به اینکه 
فیلم س�ینمایی معراجی ها تماماً مربوط به دوران  
جنگ و سریال معراجی ها مربوط به سال ها بعد از 
جنگ است، اسم مشترکی برای این دو ساخته تان 

انتخاب کرده اید؟
-سریال معراجی ها به نوعی  تداوم سرنوشت شخصیت هایی است 
که در نسخه سینمایی آن دیدیم. اینکه مخاطب بداند در زمان جنگ 
چه اتفاقی برای آنها افتاد و چه سرنوشت تلخی داشتند، برایم مهم 
بود. در واقع ما در نسخه سینمایی شخصیت هایی را  معرفی کردیم 
که مردم با آنها هم��زاد پنداری کردند و در این س��ریال   باز همان 
ش��خصیت ها را می بینیم که س��ال ها بعد از جنگ چطور زندگی 
می کنند و چطور با آنها رفتار شده است.  ضمن اینکه  چون هنوز 
سریال پخش نشده است و قصه را بطور شفاف ندیدیدو نمی دانید  
چه اتفاقی قرار است بیفتد، نمی توانم زیاد توضیح دهم، اما همین 
نامگذاری  جذابیت های خاص خود و کارکردهای ویژه خود را دارد.
به نظر شما زمان پخشی که برای این سریال در نظر 
گرفته شده مناسب اس�ت؟ ترجیح نمی دادید در 
مناسبت های خاص که تلویزیون بیننده بیشتری 

داشته باشد ، این سریال پخش شود؟
-وقتی فیلم سینمایی معراجی ها هم  اکران شد، زمستان و زمان 
رکود سینما  بود و خیلی ها می گفتند بهتر است نوروز اکران شود تا 
 دیده شود، اما شما دیدید این فیلم تاثیر خود را گذاشت و  میلیون ها

 نفر در سینما آن را دیدند و پسندیدند  و با قهرمان هایش همراهی 
کردند  مطمئنا س��ریال آن هم مخاطب میلیونی خواهد داش��ت، 
بویژه اینکه بیننده تلویزیون با فراغ بال می تواند بنشیند و سریال 
 را تماشا کند،  به نظر من س��ریال معراجی ها می تواند مثل نسخه 

سینمایی اش مردم را با خود همراه کند.
حرف اصلی سریال معراجی ها چیست؟

-حرف اصلی سریال معرفی نسل گذش��ته به نسل امروز، پاسخ به 
بعضی از شبهات که برخی رسانه ها درباره جنگ و ضد جنگ مطرح 

کردند و همینطور  احترام به رزمنده هاست.
با توجه ب�ه اینکه ش�ما سرپرس�ت نویس�ندگان 
هس�تید، فکر مي کنید طرح اولیه س�ریال با فیلم 

فعلی چقدر تفاوت دارد؟
-طرح کلی و چارچوب همان است که به شبکه ارایه دادیم، اما در 
نوش��تن فیلمنامه ایده هایی را اضافه کردی��م و همینطور برخی 

دیالوگ ها سرصحنه تغییر کرد.
چه کارهایی کرده اید که با مجموعه هایی که در ژانر 

دفاع مقدس ساخته می شود تفاوت داشته باشد؟
-آن چیزی که شما در فیلم س��ینمایی  معراجی ها دیدید، فضای 
جدیدی بود و این مس��اله  در س��ریال معراجی ها بس��یار بیشتر 
 است ، مثلًا  صحنه های تصویر برداری کار بسیار چشم نواز است.  
سکانس های زیادی داریم که با 8 دوربین تصویر برداری شده و از 

نظر تکنیک بی نظیر است.
مدیران شبکه بیش�تر روی چه مواردي حساسیت  

داشتند؟
-مسوولان شبکه می دانستند من برای سرگرمی فیلم نمی سازم 
 و معراجی ها حتما  ح��رف و مضمونی دارد که ایجاد حساس��یت 
می کند. مدیران با من همکاری کردند که  امیدوارم در زمان پخش 
هم این همکاری ادامه داشته باشد و س��ریال دچار آسیب نشود و 

خاطره خوشی از همکاری من با تلویزیون باقی بگذارند.
با توجه به فعالیت شما در سینما و تلویزیون بیشتر 
خودتان را کارگردان سینما می دانید یا تلویزیون؟ 

نظرتان درباره این دو مدیوم چیست؟
-کارگردانی در هر دو بخش کارکرد خاص خود را دارد. درست است 
که این دومین سریال است من است که برای تلویزیون ساخته ام، 
اما هرکدام مخاطب خ��ود را دارد در واقع هرکس حرفی داش��ته 
باشد، دنبال گوشی می گردد برای شنیده شدن و فرقی نمی کند 

مخاطبش سینما باشد یا تلویزیون.
چه کارهایی کردید که معراجی ها با مجموعه های 
دیگری که در ژانر جنگی س�اخته می شود تفاوت 

داشته باشد؟
-یکی از تفاوت ها در تعداد زیاد بازیگران قدیمی و  جدید است. شما 
در این سریال  گروه زیادی از بازیگران طنز را می بینید که در خدمت 
یک مضمون ایدئولوژیک هس��تند و کار در عی��ن طنز بودن، وجه 
تراژدی پررنگي دارد. ازطرفی دیگر نوع چینش و تنظیم  هنرور ها و 
لوکیشن ها و غیره  به گونه ای است  که سطح کار را از یک سریال الف 
معمولی بالاتر می برد.  جلوه های ویژه جنگ و همینطور مضمون  
فیلم و جسارتی که در بیان نقد در آن بکار رفته از تفاوت های مهم 

این سریال است .
و در آخر معراجی های دو را هم می  سازید ؟

-نه،  چون پیامی که در سریال به مخاطب می  دهیم، کامل است و 
نیازی به نسخه دوم ندارد.

مسعود ده نمکي معتقد است :

نسخه سریال "معراجي ها" هم مخاطب میلیوني خواهد داشت



قهوه خانه علی انجیلی 
س�ید مصطفی ناجی:  در زمان های قديم خيابان چهارباغ به اين 
وسعت نبود، بلكه كوچه اي بود كه در آن چندين خانه، كاروانسراي 
عباسي كه در س��ال هاي بعد به دژ باني و سپس با همت ارحام صدر 

به هتل تبديل شد.
بعد از آمادگاه و كاروانس��را، قهوه خانه اي بود كه به آن علي انجيلي 
مي گفتند كه در آن زمان شخصي به نام مرشد عباس زريري با صداي 
زيبا و رس��اي خود، مش��تريان زيادي را به داخل قهوه خانه دعوت 
مي كرد و از همين طريق ام��رار معاش مي نمود. اينك��ه قهوه خانه 
 حرمت داشت و خيلی از آدم ها آنجا را برای خود يک مكان حرمت دار

 به حس��اب می آوردند بر كس��ی پوش��يده نيس��ت، اما اي��ن روزها 
قهوه خانه، چايخانه، كافی ش��اپ و كافه ها ب��ا روزگاران قديم فرق 

كرده اند.
 قهوه خانه علی انجيلی هم اين روزها فرق كرده است. چند روز پيش 
خبری در اينترنت پخش شد: » وحيد هاشميان عكس منتسب به او 
با قليان را تكذيب و اعلام كرد فتوشاپ است.« خيلی قبل تر هم دو 
بازيكن سابقا اصفهانی ذوب آهن در تمرينات اميدها در كافی شاپ 

هتل محل اقامت قليان مصرف كردند.
 البته اينكه قليان بد است يا خوب، به من نويس��نده در اين نوشتار 
جندان بر نمی گردد، ولی بايد به عرض برس��انم كه اين قليان كشی 
در بين همه اقشار جامعه از سياستمدار ، بازيگر، فوتباليست ، دكتر ، 

مهندس و خبرنگار صادق است.
 جديدا در عكس هايی كه خود من به شخصه در شبكه های موبايلی 
ديده ام، اصحاب رسانه را بعد از تمرينات ورزشی در حال استعمال 
اين پديده هنجار شكن كش��ف كردم. يا دوستی  می گفت كه فلان 
مديرعامل باشگاه اصفهانی در يكی از چايخانه های شيخ صدوق ديده 
شده و از اين دست مثال ها بسيار فراوان است. بايد به عرض برسانم 
كار از ريش��ه خراب اس��ت؛ از مديرعامل و بازيكن گرفته تا اصحاب 

رسانه همه دودی هستند. 
فقط يک نصيحتی می كنيم و اينكه حرمت قهوه خانه علی انجيلی و 

صدای مرشد را نگه داريم ...

 مسابقات کاراته قهرمانی کشور 
سبک شوتوکان آقایان 

يادواره شهدای شهرستان های  نجف آباد و تيران و كرون در سرزمين 
مجاهدت های خاموش كردس��تان در سالن ورزش��ی دانشگاه آزاد 

اسلامی نجف آباد برگزار شد. 
در اين مس��ابقات با همكاری اداره ورزش و جوانان شهرستان تيران 
و كرون و هيات كاراته زن شهرستان با ش��ركت استان های گيلان 
اصفهان، ف��ارس، هرم��زگان، كهگيلويه و بويراحمد، ي��زد، كرمان، 
سيستان و بلوچس��تان، خراس��ان جنوبی، خوزس��تان، مازندران، 
كردستان، چهارمحال و بختياری، خراسان رضوی، زنجان، مركزی، 
قم، تهران و ايلام با شركت620 ورزشكار در مجموعه ورزشی دانشگاه 

آزاد نجف آباد به مدت دو روز برگزار شد.
 مسابقات شوتوكان در دو رده رنگی سبز – آبی – بنفش و قهوه ای و 
مشكی و چهار رده سنی نونهالان، نوجوانان – جوانان و بزرگسالان 

انجام شد.
اين مس��ابقات در دو رش��ته كميته انفرادی و كميته تيمی آقايان و 
كاتای انفرادی و كاتای تيمی آقايان برگزار ش��د كه در پايان در رده 
س��بز و آبی و بنفش تيم های آقايان اصفه��ان اول، هرمزگان دوم، 
 كرمان و كهگيلوي��ه و بوير احمد مش��تركا س��وم و در رده قهوه ای

و مش��كی تيم های اصفهان اول، كرمان دوم، هرم��زگان و مركزی 
مشتركا سوم شدند. كاپ اخلاق مس��ابقات كاراته سبک شوتوكان 
 آقايان به تيم ف��ارس و فنی تري��ن بازيكنان اين دوره از مس��ابقات 

حجت الاسلام موسوی از تيم استان قم بود. 

راحتی گل محمدی با برکناری
يحيی گل محمدی سرمربی تيم فوتبال ذوب آهن بعد از برد تيمش برابر 
پيكان در پاسخ به سوالی در مورد بركناری احتمالی اش گفت: »هميشه 

چمدانم دم در بسته است.«
احياناً در روزهای آينده اين اظهار نظرها را هم از گل محمدی شنيديد، 

زياد تعجب نكنيد؟
الف: من اين قدر با بركناری مش��كلی ندارم كه هميش��ه جوراب هايم را 

پوشيده ام.
ب: من هميشه چمدان هايم را پشت در بس��ته ام و هر وقت چيزی لازم 
دارم، از توی چمدان در می آورم، اما ب��رای اينكه يادم نرود احتمال دارد 

بركنارم كنند، دوباره سريع توی چمدان می گذارم.
ج: من شب ها كه می خواهم مس��واک بزنم، به بركناری فكر می كنم  و 

اينكه بعد از بركناری روزی چند بار مسواک خواهم زد!
د: من هيچ مش��كلی با بركناری ندارم تا جايی كه ش��ب ها دو بار خواب 

بركناری می بينم.
ه: من مدرسه هم كه می رفتم مش��كلی با اخراج نداش��تم، تا جايی كه 
هميشه كيفم دستم بود و آماده اخراج از مدرسه بودم و سر اين مساله با 

ناظم مدرسه دعوايم می شد.
و: من اين قدر با لفظ بركناری راحتم كه بعضی وقت ها تصميم می گيرم 

اسم مستعارم را يحيی بركناری بگذارم!
ز: اصلا من از همان روزی كه به دنيا آمدم، با داستان بركناری عجيبن بودم 

تا جايی كه مرا در بيمارستان نوزاد اخراجی صدا می كردند.

  وزیر ورزش و جوانان:

حق پخش تلویزیونی 180 میلیاردتومان است
 پورحیدری از سمت مدیر فنی تیم استقلال 

کناره گیری کرد
وزير ورزش و جوانان گفت: حق پخ��ش تلويزيونی180 ميليارد 

تومان است كه كمتر از 10 درصد آن سهم ورزش می شود.
 محمود گودرزی با اشاره به اهميت اقتصادی پرداخت حق پخش 
تلويزيونی برای ورزش حرفه ای، گفت: معمولا در دنيا سهم ورزش 

در حق پخش تلويزيونی بيشتر است.
وی افزود: الان س��يما قبل، بعد و در بين دو نيمه مس��ابقات مهم 
داخلی و به طور مش��خص رقابت های ليگ برت��ر فوتبال درآمد 
قابل توجهی از محل آگهی دارد كه كمتر از 10 درصد درآمد 180 

ميليارد تومانی صدا و سيما نصيب ورزش می شود كه منصفانه و 
عادلانه نيست.

وزير ورزش و جوانان خاطرنش��ان كرد: با توافقی كه اخيرا صورت 
گرفته، ب��ه زودی در وزارت كش��ور نمايندگان دو ح��وزه در حد 
معاونان دستگاه، تفاهم نامه ای را برای تغيير اين روند امضا خواهند 
كرد كه  اميدوارم با كمک صدا و سيما اين تفاهم نامه اجرايی و حق 
ورزش عادلانه پرداخت شود؛ چرا كه رونق ورزش موجب افزايش 

مخاطبان شبكه های صدا و سيما نيز خواهد شد.

منصور پورحيدری به دليل بالا بودن مبلغ قراردادها در باشگاه 
استقلال نسبت به سقف تعيين شده توس��ط سازمان ليگ، از 
رياست كميته فنی اين باشگاه كنار كشيد. منصور پورحيدری 
كه س��ال ها در عمل كار مدير فنی اس��تقلال را انجام می داد و 
در دوره حضور او در اين پس��ت طی چهار س��ال گذشته يک 
 مقام قهرمانی ج��ام حذفی و يک قهرمان��ی در ليگ برتر، يک

 نايب قهرمانی در ليگ و رس��يدن به چهار تيم برتر آسيا برای 
استقلال به دست آمده بود، از اين سمت كناره گيری كرد. ظاهرا 

باشگاه استقلال در راستای كم كردن هزينه ها و رساندن جمع 
آن به پايين تر از سقف قرارداد، به منصور پورحيدری اعلام كرده 
كه پست رياست كميته فنی در چارت اين باشگاه وجود ندارد 
 و در پی اين بررس��ی و بحث منصور پورحيدری از اين پس��ت 
كناره گيری كرد. البته ايش��ان هنوز عضو هيات مديره باشگاه 
استقلال است. به نظر می رسد اين اتفاق، يكی از مواردی است كه 
استقلال در مدارک اخير خود برای پايين تر بردن هزينه هايش به 

سازمان ليگ ابلاغ كرده است.

محمد مايلی كهن ديروز آتش��ين صحبت كرد، باز. او متهم شده 
 است و شايد سرنوشت تلخ تری از جريمه ای كه برای صحبت های 
قبلی اش بريدند در انتظار او باشد. مايلی كهن اما به سيم آخر زده 
است. او به ظاهر با هر گونه فساد مشكل دارد و دوست دارد قهرمان 
داستان فرار از فساد فوتبال باشد. او البته در متنی كه ديروز به رشته 
تحرير درآورد، پا را فراتر گذاشت و علاوه بر موضوع دو برادر معروف 
به عادل كی روشی پور و ساير مسايل جز فوتبال)كه در ويترين قرار 

دارد( هم اش��اره كرد. در زير نگاهی می اندازيم به متنی كه ديروز 
مايلی كهن در اختيار رسانه ها قرار داد: 

»بدون مقدمه عرض می كنم، تقريبا در بيشتر دفعات سعی كردم 
شروع كننده نباشم و حتی نمی خواستم كه جواب بعضی ها را بدهم؛ 
چرا كه در مقام و جايگاهی نبوده و نيستند كه پاسخی به آنها داده 
ش��ود، اما با توجه به اينكه برای چندمين بار است كه پا را از گليم 
خود فراتر نهاده و بدون اينكه دارای رزومه ای نه تنها در فوتبال بلكه 

در هيچ رشته ای باش��د و صرفا به دليل رانت اخَوی، به كسانی كه 
بيش از يک دهه در تيم پرسپوليس توپ زده اند، )البته مثل همه ما 
دارای اشكالاتی هم هست( با الفاظی همچون كفترباز توهين كرده 
است. برهمين اساس سكوت را جايز ندانسته و ضمن عذرخواهی از 
همه عزيزان تداركاتچی كه بيشترين خدمات را به تيم ها می دهند، 
بايد عرض كنم اگر ش��ما از رانت خانوادگی استفاده نمی كردی، 

می توانستی حتی تداركاتچی پرسپوليس هم باشی؟!
مگر با استفاده از رانت های مختلف، سوار ماشين شاسی بلند شدن، 
عينک دودی هنگام شب بر چشم زدن )به قولی نمی داند براد پيت 
هم عينک دودی را هم شب نمی زند. هرچند خود را خوش تيپ تر 
و مش��هورتر از براد پيت می داند!( واقعا می خواهی بگويی كس��ی 
هستی؟ مدام عنوان می كنی من مدرک مربيگری گرفته ام و چه و 
چه. مگر كم هستند قهرمانان نامی و بزرگی كه مدرک مربيگری 
دارند. تو كه حداقل بازيكن هم نبوده ای كه به يكباره به عنوان مربی 

از باشگاه محبوب و مردمی پرسپوليس سردرآوردی.
اخَوانی كه فكر می كنم معادل تمامی تاريخ تيم و باشگاه پرسپوليس 
و بيشتر از همه پيشكسوتان اين باشگاه عزيز و مردمی صاحب پول، 
امكانات و ... شده اند، اما باز هم به هنگام رفتن چنان فضا را آلوده و 
مس��موم می كنند كه گويی همه رقمه به آنها اجحاف و ظلم شده 

است و آنها از مظلومان تاريخ فوتبال و ورزش هستند.
ش��ما كه نه تنها پول های ميلي��اردی كه به ناح��ق دريافت كرده 
و بعدا هم می كنيد و آن هم به واس��طه بی لياقت��ی برخی مديران 
غيرمتخصص و بی درايت است )وای به حال جاهای ديگر كه اين 
آقايان قبل از پرس��پوليس به عنوان مدير در آنجا مش��غول به كار 
بوده اند( تازه اين رقم های ميلياردی روآبی هاست كه نمايان است 

و مش��خص و آن هم جدای از رانت های مختلفی است كه شما از 
طريق دفتر بيمه، تغيير كاربری برخی زمين ها )ولنجک(، تجارت 
برنج، تغيير كاربری زمين های چيلک نوشهر، شرط بندی ها، كارت 
ب��ه كارت كردن ها و ... به دس��ت آورده و می آوري��د. وقتی هم كه 
اخراج می شويد، با تيم رسانه ای قوی كه داريد عرصه را بر ديگران 
تنگ می كنيد و خيلی راحت هم اي��ن كار را انجام می دهيد. تيم 
رسانه ای ش��ما بلافاصله خبری را منتشر می كند كه مثلا نام شما 
در كتاب گينس ثبت شده اس��ت، آن هم در گينس 2015! واقعا 
چه فكر كرده ايد؟ يعنی شما تصور می كنيد كه فقط شما هستيد 
كه از آس��مان اين مملكت به زمين افتاده ايد؟ واقعا شما قهرمان 
ملی هستيد يا قهرمان مالی؟! ش��ک ندارم برنامه اين هفته آقای 
كی روش��ی پور )به قولی ببخشيد فردوس��ی پور( برنامه وسيعی را 
چون گذشته )مثل جريان اختلاف تان با علی پروين، اختلاف تان 
با فدراسيون فوتبال و اختلاف تان با حبيب كاشانی( تدارک خواهد 
ديد و نظرسنجی مناس��بی در حمايت از شما )نظرسنجی كه چه 
عرض كنم نمايش سنجی( روی آنتن خواهد برد، همانگونه كه اين 
كار را برای كی روش انجام داده است. )آن هم به صورت خودجوش 

و نه هدايت شده!(
واقعا نمی دانم بايد به كجا و به چه كسی پناه برد كه اينگونه ثروت 
مردم و كش��ور به يغما نرود، البته همانطور كه بارها گفته ام اينجا 
كه ورزش و فوتبال است و نس��بت به جاهای ديگر رقمی ردوبدل 
و هزينه نمی شود. اميدوارم در س��اير جاها كه اين همه تبليغات و 
تابلو ندارد و رقم ها نجومی و باورنكردنی تر است، سر مردم و كشور 

كلاه نرود.« 
بايد منتظر واكنش ها به مصاحبه جديد مايلی كهن بود.

 مایلی کهن به سیم آخر زد

فرار از زندان را فراموش کن، حاجی!
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خبر

توپ سوراخ

برخلاف فصل های گذش��ته ك��ه از تيم های 
پايين جدولی، كليد تغييرات بر روی نيمكت 
تيم ه��ای ليگ برتری زده می ش��د، در ليگ 
چهاردهم اصفهان��ی ها چراغ اول را روش��ن 

كردند.
معمولاً در فوتبال ايران هفته پنجم به عنوان 
مبنايی ب��رای ايجاد تغيي��رات بر روی نيمكت تي��م های ليگ 
برتری شناخته می شود و مديران باشگاه ها و هواداران به نتايج 

به دست آمده تا هفته پنجم استناد می كنند و 
تغيييرات پس از اين هفته آغاز می شود، اما در 
ليگ چهاردهم، فوتبال ايران شرايط حرفه ای تر 
نسبت به دوره گذشته پيدا كرد؛ زيرا از بركناری 
در دقيقه 90 شروع مسابقات ليگ خبری بود و 
از طرف ديگر نيز اولين تغيير پس از هفته هفتم 
رخ داد تا شايد از لحاظ ميانگين هفته ای حضور 
مربيان، در اين فصل آمار با ثبات تری نسبت به 

13 دوره گذشته رقم بخورد.

  خداحافظی زودهنگام کرانچار با لیگ
اولي��ن بحث تغيي��رات مربيان تي��م های ليگ 
برتری به تيم تراكتورس��ازی تبري��ز می گردد؛ 
جايی كه در پايان هفته پنجم مس��ابقات ليگ، 
در پی دعوای لفظی رسول خطيبی و مديرعامل 
تراكتور، به نظر می رس��يد اولين بركناری ليگ 
در راه باش��د، اما زودتر از اينكه ماجرا عمق پيدا 

كند، مديران بالادستی تراكتور به اختلاف به وجود آمده ورود 
كردند و كنتاكت ايجاد شده ختم به خير شد.

در پايان هفته هفتم ليگ برتر فوتبال و بعد از باخت تيم فوتبال 
صبای قم براب��ر حريفش، صمد مرفاوی س��رمربی تيم قمی از 

سمتش اس��تعفا كرد، با اين وجود مخالفت هيات مديره با اين 
تصميم باعث شد تا نخس��تين تغيير بر روی نيمكت تيم های 

ليگ برتری به نام قمی ها ثبت نشود.
 ام��ا درس��ت در ش��رايطی كه هي��چ ك��س تص��ورش را هم 
نمی كرد، قرعه اولين تغيير به نام تيم س��پاهان افتاد و پس از 
پايان مس��ابقات هفته هفتم، زلاتكو كرانچار از مسووليت خود 

در اين تيم استعفا كرد.
كرانچار كه دو س��ال و 11 ماه هدايت تيم س��پاهان را برعهده 
داشت و با اين تيم به دو عنوان قهرمانی در ليگ 
برتر و جام حذفی دست پيدا كرده بود، با حضور 
در تمرينات تيمش از بازيكنان خداحافظی كرد 
تا نيمكت طلايی پوش��ان اصفهانی به ميانه ليگ 

نرسيده، دستخوش تحولات تازه ای شود.
با اس��تعفای كرانچار از س��رمربيگری سپاهان، 
حس��ين فركی س��رمربی فصل گذش��ته فولاد 
خوزستان هدايت تيم اصفهانی را بر عهده گرفت 
تا سپاهانی ها با اين مربی دو سوم باقی مانده ليگ 

را پشت سر بگذارند.

  هم دایی رفت، هم رحیمی
به فاصله يک روز پس از ايجاد نخس��تين تغيير 
بر روی نيمك��ت تيم های ليگ برت��ری، دومين 
تغيير نيز به وقوع پيوست. هيات مديره باشگاه 

پرس��پوليس كه از چند هفته قبل شايعاتی 
در مورد تمايل آنه��ا برای به خدمت گرفتن 
يک مربی ايتاليايی در رسانه ها مطرح شده بود، در نهايت 
تصميمش��ان برای كنار زدن علی دايی را عملی كرده و 

حميد درخشان را جانشين وی كردند.
بركن��اری عل��ی دايی ب��ا مخالف��ت عليرض��ا رحيمی، 

مديرعامل سرخپوشان تهرانی مواجه شد، اما اجماع نظر هيات 
مديره كه با موافق��ت وزارت ورزش و جوانان نيز همراه ش��ده 
بود، زمينه بركناری رحيمی را نيز فراه��م كرد تا يكی از چهار 

مديرعامل اصفهانی ليگ چهاردهم، از مسووليتش كنار برود.

   نیمکت های لرزان
تغييرات بر روی نيمكت تيم های ليگ برتری مسلماً به دو تيم 
 سپاهان و پرسپوليس محدود نمی ش��ود و تا چند هفته ديگر 
س��اير تيم ها را نيز درگير خود خواهد كرد. تيم نفت مس��جد 
سليمان يكی از تيم هايی است كه طی هفته های اخير شايعات 
مربوط به كناری حول و حوش مجيد باقری نيا س��رمربی اين 
تيم چرخ می زند و گفته می ش��ود قرار اس��ت رحمان رضايی 
مدافع سابق تيم ملی و تيم ذوب آهن كه سابقه چند سال بازی 

در كالچو ايتاليا را دارد، جايگزين باقری نيا شود.
منص��ور ابراهيم زاده تنها س��رمربی اصفهان��ی حاضر در ليگ 
چهاردهم نيز وضعيت متزلزلی دارد و گمان��ه زنی ها از تغيير 

احتمالی وی در آينده خبر می ده��د؛ هر چند كه تاكنون 

مديران باشگاه پيكان از اين مربی حمايت كرده اند، اما با توجه 
به هزينه نسبتاً سنگين پيكانی ها، به نظر نمی رسد صبر مديران 

اين باشگاه چندان زياد باشد.
جايگاه مهدی تارتار در تيم گس��ترش فولاد تبريز نيز به شدت 
لرزان است و بعيد نيس��ت به هفته دهم نرسيده، اين مربی نيز 

خداحافظی زودهنگامی را با ليگ داشته باشد.
در تيم ذوب آهن اصفهان نيز با وج��ودی كه ذوبی ها در هفته 
هشتم ليگ برتر فوتبال نخستين بردشان را دشت كردند، اما تا 
زمانی كه اين تيم از منطقه خطر دور نشود، احتمال تغييرات بر 

روی نيمكت اين تيم نيز وجود خواهد داشت.
روز گذش��ته برخی رس��انه ها از مذاكرات اوليه ذوبی ها با علی 

دايی برای جانشينی گل محمدی خبر دادند.
 اما باشگاه اصفهانی با صدور بيانيه ای، اعلام كرد كه همچنان 
از س��رمربی تيمش حمايت می كند. با اين وجود رويه مرسوم 
در فوتبال ايران موجب شده تا ورزش دوستان 
هيچ گاه ب��ه بيانيه ه��ا و اظهارنظرهای 
حمايتی توجه زيادی نداشته باشند؛ 
چه بس��ا در زم��ان تدوي��ن بيانيه 
حمايتی، مذاكرات با گزينه جديد 

نيز در جريان باشد!

اصفهانی ها چراغ اول را روشن کردند
بررسی تحولات صورت گرفته بر روی نیمکت تیم های لیگ برتری

روز گذشته 
برخی رسانه ها 

از مذاکرات اولیه 
ذوبی ها با علی 

دایی خبر دادند اما 
باشگاه اصفهانی 

با صدور بیانیه ای، 
اعلام کرد که از 
سرمربی تیمش 
حمایت می کند

مهری
مصور

پرونده س��ه باشگاه اس��تقلال، پرسپوليس و س��پاهان به سازمان 
بازرس��ی كل كش��ور و همچنين ركن قضايی فدراس��يون فوتبال 

ارجاع خواهد شد.
حجت الاسلام عليرضا عليپور رييس كميته نظارت و بازرسی سازمان 
ليگ در مورد اينكه مستندات چهار باشگاه استقلال،  پرسپوليس، 
سپاهان و پيكان به س��ازمان ليگ ارسال شد، گفت: باشگاه پيكان 
مستندات خود را به سازمان ليگ ارايه كرد و مشخص شد كه پاسخ 

آنها قانع كننده بوده و باشگاه پيكان در اين راستا هيچ مشكلی ندارد.
وی ادامه داد: اما باشگاه های استقلال، پرسپوليس و سپاهان تا اين 
لحظه كه با شما صحبت می كنم مستنداتی را در مورد عبور از قانون 
سقف بودجه و اجرای آيين نامه ابلاغی به ما ارايه نكرده اند. توفيقی 
عضو هيات مديره باشگاه استقلال روز شنبه به سازمان ليگ آمد و 
توضيحاتی را به طور شفاهی خدمت رييس سازمان ليگ ارايه كرد، 
اما ما منتظر كسر قرارداد بازيكنان و مربيان اين تيم به طور رسمی 

هستيم. ميرشاد ماجدی سرپرست استقلال قرارداد 9 بازيكن و مربی 
را از سازمان ليگ تحويل گرفت و قرار شد مبلغ قرارداد اين بازيكن و 
مربيان كاهش پيدا كند، اما تا اين لحظه قراردادهای اصلاح شده كه 

در آن مبلغ قرارداد كم شده باشد به سازمان ليگ ارايه نشده است.
وی افزود: باشگاه پرس��پوليس هم هنوز هيچ مس��تندی به ما در 
مورد عبور از س��قف بودجه ارايه نكرده. قرار ب��ود عليرضا رحيمی 
مديرعامل سابق پرسپوليس مستندات خود را روز شنبه به ما ارايه 

كند كه از كار بركنار شد، اما تغيير و تحولات در مديريت باشگاه رافع 
مسووليت نيست، بنابراين اگر استقلال،  پرسپوليس و سپاهان هرچه 
سريع تر مستندات خود را در مورد تخلف از سقف بودجه به سازمان 
ليگ ارايه ندهند، پرونده اين باشگاه ها وارد مرحله پنجم خواهد شد.

حجت الاسلام عليپور در خصوص اينكه مرحله پنجم چه مرحله ای 
اس��ت، گفت: در اين مرحله پرونده باشگاه ها و گزارش��ی از آن به 

سازمان بازرسی كل كشور ارجاع خواهد شد.

ارجاع پرونده  سه باشگاه به سازمان بازرسی کل کشور

قهوه خانه علی انجیلی 
سید مصطفی ناجی :  در زمان های قديم خيابان چهار باغ به اين 
وسعت نبود، بلكه كوچه اي بود كه در آن چندين خانه، كاروانسراي 
عباسي كه در س��ال هاي بعد به دژ باني و سپس با همت ارحام صدر 

به هتل تبديل شد.
بعد از آمادگاه و كاروانس��را، قهوه خانه اي بود كه به آن علي انجيلي 
مي گفتند كه در آن زمان شخصي به نام مرشد عباس زريري با صداي 
زيبا و رس��اي خود، مش��تريان زيادي را به داخل قهوه خانه دعوت 

مي كرد و از همين طريق امرار معاش مي نمود.
 اينكه قهوه خانه حرمت داشت و خيلی از آدم ها آن جا را برای خود 
يک مكان حرمت دار به حساب می آوردند بر كسی پوشيده نيست . 
اما اين روزها قهوه خانه ، چايخانه ، كافی شاپ و كافه ها با روزگاران 

قديم فرق كرده اند .
 قهوه خانه  علی انجيلی هم اين روزها فرق كرده است . چند روز پيش 
خبری در اينترنت پخش شد : “ وحيد هاشميان عكس منتسب به او 
با قليان را تكذيب و اعلام كرد فتوشاپ هست . خيلی قبل تر هم دو 
بازيكن سابقا اصفهانی ذوب آهن در تمرينات اميدها در كافی شاپ 

هتل محل اقامت قليان مصرف كردند.
 البته اينكه قليان بد اس��ت يا خوب به من نويس��نده در اين نوشتار 
جندان بر نمی گردد ولی بايد به عرض برسانم كه اين قليان كشی در 
بين همه اقشار جامعه از سياست مدار ، بازيگر ، فوتباليست ، دكتر ، 

مهندس و خبرنگار صادق است .
 جديدا در عكس هايی كه خود من به شخصه در شبكه های موبايلی 
ديده ام ، اصحاب رسانه را بعد از تمرينات ورزشی در حال استعمال 
اين پديده هنجار شكن  كشف كردم . يا دوستی  می گفت كه فلان 
مدير عامل باش��گاه اصفهانی در يكی از چايخانه های شيخ صدوق 
ديده شده است و از اين دست مثال ها بس��يار فراوان است . بايد به 
عرض برسانم كار از ريشه خراب است ، از مدير عامل و بازيكن گرفته 

تا اصحاب رسانه همه دودی هستند . 
فقط يک نصيحتی می كنيم و اينكه حرمت قهوه خانه علی انجيلی و 

صدای مرشد را نگه داريم ...

مسابقات کاراته قهرمانی کشور سبک 
شوتوکان آقایان 

يادواره شهدای شهرستان های  نجف آباد و تيران و كرون در سرزمين 
مجاهدت های خاموش كردس��تان در سالن ورزش��ی دانشگاه آزاد 

اسلامی  نجف آباد برگزار گرديد. 
در اين مس��ابقات با همكاری اداره ورزش و جوانان شهرستان تيران 
و كرون و هيات كاراته زن شهرستان با ش��ركت استان های گيلان 
اصفهان- فارس- هرم��زگان- كهكيلويه و بويراحمد- يزد- كرمان- 
سيستان و بلوچستان – خراس��ان جنوبی – خوزستان- مازندران- 
كردس��تان-چهارمحال و بختي��اری- خراس��ان رض��وی- زنجان- 
مركزی- قم- تهران- ايلام با ش��ركت 620 ورزش��كار در مجموعه 
ورزش��ی دانش��گاه ازاد  نجف آباد به م��دت دو روز برگ��زار گرديد. 
مسابقات شوتوكان در  دو رده رنگی سبز – آبی – بنفش و قهوه ای 
و مشكی و چهاررده سنی نونهالان، نوجوانان – جوانان و بزرگسالان 

انجام گرديد.
اين مس��ابقات در دو رش��ته كميته انفرادی و كميته تيمی آقايان و 
كاتای انفرادی و كاتای تيمی آقايان برگ��زار گرديد كه در پايان در 
رده س��بز و آبی و بنفش تيم های آقايان اصفه��ان اول – هرمزگان 
دوم، كرمان و كهكيلويه و بوير احمد مشتركاً سوم و در رده قهوه ای 
و مشكی تيم های اصفهان اول – كرمان دوم – هرمزگان  و مركزی 
مشتركاً سوم شدند. كاپ اخلاق مس��ابقات كاراته سبک شوتوكان 
آقايان به تيم فارس و فنی ترين بازيكنان اين دوره از مسابقات حجت 

الاسلام موسوی از تيم استان قم بود. 

راحتی گل محمدی با برکناری
يحيی گل محمدی سرمربی تيم فوتبال ذوب آهن بعد از برد تيمش برابر 
پيكان در پاسخ به س��والی در مورد بركناری احتماليش گفت: هميشه 

چمدانم دم در بسته است.
احياناً در روزهای آينده اين اظهار نظرها را هم از گل محمدی شنيدی، 

زياد تعجب نكنيد؟
الف: من اين قدر با بركناری مش��كلی ندارم كه هميش��ه جوراب هايم را 

پوشيده ام.
ب: من هميشه چمدان هايم را پشت در بس��ته ام و هر وقت چيزی لازم 
دارم، از توی چمدان در می آورم اما ب��رای اينكه يادم نرود، احتمال دارد 

بركنارم كنند، دوباره سريع توی چمدان می گذارم.
ج: من شب ها كه می خواهم مس��واک بزنم، به بركناری فكر می كنم  و 

اينكه بعد از بركناری روزی چند بار مسواک خواهم زد!!!
د: من هيچ مش��كلی با بركناری ندارم تا جايی كه ش��ب ها دو بار خواب 

بركناری می بينم.
ه: من مدرس��ه هم كه می رفتم، مشكلی با اخراج نداش��تم، تا جايی كه 
هميشه كيفم دستم بود و آماده اخراج از مدرسه بودم و سر اين مساله با 

ناظم مدرسه دعوايم می شد.
و: من اين قدر با لفظ بركناری راحتم كه بعضی وقت ها تصميم می گيرم 

اسم مستعارم را يحيی بركناری بگذارم!!!!!
ز: اصلا من از همان روزی كه به دنيا آمدم، با داستان بركناری عجيبن بودم 

تا جايی كه مرا در بيمارستان نوزاد اخراجی صدا می كردند.

  وزیر ورزش و جوانان:

حق پخش تلویزیونی 180 میلیارد تومان است
 پورحیدری از سمت مدیر فنی تیم استقلال 

کناره گیری کرد
وزير ورزش و جوانان گفت: حق پخ��ش تلويزيونی 180 ميليارد 

تومان است كه كمتر از 10 درصد آن سهم ورزش می شود.
 محمود گودرزی با اشاره به اهميت اقتصادی پرداخت حق پخش 
تلويزيونی برای ورزش حرفه ای گفت: معمولا در دنيا سهم ورزش 

در حق پخش تلويزيونی بيشتر است.
وی افزود: الان س��يما قبل، بعد و در بين دو نيمه مس��ابقات مهم 
داخلی و به طور مش��خص رقابت های ليگ برت��ر فوتبال درآمد 
قابل توجهی از محل آگهی دارد كه كمتر از ده درصد درآمد 180 

ميليارد تومانی صدا و سيما نصيب ورزش می شود كه منصفانه و 
عادلانه نيست.

وزير ورزش و جوانان خاطرنش��ان كرد: با توافقی كه اخيرا صورت 
گرفته، بزودی در وزارت كشور نمايندگان دو حوزه در حد معاونان 
دستگاه، تفاهم نامه ای را برای تغيير اين روند امضا خواهند كرد كه  
اميدوارم با كمک صدا و س��يما اين تفاهم نامه اجرايی شود و حق 
ورزش عادلانه پرداخت گردد چرا كه رونق ورزش موجب افزايش 

مخاطبان شبكه های صدا و سيما نيز خواهد شد.

منصور پورحيدری به دليل بالا بودن مبلغ قراردادها در باشگاه 
استقلال نسبت به سقف تعيين شده توس��ط سازمان ليگ، از 
رياست كميته فنی اين باشگاه كنار كشيد.منصور پورحيدری 
كه سال ها در عمل كار مدير فنی استقلال را انجام می داد و در 
دوره حضور او در اين پست طی چهار س��ال گذشته يک مقام 
قهرمانی جام حذفی و ي��ک قهرمانی در لي��گ برتر يک نايب 
قهرمانی در ليگ و رسيدن به چهار تيم برتر آسيا برای استقلال 
به دست آمده بود، از اين سمت كناره گيری كرد.ظاهرا باشگاه 

استقلال در راس��تای كم كردن هزينه ها و رساندن جمع آن به 
پايين تر از سقف قرارداد، به منصور پورحيدری اعلام كرده كه 
پست رياست كميته فنی در چارت اين باشگاه وجود ندارد و در 
پی اين بررس��ی و بحث منصور پورحيدری از اين پست كناره 
گيری كرد. البته ايشان هنوز عضو هيات مديره باشگاه استقلال 
هس��ت.به نظر می رس��د اين اتفاق يكی از مواردی اس��ت كه 
استقلال در مدارک اخير خود برای پايين تر بردن هزينه هايش 

به سازمان ليگ ابلاغ كرده است.

محمد مايلی كهن ديروز آتشين صحبت كرد، باز. او متهم شده است 
و شايد سرنوشت تلختری از جريمه ای كه برای صحبتهای قبلی 
اش بريدند در انتظار او باشد.مايلی كهن اما به سيم آخر زده است. او 
به ظاهر با هر گونه فساد مشكل دارد و دوست دارد قهرمان داستان 
فرار از فساد فوتبال باشد. او البته در متنی كه ديروز به رشته تحرير 
درآورد پا را فراتر گذاشت و علاوه بر موضوع دو بردار معروف به عادل 
كی روشی پور و ساير مسائل جز فوتبال)كه در ويترين قرار دارد( هم 

اشاره كرد. در زير نگاهی می اندازيم به متنی كه ديروز مايلی كهن 
در اختيار رسانه ها قرار داد: 

بدون مقدمه عرض می كنم تقريبا در بيش��تر دفعات سعی كردم 
شروع كننده نباشم و حتی نمی خواستم كه جواب بعضی ها را بدهم 
چرا كه در مقام و جايگاهی نبوده و نيستند كه پاسخی به آنها داده 
شود اما با توجه به اينكه برای چندمين بار اس��ت كه پا را از گليم 
خود فراتر نهاده و بدون اينكه دارای رزومه ای نه تنها در فوتبال بلكه 

در هيچ رشته ای باش��د و صرفا به دليل رانت اخَوی، به كسانی كه 
بيش از يک دهه در تيم پرسپوليس توپ زده اند، )البته مثل همه ما 
دارای اشكالاتی هم هست( با الفاظی همچون كفترباز توهين نموده 
است، برهمين اساس سكوت را جايز ندانسته و ضمن عذرخواهی از 
همه عزيزان تداركاتچی كه بيشترين خدمات را به تيم ها می دهند 
بايد عرض كنم اگر ش��ما از رانت خانوادگی استفاده نمی كردی، 

می توانستی حتی تداركاتچی پرسپوليس هم باشی؟!
مگر با استفاده از رانت های مختلف، سوار ماشين شاسی بلند شدن، 
عينک دودی هنگام شب بر چشم زدن )به قولی نمی داند براد پيت 
هم عينک دودی را هم شب نمی زند. هرچند خود را خوش تيپ تر 
و مش��هورتر از براد پيت می داند!!!( واقعا می خواهی بگويی كسی 
هستی؟ مدام عنوان می كنی من مدرک مربيگری گرفته ام و چه و 
چه. مگر كم هستند قهرمانان نامی و بزرگی كه مدرک مربيگری 
دارند. تو كه حداقل بازيكن هم نبوده ای كه به يكباره به عنوان مربی 

از باشگاه محبوب و مردمی پرسپوليس سردرآوردی.
اخَوانی كه فكر می كنم معادل تمامی تاريخ تيم و باشگاه پرسپوليس 
و بيشتر از همه پيشكسوتان اين باشگاه عزيز و مردمی صاحب پول، 
امكانات و ... شده اند اما باز هم به هنگام رفتن چنان فضا را آلوده و 
مس��موم می كنند كه گويی همه رقمه به آنها اجحاف و ظلم شده 

است و آنها از مظلومان تاريخ فوتبال و ورزش هستند.
ش��ما كه نه تنها پول های ميلي��اردی كه به ناح��ق دريافت كرده 
و بعدا هم می كنيد و آن هم به واس��طه بی لياقت��ی برخی مديران 
غيرمتخصص و بی درايت است )وای به حال جاهای ديگر كه اين 
آقايان قبل از پرس��پوليس به عنوان مدير در آنجا مش��غول به كار 
بوده اند( تازه اين رقم های ميلياردی روآبی هاست كه نمايان است 

و مش��خص و آن هم جدای از رانت های مختلفی است كه شما از 
طريق دفتر بيمه، تغيير كاربری برخی زمين ها )ولنجک(، تجارت 
برنج، تغيير كاربری زمين های چيلک نوشهر، شرط بندی ها، كارت 
ب��ه كارت كردن ها و ... به دس��ت آورده و می آوري��د. وقتی هم كه 
اخراج می شويد با تيم رسانه ای قوی كه داريد عرصه را بر ديگران 
تنگ می كنيد و خيلی راحت هم اي��ن كار را انجام می دهيد. تيم 
رسانه ای ش��ما بلافاصله خبری را منتشر می كند كه مثلا نام شما 
در كتاب گينس ثبت شده اس��ت، آن هم در گينس 2015! واقعا 
چه فكر كرده ايد يعنی ش��ما تصور می كنيد كه فقط شما هستيد 
كه از آسمان اين مملكت به زمين افتاده ايد. واقعا شما قهرمان ملی 

هستيد يا قهرمان مالی؟!
ش��ک ندارم برنامه اي��ن هفت��ه آقای كی روش��ی پور )ب��ه قولی 
ببخش��يد فردوس��ی پور( برنامه وس��يعی را چون گذشته )مثل 
جري��ان اختلاف تان با عل��ی پروي��ن، اختلاف تان با فدراس��يون 
فوتب��ال و اختلاف تان با حبيب كاش��انی( ت��دارک خواهد ديد و 
نظرسنجی مناسبی در حمايت از شما )نظرسنجی كه چه عرض 
كنم نمايش سنجی( روی آنتن خواهد برد، همانگونه كه اين كار را 
برای كی روش انجام داده است. )آن هم به صورت خودجوش و نه 

هدايت شده!!!(
واقعا نمی دانم بايد به كجا و به چه كسی پناه برد كه اينگونه ثروت 
مردم و كش��ور به يغما نرود، البته همانطور كه بارها گفته ام اينجا 
كه ورزش و فوتبال است و نس��بت به جاهای ديگر رقمی ردوبدل 
و هزينه نمی شود. اميدوارم در س��اير جاها كه اين همه تبليغات و 
تابلو ندارد و رقم ها نجومی و باورنكردنی تر است سر مردم و كشور 

كلاه نرود.بايد منتظر واكنشها به مصاحبه جديد مايلی كهن بود...

 مایلی کهن به سیم آخر زد

فرار از زندان را فراموش کن، حاجی!
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توپ سوراخ

برخلاف فصل های گذش��ته ك��ه از تيم های 
پايين جدولی، كليد تغييرات  بر روی نيمكت 
تيم ه��ای ليگ برتری زده می ش��د، در ليگ 
چهاردهم اصفهان��ی ها چراغ اول را روش��ن 

كردند.
معمولاً در فوتبال ايران هفته پنجم به عنوان 
مبنايی ب��رای ايجاد تغيي��رات بر روی نيمكت تي��م های ليگ 
برتری شناخته می شود و مديران باشگاه ها و هواداران به نتايج 

به دست آمده تا هفته پنجم استناد می كنند و 
تغيييرات پس از اين هفته آغاز می ش��ود اما در 
ليگ چهاردهم، فوتبال ايران شرايط حرفه ای تر 
نسبت به دوره گذشته پيدا كرد، زيرا از بركناری 
در دقيقه نود شروع مسابقات ليگ خبری بود و 
از طرف ديگر نيز اولين تغيير پس از هفته هفتم 
رخ داد تا شايد از لحاظ ميانگين هفته ای حضور 
مربيان، در اين فصل آمار با ثبات تری نسبت به 

13 دوره گذشته رقم بخورد.

  خداحافظی زودهنگام کرانچار با لیگ
اولي��ن بحث تغيي��رات مربيان تي��م های ليگ 
برتری به تيم تراكتورس��ازی تبري��ز می گردد، 
جايی كه در پايان هفته پنجم مس��ابقات ليگ، 
در پی دعوای لفظی رسول خطيبی و مديرعامل 
تراكتور، به نظر می رسيد اولين بركناری ليگ در 
راه باشد اما زودتر از اينكه ماجرا عمق پيدا كند، 

مديران بالادستی تراكتور به اختلاف به وجود آمده ورود كردند 
و كنتاكت ايجاد شده ختم به خير شد.

در پايان هفته هفتم ليگ برتر فوتبال و بعد از باخت تيم فوتبال 
صبای قم براب��ر حريفش، صمد مرفاوی س��رمربی تيم قمی از 

سمتش استعفا كرد اما با اين وجود مخالفت هيات مديره با اين 
تصميم باعث شد تا نخس��تين تغيير بر روی نيمكت تيم های 

ليگ برتری به نام قمی ها ثبت نشود.
اما درس��ت در ش��رايطی كه هيچ ك��س تص��ورش را هم نمی 
كرد، قرعه اولين تغيير به نام تيم س��پاهان افتاد و پس از پايان 
مسابقات هفته هفتم، زلاتكو كرانچار از مسئوليت خود در اين 

تيم استعفا كرد.
كرانچار كه دو س��ال و 11 ماه هدايت تيم س��پاهان را برعهده 
داشت و با اين تيم به دو عنوان قهرمانی در ليگ 
برتر و جام حذفی دست پيدا كرده بود، با حضور 
در تمرينات تيمش از بازيكنان خداحافظی كرد 
تا نيمكت طلايی پوش��ان اصفهانی به ميانه ليگ 

نرسيده، دستخوش تحولات تازه ای شود.
با اس��تعفای كرانچار از س��رمربيگری سپاهان، 
حس��ين فركی س��رمربی فصل گذش��ته فولاد 
خوزستان هدايت تيم اصفهانی را بر عهده گرفت 
تا سپاهانی ها با اين مربی دو سوم باقی مانده ليگ 

را پشت سر بگذارند.

  هم دایی رفت، هم رحیمی
به فاصله يک روز پس از ايجاد نخس��تين تغيير 
بر روی نيمك��ت تيم های ليگ برت��ری، دومين 
تغيير نيز به وقوع پيوست. هيات مديره باشگاه 

پرسپوليس كه از چند هفته قبل شايعاتی در 
مورد تمايل آن ها برای ب��ه خدمت گرفتن 
يک مربی ايتاليايی در رسانه ها مطرح شده بود، در نهايت 
تصميمش��ان برای كنار زدن علی دايی را عملی كرده و 

حميد درخشان را جانشين وی كردند.
بركناری علی دايی با مخالفت عليرضا رحيمی مديرعامل 

سرخپوشان تهرانی مواجه شد اما اجماع  نظر هيات مديره كه 
با موافق��ت وزارت ورزش و جوانان نيز همراه ش��ده بود، زمينه 
بركناری رحيمی را نيز فراهم كرد تا يك��ی از چهار مديرعامل 

اصفهانی ليگ چهاردهم، از مسئوليتش كنار برود.

   نیمکت های لرزان
تغييرات بر روی نيمكت تيم های ليگ برتری مسلماً به دو تيم 
سپاهان و پرسپوليس محدود نمی شود و تا چند هفته ديگر تيم 
های ديگ��ری را نيز درگير خود خواهد كرد. تيم نفت مس��جد 
سليمان يكی از تيم هايی است كه طی هتفه های اخير شايعات 
مربوط به كناری حول و حوش مجيد باقری نيا سرمربی اين تيم 
چرخ می زند و گفته می شود قرار است رحمان رضايی مدافع 
س��ابق تيم ملی و تيم ذوب آهن كه س��ابقه چند سال بازی در 

كالچو ايتاليا را دارد، جايگزين باقری نيا شود.
منص��ور ابراهيم زاده تنها س��رمربی اصفهان��ی حاضر در ليگ 
چهاردهم نيز وضعيت متزلزلی دارد و گمان��ه زنی ها از تغيير 

احتمالی وی در آينده خبر می ده��د، هر چند كه تاكنون 

مديران باشگاه پيكان از اين مربی حمايت كرده اند اما با توجه به 
هزينه نسبتاً سنگين پيكانی ها، به نظر نمی رسد صبر مديران 

اين باشگاه چندان زياد باشد.
جايگاه مهدی تارتار در تيم گس��ترش فولاد تبريز نيز به شدت 
لرزان است و بعيد نيس��ت به هفته دهم نرسيده، اين مربی نيز 

خداحافظی زودهنگامی را با ليگ داشته باشد.
در تيم ذوب آهن اصفهان نيز با وج��ودی كه ذوبی ها در هفته 
هشتم ليگ برتر فوتبال نخستين بردشان را دشت كردند اما تا 
زمانی كه اين تيم از منطقه خطر دور نشود، احتمال تغييرات بر 

روی نيمكت اين تيم نيز وجود خواهد داشت.
روز گذش��ته برخی رس��انه ها از مذاكرات اوليه ذوبی ها با علی 

دايی برای جانشينی گل محمدی خبر دادند.
 اما باشگاه اصفهانی با صدور بيانيه ای، اعلام كرد كه همچنان 
از س��رمربی تيمش حمايت می كند، با اين وجود رويه مرسوم 
در فوتبال ايران موجب شده تا ورزش دوستان 
هي��چ گاه به بياني��ه ه��ا و اظهارنظهای 
حمايتی توجه زيادی نداشتند باشند 
زير چه بسا در زمان تدوين بيانيه 
حمايتی، مذاكرات با گزينه جديد 

نيز در جريان باشد.

اصفهانی ها چراغ اول را روشن کردند
بررسی تحولات صورت گرفته بر روی نیمکت تیم های لیگ برتری؛

روز گذشته 
برخی رسانه ها 

از مذاکرات اولیه 
ذوبی ها با علی 

دایی خبر دادند اما 
باشگاه اصفهانی 

با صدور بیانیه ای، 
اعلام کرد که از 
سرمربی تیمش 
حمایت می کند

مهری
مصور

مسابقات كش��وری ورزش پهلوانی و زورخانه ای در رده سنی 
نونهالان و نوجوانان با حضور مس��ؤولان استان و شهرستان در 

ورزشگاه تختی شاهين شهر آغاز شد.
در مراسم افتتاحيه اين مس��ابقات كه امام جمعه شاهين شهر 
، اعضای شورای اسلامی شهر ، ش��هردار شاهين شهر ، رييس 
اداره ورزش و جوانان شهرستان و مسؤولان هيئت های ورزش 
پهلوانی و زورخانه ای اس��تان و شهرس��تان حضور داش��تند ، 

شهردار شاهين شهر ضمن خير مقدم به ميهمانان ، مسؤولان 
، ورزش��كاران و مربيان حاضر در اين مسابقات از سراسر كشور 
گفت : شهرداری و شورای اسلامی شاهين شهر با هدف ترويج 
فرهنگ پهلوانی و حفظ و پاسداشت ورزش باستانی ايران زمين 

از برگزاری اين مسابقات حمايت كرده است .
شهردار شاهين شهر برگزاری اين مس��ابقات را مهم دانست و 
ادامه داد : تش��ويق و پرورش اين نونهالان علاوه بر تقويت تيم 

ملی در گسترش و معرفی اين ورزش به نسل جوان مؤثر است.
صالحی نايب رييس ش��ورای اس��لامی ش��هر نيز از شهرداری 
شاهين شهر ، سازمان رفاهی تفريحی شهرداری و هيئت ورزش 
پهلوانی و زورخانه ای به خاطر برگزاری اين مسابقات قدردانی 
كرد و اظهار اميدواری نمود اين مسابقات باعث ترويج فرهنگ 
پهلوانی در جامعه شود.صالحی ادامه داد : كليه ورزشكاران بايد 
همانند ورزشكاران زورخانه ای به امام اول شيعيان اقتدا كنند 

و اخلاق را اولين هدف در ورزش بدانند.
سعيد اكرم خانی مسؤول امور ورزش سازمان رفاهی تفريحی 
شهرداری شاهين شهر در مورد تعداد شركت كنندگان در اين 
مسابقات گفت : بيش از يكصد ورزش��كار در قالب يازده تيم از 
سراسر كشور در اين دوره از مسابقات حاضر شده اند كه در دو 
قسمت تيمی و هنرهای فردی شامل چرخ ، كباده ، سنگ و ميل 

بازی به رقابت خواهند پرداخت.

برگزاری مسابقات کشوری ورزش پهلوانی در شاهین شهر

جلسه مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت دوم شرکت تعاونی مس��کن کارکنان شهرداری اصفهان راس ساعت 
14:30 روز پنجش��نبه مورخ 1393/5/23 در کانون فرهنگی تربیتی امام خمینی واقع در اصفهان سه راه 
سیمین- بلوار کشاورز- روبروی رستوران بیستون- کوچه شهید وحیدا- )کوچه شماره 10 (کانون فرهنگی 
تربیتی امام خمینی )ره( تشکیل می گردد. لذا از کلیه اعضاء دعوت می شود با در دست داشتن اصل و فتوکپی 
کارت ملی در محل مذکور حضور بهمرسانید و یا وکلای خود را کتباً معرفی نمایید. ضمناً به اطلاع می رساند که 
به موجب ماده 19 آیین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی، تعداد آراء وکالتی هر عضو حداکثر 3 رای خواهد بود 
و اعضای متقاضی اعطای وکالت، می بایست به همراه نماینده خود با در دست داشتن اصل و فتوکپی کارت ملی 
حداکثر تا ساعت 14 مورخ 1393/5/22 در محل دفتر تعاونی به آدرس اصفهان- خیابان میرداماد انتهای کوچه 

سید سعید شهیدی رییس هیات مدیره تعاونی مسکن کارکنان شهرداری اصفهان44- طبقه همکف حاضر تا پس از احراز هویت و تایید وکالت، برگه ورود به مجمع را دریافت نمایند. 

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت دوم
تذکر: ارایه اصل و فتوکپی کارت ملی برای حضور در جلسه مجمع 

عمومی الزامی می باشد. 
دستور جلسه: 

1-گزارش هیات مدیره و بازرس  
2-طرح و تصویب صورت های مالی سال 1392 و بودجه سالجاری شرکت 

3-تصویب آخرین تغییرات اعضاء و سرمایه شرکت 
4-بررسی عملکرد و تصویب پاداش هیات مدیره و بازرس 

5-تعیین خط مشی آینده شرکت 
6-انتخاب هیات مدیره اصلی و علی البدل و بازرس اصلی وعلی البدل



 برگزاری نمایشگاه نقاشی 
و طراحی در کتابخانه مرکزی

دو نمایش��گاه نقاش��ی و طراحی هنرجویان فرهنگسرای 
 علام��ه دهخ��دا و عک��س از 22 تا 27 ش��هریور م��اه در 
گالری های نگارخانه کتابخانه مرکزی ش��هرداری اصفهان 

دایر است. 
نمایشگاه نقاشی و طراحی شامل 50 اثر با موضوعاتی چون 
طبیعت و چهره است که  به س��بک رئال و با بهره گیری از 
تکنیک پاستل گچی، رنگ و روغن، مداد رنگی و سیاه قلم 
 به همت جمعی از هنرجویان فرهنگسرای علامه دهخدا در

رده های سنی 7 تا 14 س��ال و 14 تا 22 سال به سرپرستی 
ش��یوا رودری و مرضیه ح��اج آقا معمار تهی��ه و به نمایش 
گذاشته شده است. نمایشگاه عکس شامل70 تابلوبا موضوع 
بناهای تاریخ��ی اصفه��ان در زوایای مختل��ف و نماهای 
متفاوت،چهره مردم کوچه و بازار و عکس هایی با موضوعات 
اجتماعی و حالت های عرفانی اس��ت که به س��بک رئال و 
با اس��تفاده از دوربین دیجیتال با تلاش مهدی صفا زاده و 

محبوبه رستگار پناه برپا شده است.

 کارگاه کاشت سبزیجات
در فرهنگسرای اسوه 

کارگاهی با محوریت آموزش کاشت س��بزیجات در منزل 
از س��وی فرهنگسرای اس��وه  برگزار می ش��ود. رییس این 
فرهنگس��را گفت: این کارگاه ویژه  بانوان دیروز یکشنبه از 
س��اعت9:30صبح برگزار ش��د. نصر عنوان کرد: همچنین 
جلس��ه دوم کارگاه»گیاهان دارویی« نیز30 ش��هریورماه 
ویژه بانوان از س��اعت 9:30 صبح به  ص��ورت رایگان برگزار 
خواهد شد.  وی در ادامه افزود: علاقه مندان برای حضور در 
این کارگاه ها بایس��تی به صورت تلفنی ثبت نام کنند و در 
زمان تعیین  شده در محل فرهنگسرای اسوه واقع در  خیابان 
 صمدیه  لباف،کوی  مسجدالزهرا حضور یابند. گفتنی است؛ 
جهت آشنایی با برنامه های فرهنگسرای اسوه می توانید با 

شماره 33271000 تماس بگیرید. 

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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به همت فرهنگسرای آیه، دفتر مشاوره فردی به 
 طور ویژه و خاص ویژه عموم در این فرهنگس��را 
راه اندازی شده اس��ت که با انجام مشاوره به رفع 

مشکلات مراجعان پرداخته می شود. 
این دفتر با تعداد پنج نفر  در یک روز با هفته ای 

یک جلسه، مشاوره انجام می دهد. 
بررسی مس��ایل و مش��کلات خانوادگی، تربیت 
فرزند، بحران های شخصیتی و هویتی، تعارضات 
زناش��ویی، مدیری��ت  ارتباط��ات و ...  از جمل��ه 

موضوعات مشاوره در این دفتر است. 
 هر ش��خص در مدت 45دقیقه با حضور در دفتر 
مشاوره فرهنگسرا به بیان مشکل خود پرداخته 
که  هزینه پرداختی آن نیز نسبت به دفتر مشاوره 

بیرونی مناسب و کمتر است .
گفتنی است؛ علاقه مندان جهت آشنایی بیشتر با 
این طرح می توانند به محل فرهنگسرای آیه واقع 
در خیابان آتش��گاه،  خیابان  بهشت، کوی شماره 
29 مراجعه کرده و یا با شماره 7353275 تماس 

حاصل کنند. 

ششمین دوره توانمندافزایی و گردشگری قرآن 
در محل موسس��ه مجمع خیرین قرآنی اس��تان 

اصفهان در حال برگزاری است.
دبیر موسسه مجمع خیرین قرآنی استان اصفهان 
با اعلام این خبر گفت: در این دوره آموزشی که با 
گردشگری قرآنی همراه  است، 23 نفر از مربیان 
قرآنی اس��تان زنجان ش��رکت دارند و این دوره 
تا فردا ادامه خواهد داش��ت و اساتید سرشناس 
 قرآن��ی اس��تان اصفه��ان همانن��د ش��اه میده،

ستوده نیا و رضوی تدریس این دوره ها را برعهده 
دارند. علیرضا توکلی افزود: این دوره  آموزش��ی 
با هدف آش��نایی ب��ا روش های نوی��ن آموزش، 
مربیگری قرآن،ش��یوه های مدیریت��ی به همت 

موسس��ه مجمع خیرین قرآنی اس��تان اصفهان 
در قالب کلاس های آموزش��ی و بازدید از مراکز 
قرآنی به ویژه برای مربیان قرآن مناطق محروم 

برگزار می شود.
علیرضا توکلی تصریح کرد: مربیان قرآنی استان 
زنجان در این دوره از مراکز قرآنی جامعه القرآن و 
نورالقرآن بازدید و از نزدیک در جریان برگزاری 

کلاس های قرآنی قرار می گیرند. 
مس��جد تاریخی حکیم، میدان امام و باغ گل ها 
از جمله مکان های گردش��گری شش��مین دوره 
توانمندافزایی و گردشگری قرآن است که مورد 
بازدید شرکت کنندگان در این دوره قرار خواهد 

گرفت.

برگزاری ششمین دوره توانمندافزایی و گردشگری قرآنیراه اندازی دفتر مشاوره فردی در فرهنگسرای آیه

+13

+34

اوقات شرعیتلویزیــونســـــینما

آب و هوای اصفهان

صاحب امتیاز :  شهرداری اصفهان
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 اخبار ویژه

همایش روز غارهای پاک در تاریخ جمعه، 4 مهرماه 
در غار کلهرود به همت س��ازمان محیط زیس��ت و 

هیات کوهنوردی برگزار می شود.
رضا ش��اهمرادی، عضو هیات انجم��ن غارنوردان 
و غارشناس��ان ایران با اعلام این خبر گفت: ش��عار 
امسال انجمن در روز ملی غارهای پاک »پاک سازی 
100 غار تا پایان سال« اس��ت که برای تحقق این 
شعار ابتدا به صورت نمادین غار کلهرود در اصفهان 
با حضور مسوولان کشوری، فعالان محیط زیست و 

گروه های کوهنوردی اس��تان اصفهان پاک سازی 
خواهد شد.

سرپرست همایش روز غارهای پاک در ادامه گفت: 
متاسفانه با ایجاد مناطق گردشگری در غارها و البته 
نبود اطلاعات کافی و فرهنگ س��ازی نامناسب در 
میان عموم مردم، محیط زیس��ت ای��ن جاذبه های 

طبیعی با خطر مواجه شده است.
این ناآگاهی باعث شده مردم به راحتی قندیل هایی 
با 20 تا 30 س��انتیمتر که چندین هزار س��اله عمر 
دارند را از دیواره غارها ج��دا کنند و با خود به خانه 

ببرند و یا روی دیوارهای غار یادگاری بنویسند.
شاهمرادی با بیان اینکه این اقدام همچنین با هدف 
فرهنگ س��ازی برای جلوگیری از ریختن زباله در 
غارها انجام می شود، افزود: دلیل اصلی انتخاب غار 
کلهرود برای برگزاری ای��ن همایش، وجود منطقه 
کوهس��تانی، مس��افت کوتاه، فضای مناسب برای 

اجرای همایش و خونگرم��ی و میهمان نوازی مردم 
این منطقه است.

وی در ادامه گفت: جمع آوری زباله ها و پاک سازی 
غارها بسیار دشوار است و گاهی تیم ها تنها با هدف 
بیرون آوردن زباله ها وارد غار می شوند، ولی نظافت 
غار تنها بیرون آوردن زباله های جمع ش��ده در غار 
نیس��ت، بلکه کپک غ��ار و محل هایی ک��ه تخریب 

شده اند نیز باید کاملا تمیز شود.
عضو هیات انجمن غارنوردان و غارشناس��ان ایران  
اف��زود: در ای��ن همایش که ش��امل برنام��ه هایی 
چون س��خنرانی،پخش کلیپ، اجرای موس��یقی، 
 حضور نمادین گروه های دوچرخه س��وار و... است، 
مهم ترین هدف، آگاهی به م��ردم منطقه پیرامون 
آلودگی زیست محیطی و عواقب آن، اطلاع رسانی و 

هشدارهای لازم به آنهاست.
گفتنی اس��ت؛ غارکلهرود در فاصله 85 کیلومتري 

شمال شهر اصفهان در دامنه کوه هاي کرکس قرار 
دارد و طول آن در حدود 3000 متر اس��ت. این غار 
در میان دره کم عمق و در ارتفاع کوتاهی از س��طح 
رودخانه و در نزدیکی روس��تایی با همین نام واقع 

شده ست.
 غار کله��رود یک��ی از غارهای غیرآهک��ی معروف 
استان اصفهان است که ش��هرتش بیشتر به خاطر 

گلی بودن آن است.
این غار از تالارهای مختلف تشکیل شده که با شیبی 
تن��د و پرتگاه مانن��د ادامه یافته و ب��ه همین دلیل 

کم نظیر و دیدنی به حساب می آید.
سقف و دیوارهای این غار پوشیده از سنگ های گل 
کلمی و کف آن پوش��یده از چکیده های مخروطی 
دانه انگوری ک��ه مانند چکیده های ت��الار غار رود 

افشان است.
 این غار از جمله غارهای طبیعی بوده و در گذشته 
در یکی از تالارها آب وجود داشته و در حال حاضر 
خشک است. از جمله کش��فیات درون غار می توان 
به اش��یا و ابزار تاریخی، استخوان انس��ان یا جانور 

اشاره کرد.

4 مهرماه برگزار می شود؛

همایش روز غارهای پاک در روستای کلهرود اصفهان
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باسلام وتقدیر وتشکراز مصوبه تبصره 2شورای عالی 
اس��تان ها درخصوص اخذعوارض از بهای خدمات 
اتباع خارجی ساکن در شهرها و روستاهای جمهوری 
اسلامی ایران به ازای هرنفرسالانه یک میلیون که در 
8 ماده و 5 تبصره به تصویب رسید. ومن الله التوفیق  
    0935***4594
  ......................................................................................
س��لام. محله دهن��و ش��اهپور جدید مح��ل عبور 
کامیون های سنگ و بونکرهای سیمانی شده است. 

خواهشمند است رسیدگی کنید.
    0913***2989
  ......................................................................................
 با سلام. نشریه بسیار وزین و خوبی دارید. مخصوصا 
معرفی اماکن گردشگری که با توجه به فصل توسط 
 آقای گل��ی و خانم حاجات��ی و همکارانش��ان تهیه

می ش��ه. اگه ممکنه واس��ه هر مکانی تصویر نقشه 
راهنما را هم چاپ کنید. با تش��کر حاجی عبدالهی، 

مدیر داخلی هتل نگین جی  
   0913***4549
  ......................................................................................
 س��لام. ف��رودگاه اصفه��ان ک��ه تنه��ا ف��رودگاه

 بی��ن الملل��ی منطق��ه مرکزی اس��ت و مس��افران 
اس��تان های مرکزی چهار محال و بختی��اری، یزد 
و اصفهان راپوش��ش می دهد، با ای��ن حال وضعیت 
س��اختمان س��الن انتظار مس��یرهای دسترس��ی و 
امکانات رفاهی فوق العاده ضعیف است و قابل مقایسه 

بافرودگاه های تهران، مشهد، شیراز و تبریز نیست. 
   0913***7299
  ......................................................................................
اگر بازنشس��ته ای در س��ازمان بزرگی مانند صدا و 
سیمای مرکز اصفهان هر روز و درطول سال ها، برای 
هزینه تفت و تاج گل وابستگان درگذشته کارکنان 
به نفع خیریه ای از همه پ��ول بگیرد،آیا نباید قبض 

رسید به آنها بدهد؟!  
   0913***2143

صدای  شهروند

برگزاری نمایشگاه نقاشی و 
طراحی در کتابخانه مرکزی

دو نمایش��گاه نقاش��ی و طراحی هنرجویان فرهنگسرای 
علامه دهخ��دا و عکس از 22 تا 27 ش��هریور ماه در گالری 
های نگارخانه کتابخانه مرکزی شهرداری اصفهان دایر است. 
نمایشگاه نقاشی و طراحی شامل 50 اثر با موضوعاتی چون 
طبیعت و چهره است که  به س��بک رئال و با بهره گیری از 
تکنیک پاستل گچی،رنگ و روغن،مداد رنگی و سیاه قلم به 
همت جمعی از هنرجویان فرهنگسرای علامه دهخدا در رده 
های سنی 7 تا 14 سال و 14 تا 22 سال به سرپرستی شیوا 
رودری و مرضیه حاج آقا معمار تهیه و به نمایش گذاش��ته 
شده است،جناب آقای مهدی حقیقی مسئول فرهنگسرای 
علامه دهخدا،در مصاحبه ای اختصاصی پاسخگوی سوالات 
مربوط به نمایشگاه بودند. نمایشگاه عکس شامل70 تابلوبا 
موضوع بناهای تاریخی اصفهان در زوایای مختلف و نماهای 
متفاوت،چهره مردم کوچه و بازار و عکس هایی با موضوعات 
اجتماعی و حالت های عرفانی اس��ت که به س��بک رئال و 
با اس��تفاده از دوربین دیجیتال با تلاش مهدی صفا زاده و 

محبوبه رستگار پناه برپا شده است.

کارگاه “کاشت سبزیجات” در 
فرهنگسرای اسوه 

کارگاهی با محوریت آموزش کاشت س��بزیجات در منزل 
از سوی فرهنگس��رای اس��وه  برگزار می ش��ود.رئیس این 
فرهنگس��را گفت: این کارگاه ویژه  بانوان دیروز یکشنبه از 
ساعت 9:30 صبح برگزار ش��د.نصر عنوان کرد: همچنین 
جلس��ه دوم کارگاه “گیاهان دارویی” نیز 30 ش��هریورماه 
ویژه بانوان از س��اعت 9:30 صبح به  ص��ورت رایگان برگزار 
خواهد شد. وی در ادامه افزود: علاقه مندان برای حضور در 
این کارگاه ها بایستی به صورت تلفنی ثبت نام نموده و در 
زمان تعیین  شده در محل فرهنگسرای اسوه واقع در  خیابان 
 صمدیه  لباف،کوی  مسجدالزهرا حضور یابند. گفتنی است؛ 
جهت آشنایی با برنامه های فرهنگسرای اسوه می توانید با 

برای نخستین بار

صدای اتم شنیده شد!

محققان دانش��گاه صنعتی چالمرز سوئد برای نخستین بار 
از صوت برای برقراری ارتباط با یک اتم مصنوعی اس��تفاده 
کردند.تعامل بین اتم ها و نور، پدیده شناخته شده ای است و 
به طور وسیعی در دانش کوانتومی به کار می رود، با این حال 
دستیابی به همان میزان تعامل با اس��تفاده از امواج صوتی 

فرآیندی چالش برانگیزتر است.
هم اکنون، محققان دانش��گاه چالمرز موفق به جفت کردن 
امواج صوتی با یک اتم مصنوعی ش��ده اند و این موفقیت با 

همکاری فیزیکدانان نظری و تجربی حاصل شده است.
»پر دلسینگ«، رهبر تیم تحقیقاتی تجربی، در این باره گفت: 
با صحبت کردن و گوش دادن به اتم ها دریچه  جدیدی را به 
جهان کوانتومی گشوده ایم. هدف بلندمدت  ما مهارکردن 
فیزیک  کوانتومی اس��ت به طوری که بتوانیم از قوانین آن 
نهایت استفاده را به طور مثال، در ساخت رایانه های بی نهایت 
پرسرعت ببریم. ما این کار را با خلق مدارهای الکتریکی انجام 

می دهیم که از قوانین کوانتومی طبعیت می کند.
وی ادامه داد: یک اتم مصنوعی مثالی از چنین مدار الکتریکی 
کوانتومی است و درست مانند یک اتم طبیعی می توان آن را 
با انرژی شارژ کرد. این انرژی معمولا در شکل یک ذره ساطع 

می شود که این ذره، معمولا یک ذره نور است.
با این حال، اتم موجود در آزمایش دانش��مندان دانش��گاه 
چالمرز برای س��اطع کردن و جذب کردن انرژی در ش��کل 

صوت طراحی شده بود.
جزئیات این موفقیت علمی در مجله Science منتشر شد.

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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به همت س��ازمان فرهنگی تفریحی ش��هرداری 
اصفهان و مدیریت طرح ساماندهی ناژوان، برای 
نخستین بار در یک طرح نوآورانه، 21 شهریورماه 
س��اعت 8 صبح جاده ای به نام سلامت در شهر 

اصفهان افتتاح شد
این طرح همچنین با مش��ارکت دانش��گاه علوم 
پزشکی اصفهان،مرکز بهداشت شماره 2، خیریه 
ها، سمن ها و انجمن های مرتبط با حوزه سلامت، 
س��ازمان ورزش، معاونت حمل و نقل ترافیک و 
مرکز فوریت های پزش��کی استان اصفهان صبح 
روز جمعه 21 شهریورماه با شعار "از جاده سلامت 
خارج نش��ویم" در محل پارک جنگل��ی ناژوان 

افتتاح گردید.

از شاخص ترین مباحث حوزه سلامت می توان از 
بیماری های قلبی و عروقی، سرطان و تومارهای 
ش��ایع و دیابت نام برد که دغدغه حوزه سلامت 
در این راس��تا کاهش پیامدها و آسیب های این 

امراض است.
از جمل��ه برنامه های جاده س��لامت م��ی توان 
به پایش فش��ار خون، وزن، قد، قن��د خون، ارائه 
خدمات مش��اوره ای با موضوع تغذیه، ورزش و 
تحرک و غرفه کودک با موضوع سلامت و کودک 

اشاره کرد.
گفتنی است طرح جاده سلامت بصورت هفتگی 
روزهای جمعه از ساعت 8 تا 13 در پارک ناژوان 

اصفهان برای استفاده عموم مردم دایر است.

ششمین دوره توانمندافزایی و گردشگری قرآن 
در محل موسس��ه مجمع خیرین قرآنی اس��تان 

اصفهان در حال برگزاری است.
دبیر موسسه مجمع خیرین قرآنی استان اصفهان 
با اعلام این خبر گفت: در این دوره آموزشی که با 
گردشگری قرآنی همراه  است ، 23 نفر از مربیان 
قرآنی استان زنجان ش��رکت دارند و این دوره تا 

فردا ادامه خواهد داشت.
علی رض��ا توکلی اف��زود: این دوره ی آموزش��ی 
با هدف آش��نایی ب��ا روش های نوی��ن آموزش، 
مربیگری قرآن،ش��یوه های مدیریت��ی به همت 
موسس��ه مجمع خیرین قرآنی اس��تان اصفهان 
در قالب کلاس های آموزش��ی و بازدید از مراکز 

قرآنی به ویژه برای مربیان قرآن مناطق محروم 
برگزار می شود.

علی رضا توکلی تصریح کرد: مربیان قرآنی استان 
زنجان در این دوره از مراکز قرآنی جامعه القرآن و 
نورالقرآن بازدید و از نزدیک در جریان برگزاری 

کلاس های قرآنی قرار می گیرند. 
مس��جد تاریخی حکیم، میدان امام و باغ گل ها 
از جمله مکان های گردش��گری شش��مین دوره 
توانمندافزایی و گردشگری قرآن است که مورد 
بازدید شرکت کنندگان در این دوره قرار خواهد 

گرفت.

برگزاری ششمین دوره توانمندافزایی و گردشگری قرآنی طرح "جاده سلامت" در پارک ناژوان اصفهان افتتاح شد
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همایش روز غارهای پاک در تاریخ جمعه 4 مهرماه 
در غار کلهرود به همت س��ازمان محیط زیس��ت و 

هیات کوهنوردی برگزار می شود.
رضا ش��اهمرادی عض��و هیئت انجم��ن غارنوردان 
و غارشناس��ان ایران یا اعلام این خبر گفت: ش��عار 
امسال انجمن در روز ملی غارهای پاک "پاک سازی 
100 غار تا پایان س��ال" اس��ت که برای تحقق این 
شعار ابتدا به صورت نمادین غار کلهرود در اصفهان 
با حضور مسئولان کش��وری ،فعالان محیط زیست 

و گروه های کوهنوردی استان اصفهان پاک سازی 
خواهد شد.

سرپرست همایش روز غارهای پاک در ادامه گفت 
: متاسفانه با ایجاد مناطق گردش��گری در غارها و 
البته نبود اطلاعات کافی و فرهنگ سازی نامناسب 
در میان عموم مردم، محیط زیست این جاذبه های 

طبیعی با خطر مواجه شده است می شود .
این ناآگاهی باعث شده مردم به راحتی قندیل هایی 
با 20 تا 30 س��انتیمتر که چندین هزار س��اله عمر 
دارند را از دیواره غارها ج��دا کنند و با خود به خانه 

ببرند ویا روی دیوارهای غار یادگاری بنویسند..
شاهمرادی با بیان اینکه این اقدام همچنین با هدف 
فرهنگ س��ازی برای جلوگیری از ریختن زباله در 
غارها انجام می شود، افزود: دلیل اصلی انتخاب غار 
کلهرود برای برگزاری ای��ن همایش، وجود منطقه 
کوهس��تانی، مس��افت کوتاه، فضای مناسب برای 

اجرای همایش و خونگرم��ی و مهمان نوازی مردم 
این منطقه است.

وی در ادامه گفت: جمع آوری زباله ها و پاک سازی 
غارها بسیار دشوار است و گاهی تیم ها تنها با هدف 
بیرون آوردن زباله ها وارد غار می شوند ولی نظافت 
غار تنها بیرون آوردن زباله های جمع ش��ده در غار 
نیست بلکه کپک غار و محل های که تخریب شده اند 

نیز باید کاملا تمیز شود.
عضو هیئت انجمن غارنوردان و غارشناس��ان ایران  
افزود:در این همایش که ش��امل برنامه های چون 
س��خنرانی ،پخش کلیپ،اجرای موسیقی، حضور 
نمادین گ��روه های دوچرخه س��وار و....می باش��د 
مهمترین هدف، آگاهی به م��ردم منطقه  پیرامون 
آلودگی زیست محیطی و عواقب آن، اطلاع رسانی و 

هشدارهای لازم به آنها می باشد.
گفتنی اس��ت غارکلهرود در فاصلة 85 کیلومتري 

شمال شهر اصفهان در دامنة کوه هاي کرکس قرار 
دارد و طول آن در حدود 3000 متر اس��ت. این غار 
در میان دره کم عمق و در ارتفاع کوتاهی از س��طح 
رودخانه و در نزدیکی روس��تایی با همین نام واقع 

شده ست.
 غار کله��رود یک��ی از غارهای غی��ر آهکی معروف 
استان اصفهان است که معروفیتش بیشتر به خاطر 

گلی بودن آن می باشد.
این غار از تالارهای مختلف تشکیل شده که با شیبی 
تن��د و پرتگاه مانن��د ادامه یافته و ب��ه همین دلیل 

کم نظیر و دیدنی به حساب می آید.
سقف و دیوارهای این غار پوشیده از سنگ های گل 
کلمی و کف آن پوش��یده از چکیده های مخروطی 
دانه انگوری ک��ه مانند چکیده های ت��الار غار رود 

افشان است.
 این غار از جمله غارهای طبیعی بوده و در گذشته 
در یکی از تالارها آب وجود داشته و در حال حاضر 
خشک است. از جمله کش��فیات درون غار می توان 
به اش��یاء و ابزار تاریخی، اس��تخوان انسان یا جانور 

اشاره کرد

4مهر ماه برگزار می شود:

همایش روز غارهای پاک در روستای کلهرود اصفهان

قدس : شهر موش ها  2   
.......................................................

ساحل :  کلاشینکف
............................................

سپاهان : شهر موش ها  2
...........................................

خانواده : امروز
............................................

فرهنگیان : پنج ستاره - امروز
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با حضور معاون سازمان ش��هرداری ها و دهیاری های وزارت 

کشور، معاون امور عمرانی و مدیر کل دفتر شهری استانداری 
اصفهان برخ��ی از  پروژه ه��ای عمرانی ش��هرداری مبارکه 

افتتاح شد. 
معاون امور عمرانی استانداری اصفهان در این آیین، همدلی 
دستگاه های اجرایی در مبارکه را عامل اصلی پیشرفت پروژه 

ها دانست.
مهندس محمد علی طرف��ه گفت: همراه��ی و حمایت امام 
جمعه، فرماندار، شورای اسلامی شهر و شهردار مبارکه زمینه 
تحقق فعالیت های عمرانی و فرهنگی را در این شهرس��تان 

فراهم کرده که ثمره آن افتتاح این  پروژه ها است. 
معاون عمرانی اس��تانداری اصفهان گفت: شهرستان مبارکه 
از ظرفیت های بالایی همچون مجاورت ب��ا صنایع مختلف، 
جاذبه های  گردش��گری و وجود مردمی متدی��ن و انقلابی 

برخوردار است. 
طرفه با قدردانی از اقدامات ش��هردار مبارک��ه و همکارانش 
در اجرای این  پ��روژه ها، فعالیت های آنه��ا را طی این مدت 

ستودنی و الگویی برای دیگر شهرها دانست.

شهردار مبارکه نیز با بیان اینکه رضایتمندی شهروندان شرط 
اصلی موفقیت مدیریت شهری است،گفت: در حال حاضر 24  
پروژه با اعتبار نزدیک به 400 میلیارد ریال توسط شهرداری 
مبارکه در دست اجراس��ت که تعدادی از آنها تا پایان سال به 

بهره برداری می رسد. 
ناصر نفری برنامه ریزی برای اجرایی شدن مترو را از مهمترین  
پروژه های شهرداری مبارکه بیان کرد و گفت: تلاش مدیران 
ش��هرداری مبارکه برای آبادانی هرچه بیش��تر این ش��هر و 

افزایش رضایتمندی شهروندان آن است. 

 کمبود آب در مبارکه یک خطر جدی است 
شهردار مبارکه با اشاره به مشکلات خشکسالی در شهرستان 
مبارکه گفت: مش��کل کمبود آب، یک موضوع ملی اس��ت و 
مردم مبارکه نیز از این مساله رنج می برند و به دلیل کشاورزی 
گس��ترده در منطقه،کمبود آب در مبارک��ه یک خطر جدی 
است. ناصر نفری با اشاره به مش��کل آب در سطح شهرستان 
مبارکه اظهار داشت: مشکل کمبود آب در شهرستان مبارکه 

یک خطر جدی بوده و این مساله از وضعیت ظاهری درختان 
نیز قابل مشاهده است. 

وی افزود: در حال حاضر ما برای توسعه فضای سبز با مشکل 
جدی مواجه هستیم زیرا سطح آب چاه های شهرستان پایین 
رفته و رودخانه نیز خش��ک ش��ده اس��ت اما امیدوار هستیم 
تدبیری که مسوولین برای آب اس��تان می اندیشند، در رفع 

این مساله چاره گر شود. 
شهردار مبارکه تصریح کرد: براساس بررسی ها و برآوردی که 
داشتیم، با استفاده از پساب خانگی شهر و تصفیه آن، می توان 
مازاد آبی که برای آبیاری فضاهای سبز شهری نیاز داریم را به 

صورت بهینه مورد استفاده قرار دهیم. 
وی درباره مشکلات کمبود آب ش��رب در استان اصفهان نیز 
چنین گفت: متاس��فانه در حال حاضر از آب چاه های سطح 
شهر در این زمینه استفاده می ش��ود اما این میزان آب برای 
استفاده مردم کافی نبوده و علت کاهش فشار آب، کمبودهای 

موجود در این زمینه است. 
نفری با اش��اره به طرح جامع مبارزه با آلایندگی در س��طح 

استان اظهار کرد: اقداماتی در برنامه 5 ساله شهرداری مبارکه 
انجام شده که باید توسعه داده شود از سوی دیگر طرح توسعه 
و گسترش فضای سبز غیرچمنی نیز در دستور کار و اجرا در 
سطح شهر مطرح است و ما باید در این راستا سطح فضای سبز 
جنگلی را افزایش دهیم.وی بیان کرد: مبارکه ش��هری است 
که بالاترین سرانه فضای سبز را در استان پس از شهر اصفهان 
دارد اما همچنان نمی تواند آلودگ��ی را برطرف کرده و با آن 
مقابله کند و راه دیگر آن، استفاده از دانش جدید فیلترگذاری 
و کاهش آلایندگی از سطح ش��هر بوده که باید در این زمینه 
اقداماتی صورت گیرد. افتتاح سازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی ش��هرداری مبارکه، آیی��ن پرده برداری از س��ردیس 
جهادگر شهید حاج رضا نصوحی، اجرای  عملیات فرهنگسرای 
محله محمدیه و احداث پل س��رارود و اجرای  عملیات احیا 
ومرمت قلعه تاریخ��ی نهچیر از جمله  پروژه ه��ای بود که با 
حضور نوذرپور، معاون سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کشور و طرفه معاون امور عمرانی استاندار اصفهان مورد بهره 

برداری قرار گرفت.

با حضور معاون سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور؛

طرح های عمرانی شهرداری مبارکه افتتاح  شد


